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RFA / pufwifbm 13 ? ? ydkvefEdkifiHudka&muf&SdpOftwGif; a':atmifqef; 

pk=unfu 0gaqm wuUodkvfrSm EdkifiHa&;eJ@ynma&;ta=umif; ydk@cscJhwJha[m 

ajymcsufudk wifjyvdkufygw,f? trsKd;om;'Drdkua&pDtzGJ@csKyfOuUX jynfol@ 

v$wfawmfudk,fpm;vS,f a':atmifqef;pk=unf[m ydkvefEdkifiHrSm a&muf&Sd 

aepOftwGif; 0gaqmwuUodkvfrSm EdkifiHa&;eJynma&; qdkwJhacgif;pOfeJ@ 

a[majymcJhygw,f?

OD;qHk;yxr EdkifiHa&;qdkwmeJ@ywfouf+yD; a':atmifqef;pk=unf 

u &Sif;vif;ajymqdkcJh&mrSm ²²²

“usr&Jhzcif AdkvfcsKyfatmifqef;uawmh EdkifiHa&;qdkwmudk ±dk; 

±dk;&Sif;&Sif;av;bJ teuft"dy`g,fzGifhcJhygw,f? EdkifiHa&;qdkwm jynfol 

vlxk&Jh b0tajctaeawGudk wdk;wufaumif;rGefvmatmif óu;yrf; 

aqmif±GufwmygbJwJh? 'g[m EdkifiHa&;&Jh yifudk,ft"dy`g,fqdkwmxuf 

EdkifiHa&;&Jh jzpfoifhw,fqdkwJh t"dy`g,fbJjzpfygw,f?

EdkifiHa&;qdkwm vlr_qufqHa&;w&yfjzpfygw,f/ jynfolcsif;quf 

qHa&;/ rwluGJjym;wJh EdkifiHa&;ygwDawG=um; qufqHa&;/ wdkif;ol jynfom; 

awGeJ@tpdk;&=um; qufqHa&;awGbJjzpfygw,f? 'Dawmh b,fvdkEdkifiHa&; 

rsKd;udk vdkcsifovJqdkwJhtcgrSm a±G;cs,fr_qdkwmygvm&ygw,f?

tJ'DrSm A[kokw todtjrif ºu,fºu,f00eJ@ a±G;cs,fwwf 

atmif/ ynmygyg a±G;cs,fEdkifpGrf;&Sdatmif aqmif±Gufay;wmuawmh 

ynma&;bJjzpfygw,f? ynma&;[m EdkifiHa&;eJ@teD;pyfqHk; qufEG,f 

ywf oufaeygw,f? ynma&;pepftaumif;tqdk;[m EdkifiH wEdkifiH&Jh 

tpdk;& taumif;tqdk;tay: rlwnfvdk@aeygw,f?

Oyrm/ jrefrmEdkifiHrSmqdk&if ynma&;tay:rSm oHk;pGJwJh bmwf 

*suf[m 2 &mcdkifE_ef;eJ@om ESpfaygif;rsm;pGm ravmufriSeJ@ pcef;oGm;cJh 

&wmjzpfygw,f/ tusKd;qufuawmh wcgwkef;u ta&S@awmiftm&S 

rSm tjrifhrm;qHk;ynma&;jzpfcJh&mu wpwpeJ@ atmufqHk;tqifhtxd 

usqif;oGm;cJh&wmygbJ?

'g[m jynfoludk rsufpd}uD; em;}uD; jzpfatmif ðypkysKd;axmifay; 

&r,fhtpm; jynfoludk xdef;csKyfuef@owfzdk@om tm±HkpdkufwJh tpdk;&rsKd; 

&JhatmufrSm ESpfaygif;rsm;pGm a&mufcJh&vdk@ jzpfygw,f? EdkifiHa&;eJ@ynm 

a&;[m vlawGudk ynmygyg a±G;wwfcs,fwwfatmif aqmif±Gufay;& 

rSm jzpfygw,f?”

jynfolrSm a±G;cs,fp&mr&Sdbl;qdk&if 'Drdkua&pDvnf; r&Sdygbl;? 

a±G;cs,fp&mrsm;avav 'Drdkua&pDppfrSefav jzpfygw,f? tJ'ga=umifh 

trsKd;om;'Drdkua&pDtzGJ@csKyftaeeJ@ tajccHOya' jyifqifa&;udk ajym 

aewmyg/ vuf&Sd tajccHOya'rSm jynfolawGa±G;cs,fzdk@twGuf t 

uef@towfawG &Sdaeygw,fvdk@ a':atmifqef;pk=unfu ajym=um;cJhyg 

w,f?

ynma&;eJ@EdkifiHa&; tquftpyf[m us,fjyef@wJhoabmudk 

aqmifwJhta=umif;eJ@ywfouf+yD;awmhvnf; ²²²

“ynma&;[m jynfolawG&JhvdktyfcsufawGtay: pl;pdkuf+yD;awmh 

aqmif±Guf&rSm jzpfygw,f? tpdk;&jzpfcsifwmawGudk jznfhqnf;ay;zdk@ r 

[kwfygbl;? tpdk;&awG[m vlawGemcHwm/ toHwdwfaewmudk tifr 

a':atmifqef;pk=unf ydkvefEdkifiHudka&muf&SdpOftwGif; EdkifiHa&;eJ@ynma&;qdkwJhacgif;pOfeJ@ 0gaqmwuUodkvfrSm a[majymcJhwm udk 

VoB pmzwfy&dowf}uD; avhvmrSwfom;Edkif&ef RFA rSwqifh ul;,lazmfjyay;vdkufygw,f? (RFA, 13 &uf/ pufwifbm 2013)

ynma&;[m EdkifiHa&;eJ@ teD;pyfqHk; qufEG,f ywfoufaeygw,f
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VOA / pufwifbm 12 ? ? ေလာေလာဆယ္မွာ အေတာ္ေလး ဆူ 
ဆူညံညံျဖစ္ေနတဲ့ ျမန္မာႏုိင္ငံက ႏုိင္ငံျခားမွာ ဘဏ္အပ္ေငြစာရင္း ငါး 
ခုနဲ႔ အေမရိကန္ေဒၚလာ ၁၁ ဘီလီယံ အပ္ႏွံထားတယ္ဆိုတဲ့ကိစၥကို 
ၾကည့္ရေအာင္ပါ။ ကိုေက်ာ္ေက်ာ္သိန္းက ဒီကိစၥကို ေတာက္ေလွ်ာက္စံု 
စမ္းထားတယ္ဆိုေတာ့ အခုေနာက္ဆံုးသိထားရသမွ်ေျပာျပပါဦးရွင့္။

ဟုတ္ကဲ့ပါ၊ ဒီ ျပည္ပအပ္ႏွံေငြ ၁၁ ဘီလီယံကိစၥ စၿပီးထြက္ 
လာတာက ျပည္တြင္း သတင္းမီဒီယာေတြေပၚမွာပါျဖစ္ပါတယ္။ သူတို႔ 
ကိုးကား ေရးသားထားတာကေတာ့ Bank Information Center 
လို႔ေခၚတဲ့ ကမာၻ႔ဘ႑ာေငြေၾကးဆိုင္ရာ အဖြဲ႔အစည္းေတြေပါ့ေလ 
World Bank တုိ႔ IMF တို႔ ADB တို႔ အဲ့ဒီ့လိုအဖြဲ႔အစည္းေတြကို 
ေစာင့္ၾကည့္တဲ့ အစိုးရမဟုတ္တဲ့အဖြဲ႔က အာရွဆိုင္ရာအစီအစဥ္ရဲ႕ 
မန္ေနဂ်ာ Jelson Garcia ျဖစ္ပါတယ္။ ဒီအေၾကာင္းကို ဒီလ ၁၀ ရက္နဲ႔ 
၁၁ ရက္ေန႔ေတြက ရန္ကုန္ၿမိဳ႕မွာလုပ္ခဲ့တဲ့ ေဆြးေႏြးပြဲတစ္ခုအတြင္း 
မစၥတာဂါဆီယာက ေျပာခဲ့တယ္လို႔ဆိုပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္လည္းမစၥတာ 
Jelson Garcier ကို ဆက္သြယ္ဖို႔ ႀကိဳးစားခဲ့တာမွာ က်ေနာ္တို႔အဆက္ 
အသြယ္မရခဲ့ပါဘူး။ သူဟာ ျမန္မာႏုိင္ငံက ျပန္လည္ထြက္ခြာၿပီး ေဒသ 
တြင္း ႏုိင္ငံတခုကို သြားေနတယ္လို႔ပဲ က်ေနာ္တို႔ အၾကမ္းဖ်င္းသိပါ 
တယ္။ မစၥတာဂါဆီယာ ေျပာခဲ့တယ္ဆိုတဲ့ မီဒီယာသမားေတြနဲ႔ ေဆြး 
ေႏြးပြဲမွာ ကူညီၿပီးေတာ့ဘာသာျပန္ေပးခဲ့ၾကသူေတြကလည္း အတိ 
အက်တရား၀င္ေျပာဖို႔ ျငင္းခဲ့ၾကပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ ဒီကိစၥကိုမစၥတာ 
ဂါဆီယာ ေျပာခဲ့သလား မေျပာခဲ့ဘူးလား ဆိုတာကိုေတာင္မွ က်ေနာ္ 
တို႔ ခုခ်ိန္မွာ အတည္မျပဳႏိုင္ေသးပါဘူး။

ေမး။  ။ ဒါဆိုရင္ အစိုးရဘက္က ဒီကိစၥကို ဘာမ်ား ျပန္ေျပာ 
ထားပါေသးလဲ။ အဓိက ပတ္သက္ေနတယ္လို႔ ဆိုရမယ့္ ကမာၻ႔ဘဏ္ 
ဘက္ကေရာ တခုခု ေျပာပါသလားရွင့္။

ေျဖ။ ။ ဟုတ္ကဲ့၊ အစိုးရဘက္ကေတာ့ သမၼတဦးသိန္းစိန္ရဲ႕ 
ေျပာေရးဆိုခြင့္ရွိသူ ျပန္ၾကားေရး၀န္ႀကီးဌာန ဒုတိယ၀န္ႀကီးဦးရဲထြဋ္က 
သူ႔ရဲ႕ Facebook စာမ်က္ႏွာကေနတဆင့္ ျပန္ၿပီး ရွင္းထားတာရွိပါတယ္။ 
တအခ်က္က အစိုးရအေနနဲ႔ ႏိုင္ငံပိုင္ေငြကို အဲ့ဒီ့လို ျပည္ပမွာအပ္ႏွံ 
ထားတာ လံုးဝမရွိဘူး။ ၁၁ဘီလီယံ အပ္ထား တယ္ဆိုတဲ့ အေကာင့္ငါးခု 
နဲ႔ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ ခုိင္မာတဲ့အခ်က္အလက္ရွိရင္ ေပးပါ။ အစိုးရ 
အေနနဲ႔ ဆက္လက္ေဆာင္ရြက္ဖို႔ အသင့္ပါပဲလို႔ေျပာပါတယ္။

ေနာက္တခ်က္က ကမာၻ႔ဘဏ္နဲ႔ ျမန္မာႏုိင္ငံၾကားမွာ ေၾကြးၿမီ 
ကိစၥေတြ ေဆြးေႏြးပြဲေတြတုန္းက ႏုိင္ငံျခားဘဏ္စာရင္းငါးခုမွာ ေဒၚလာ 
၁၁ဘီလီယံ ရွိတယ္ဆိုတဲ့ ကိစၥနဲ႔ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ တႀကိမ္မွေထာက္ 
ျပေျပာဆိုေဆြးေႏြးခဲ့တာမရွိပါဘူးတဲ့။

ေနာက္တခါ Daily Eleven ေန႔စဥ္ထုတ္သတင္းစာ က ညႊန္း 
ထားတဲ့ Mr. Jelson Garcia ဟာ ကမာၻ႔ဘဏ္ရဲ့ ဝန္ထမ္းမဟုတ္ပါဘူး။ 
Bank Information Center ဆိုတဲ့ NGO က ျဖစ္ပါတယ္တဲ့။ 
ေနာက္ၿပီးေတာ့ ဘ႑ာေရးဝန္ႀကီးဌာနကလည္း ကမာၻ႔ဘဏ္ကို သ 
တင္းေဆာင္းပါးပါ အခ်က္အလက္ေတြနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး တရားဝင္ထပ္ 
မံစိစစ္ေဆာင္ရြက္ေပးဖို႔ အေၾကာင္းၾကားထားပါတယ္ ဆိုၿပီးေတာ့ျပန္ 
ၾကားေရးဦးရဲထြဋ္က သူ႔ရဲ့ ေဖ့စ္ဘြတ္ခ္စာမ်က္ႏွာေပၚမွာ ေျပာထားပါ 

တယ္။ တခါ ကမာၻ႔ဘဏ္ရဲ႕ ျမန္မာႏုိင္ငံဆိုင္ရာ ႐ံုးခြဲကလည္း ဒီကေန႔ 
ညေနပိုင္းမွာပဲ သတင္းထုတ္ျပန္ခ်က္တခု ထြက္ပါတယ္။ အဲဒီမွာလည္း 
ကမာၻ႔ဘဏ္နဲ႔ မသက္ဆိုင္ဘဲ ကမာၻ႔ဘဏ္ရဲ႕ ေျပာေရးဆိုခြင့္ရွိသူ တဦး 
လည္း မဟုတ္ဘူး၊ BIC Bank Information Center မွာ တာ၀န္ထမ္း 
ေဆာင္ေနသူ သာျဖစ္တယ္လို႔ ေျပာထားပါတယ္။

ပို႔ကုန္လုပ္ငန္းေတြလုပ္ဖို႔၊ ၿပီးေတာ့ ေငြေၾကးလဲလွယ္မႈလုပ္ငန္း 
ေတြ စီမံခန္႔ခြဲႏုိင္ဖို႔အတြက္ ႏုိင္ငံျခားရပ္ျခားဘဏ္ေတြမွာ ႏုိင္ငံေတာ္ 
အစိုးရေတြက ဘဏ္စာရင္းေတြဖြင့္ၿပီး အရန္ေငြေတြ ထားရွိတယ္ဆို 
တာဟာ အစိုးရေတြရဲ႕ ပံုမွန္လုပ္ငန္းတစ္ရပ္ျဖစ္တယ္လို႔ ကမာၻ႔ဘဏ္ 
ခ်က္ မွာ ေဖာ္ျပထားပါတယ္ခင္ဗ်။ ဒီကိစၥအေပၚလူအမ်ားက အထူးစိတ္ 
၀င္စားေနၾကၿပီး တကယ္လည္း စိတ္၀င္စားဖို႔ေကာင္းတဲ့ကိစၥတခု၊ တ 
ကယ့္အေျခအေနမွန္ကို လူထုသိဖို႔လိုအပ္တဲ့ ကိစၥတခုျဖစ္တာေၾကာင့္ 
က်ေနာ္တုိ႔အေနနဲ႔ ဆက္ၿပီး ေလ့လာစံုစမ္းသြားပါဦးမယ္ခင္ဗ်။

EkdifiHjcm;b%fa&mufoGm;wJh a':vm 11 bDvsHeJ@ jrefrmppfAkdvfcsKyf}uD;rsm;

Mizzima/  pufwifbm 9 ? ? သိမ္းဆည္းခံထားရသည့္ လယ္ေျမမ်ားကို 
ျပန္လည္ရရွိေရးအတြက္ မႏၲေလးတိုင္း၊ ပုသိမ္ႀကီးၿမိဳ႕နယ္အတြင္းမွ 
လယ္သမားမ်ားက ၀န္ႀကီးဌာန ၁၁ ခုထံ အသနားခံစာတင္သည္မွာ 
ေလးႀကိမ္တိုင္ရွိၿပီျဖစ္ေသာ္လည္း တစံုတရာ အေၾကာင္းမျပန္ေၾကာင္း 
ကာယကံရွင္မ်ားကဆိုသည္။

အဆိုပါလယ္ေျမမ်ားကို သိမ္းဆည္းထားသည္မွာ ႏွစ္ ၅၀နီးပါး 
ပင္ရွိၿပီျဖစ္ၿပီး စုစုေပါင္း ၂၀၄ ဧကေက်ာ္ရွိေၾကာင္း လယ္သမားမ်ား 
တင္ျပထားသည့္ အသနားခံစာတြင္ ေဖာ္ျပထားသည္ကိုေတြ႔ရသည္။ 
လယ္သမားမ်ားသည္ ၿပီးခဲ့သည့္ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္ ေဖ ေဖာ္၀ါရီက ပထမ 
ဆံုးအသနားခံစာကို တင္ျပခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

လယ္ေျမမ်ားသည္ “ေျပစာမထြက္ဘူး။ ခုတ္ထြင္ရွင္းလင္းၿပီး 
တည္တဲ့လယ္ေျမပါ။ တိုင္းေမြးျမဴေရးၿခံက သိမ္းတယ္ဆိုၿပီး သိမ္းတာ 
ေလ” ဟုအသနားခံစာတင္ခဲ့သည့္လယ္သမားကိုေဇာ္ျမင့္ကဆိုသည္။

ပုသိမ္ႀကီးၿမိဳ႕နယ္၊ ဆယ့္ႏွစ္ကုန္းရြာ အုပ္စုအနီးရွိ ထုိလယ္ေျမ 
မ်ားအခ်ိဳ႕ေပၚတြင္ လက္ရွိအခ်ိန္၌ အစိုးရ၏ စိုက္ပ်ိဳးေမြးျမဴေရးၿခံအ 
ျဖစ္ လုပ္ကိုင္လွ်က္ရွိၿပီး ပိုလွ်ံေနေသာလယ္ေျမ ၁၅၀ ဧက ခန္႔ကုိလည္း 
အခေၾကးေငြျဖင့္ သီးစားခ်ထားေၾကာင္း ေဒသခံ လယ္သမားမ်ားက 
ေျပာသည္။

ထုိလယ္ေျမမ်ားကုိ မူလကပိုင္ဆိုင္ခဲ့သည့္ ေတာင္သူလယ္ 
သမား ၂၃ ဦးရွိၿပီး ၎တို႔ကို မီွခိုေနသူ ၁၁၀ ဦးလည္းရွိကာ လက္ရွိတြင္ 
သူတုိ႔သည္ စား၀တ္ေနေရးအခက္အခဲရွိေနသည္ဟု ၀န္ႀကီးဌာနကို 
တင္ျပသည့္ အသနားခံစာတြင္ ပါရွိသည္။

အမ်ဳိးသားဒီမိုကေရစီအင္အားစုပါတီ၏ မႏၲေလးတိုင္း စည္း႐ံုး 
ေရးမွဴးဦးျမင့္ဦးက ထုိလယ္သမားမ်ားကို ကူညီေဆာင္ရြက္ေပးေန 
သည္။

ထုိလယ္ေျမမ်ားအေရးကိစၥကို “အခုမႏၲေလးတိုင္းမွာ လယ္ယာ 
ေျမစံုစမ္းစစ္ေဆးေရးေကာ္မရွင္ ဦးေအာင္သိန္းထြန္း၊ ဦးေအာင္ခိုင္၊ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚခင္၀ိုင္းၾကည္ရယ္ သံုးပြင့္ဆိုင္ေဆြးေႏြး 
ၿပီး ညႇိႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ေပးမယ္လို႔ေျပာတယ္” ဟု သူကရွင္းျပသည္။

v,fodrf;cH awmifolrsm; toem;cHpmwifaomfvnf; ta=umif;rjyef
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VOA / pufwifbm 11 ? ? အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖဲြ႔ခ်ဳပ္ဥကၠဌ 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ဟာ ဒီကေန႔ ပိုလန္ႏိုင္ငံကို ေရာက္ရိွေနၿပီး၊ 
ပိုလန္လႊတ္ေတာ္ႏွစ္ရပ္က လႊတ္ေတာ္ဥကၠဌေတြနဲ႔ ေတြ႔ဆံုခဲ့ပါတယ္။ 
ပိုလန္ႏိုင္ငံအေနနဲ႔ ျမန္မာ့ ဒီမိုကေရစီေရးကုိ ေထာက္ခံအားေပးေၾကာင္း 
နဲ႔၊ ပိုလန္ႏိုင္ငံရဲ႕ ဒီမိုကေရစီ အသြင္ကူးေျပာင္းမႈဆိုင္ရာ လႊတ္ေတာ္ 
အေတြ႔အႀကံဳေတြကို လႊတ္ေတာ္ဥကၠဌေတြက ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ 
ကို ရွင္းလင္းေျပာဆိုခဲ့ပါတယ္။ စံုစမ္းေမးျမန္းထားတဲ့ ကိုသားညြန္႔ဦး 
က တင္ျပထားပါတယ္။

 ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕ ဒုတိယေျမာက္ ဥေရာပခရီးစဥ္ 
ပထမဆံုးခရီးေထာက္ျဖစ္တဲ့ ပိုလန္ႏိုင္ငံ ဒီကေန႔မွာေတာ့ ပိုလန္လႊတ္ 
ေတာ္ႏွစ္ရပ္က လႊတ္ေတာ္ဥကၠဌေတြက ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကို 
လက္ခံေတြ႔ဆံုခဲ့ၾကပါတယ္။

 ျမန္မာႏိုင္ငံရဲ႕ ျပည္သူ႔လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္တဦးလည္း 
ျဖစ္တဲ့ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကို ပိုလန္ႏိုင္ငံ လႊတ္ေတာ္ရဲ႕အေတြ႔ 
အႀကံဳ၊ ဒီမိုကေရစီအသြင္ကူးေျပာင္းမႈဆိုင္ရာ အေျခအေနေတြကို ရွင္း 
လင္းေျပာျပႏိုင္ဖို႔ ပိုလန္ေအာက္လႊတ္ေတာ္ ဥကၠဌနဲ႔ ပိုလန္သမၼတ 
ေဟာင္း Lech Walesa တို႔က ပိုလန္ႏိုင္ငံခရီးစဥ္အတြက္ အဓိက စီ
စဥ္ဖိတ္ၾကားခဲ့တာျဖစ္တယ္လို႔ ပိုလန္ေအာက္လႊတ္ေတာ္က ျပန္ၾကား 
ေရးအရာရိွက ဗီြအိုေအ ျမန္မာပိုင္းကို ေျပာျပပါတယ္။

 “ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္အေနနဲ႔ ပိုလန္ ေအာက္လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠဌ Ms. Ewa Kopacz တုိ႔ ေတြ႔ဆံုေနပါတယ္။ တကယ္ေတာ့ 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ ပိုလန္ႏိုင္ငံကို လာေရာက္လည္ပတ္ဖို႔ ခရီးစဥ္ 
ကို ေအာက္လႊတ္ေတာ္ ဥကၠဌ Ewa Kopacz နဲ႔ ပိုလန္ သမၼတေဟာင္း 
Lech Walesa တို႔က ဖိတ္ၾကားခဲ့တာပါ။ ဒီကေန႔မွာေတာ့ ေဒၚေအာင္ 
ဆန္းစုၾကည္ဟာ အခု ေအာက္လႊတ္ေတာ္ ဥကၠဌနဲ႔ ေတြ႔ဆံုေနပါတယ္။ 
ဆီးနိတ္ အထက္လႊတ္ေတာ္ အမတ္နဲ႔လည္း ေတြ႔ဆံုမွာျဖစ္ပါတယ္။”

အစီအစဥ္အရဆိုရင္ေတာ့ လက္ရိွ ပိုလန္သမၼတ Bronislaw 
Komorowaki နဲ႔ မနက္ျဖန္မွာ ေတြ႔ဆံုဖို႔ရိွသလို၊ ၀ါေဆာတကၠသိုလ္ 
မွာလည္း ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္အေနနဲ႔ ပညာေရးနဲ႔ ႏိုင္ငံေရးဆက္ 
ႏြယ္တဲ့ အေၾကာင္းရပ္ကို ေဟာေျပာပို႔ခ်မွာျဖစ္ပါတယ္။

ပိုလန္ႏိုင္ငံမွာ တပါတီ ကြန္ျမဴနစ္အာဏာရွင္စနစ္ကေန ဒီမိုက 
ေရစီစနစ္ကို ၿငိမ္းခ်မ္းစြာ အသြင္ကူးေျပာင္းတဲ့အခါ ပထမဆံုး သမၼတ 
လုပ္ခဲ့တဲ့ ပိုလန္သမၼတေဟာင္း Lech Walesa နဲ႔လည္း ေတြ႔ဆံုဖို႔ 
ရိွပါတယ္။ ဒီခရီးစဥ္ကိုလည္း သူ႔ရဲ႕ Institute of Lech Walesa နဲ႔ 
ေအာက္လႊတ္ေတာ္က စီစဥ္ေဆာင္ရြက္ေပးခဲ့တာျဖစ္ပါတယ္။

ေအာက္လႊတ္ေတာ္ ဥကၠဌအေနနဲ႔ကေတာ့ ပိုလန္ႏိုင္ငံရဲ႕ ျမန္မာ့ 
ဒီမိုကေရစီေရးအတြက္ ေထာက္ခံမႈကို အေလးေပး ေျပာမွာျဖစ္သလို၊ 
ပိုလန္ႏိုင္ငံကေနၿပီး ဖ႔ံြၿဖိဳးေရး အကူအညီ ကိစၥေတြကိုလည္း ရွင္းလင္း 
ေျပာဆိုလိမ့္မယ္လို႔ ေအာက္လႊတ္ေတာ္ ျပန္ၾကားေရးအရာရိွက ဗီြအို 
ေအကို ေျပာပါတယ္။

“ေအာက္လႊတ္ေတာ္အမတ္ျဖစ္တဲ့ Ms. Ewa Kopacz အေနနဲ႔ 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ ေတြ႔ဆံုတဲ့အခါ ျမန္မာ့ဒီမိုကေရစီေရးအ 
တြက္ ပိုလန္ႏိုင္ငံက ေထာက္ခံအားေပးေနတယ္ဆိုတာကို ေျပာဆိုဖို႔ 

စီစဥ္ထားပါတယ္။ ဒီမိုကေရစီအသြင္ ကူးေျပာင္းမႈဆိုင္ရာ ပိုလန္ႏိုင္ငံရဲ႕ 
အေတြ႔အႀကံဳေတြကိုလည္း ေျပာဆိုဖို႔ရိွပါတယ္။ ဒီအထဲမွာေတာ့ 
၁၉၈၉ ခုႏွစ္ ပိုလန္ႏိုင္ငံ အခ်ဳပ္အျခာ အာဏာပိုင္ျဖစ္လာကတည္းက 
ရိွခဲ့တဲ့ ပိုလန္ႏိုင္ငံရဲ႕ လႊတ္ေတာ္အေတြ႔အႀကံဳ အေျခအေနေတြကို 
ရွင္းျပေျပာဆုိဖုိ႔ ရွိပါတယ္။ ပုိလန္ႏုိင္ငံရဲ႕ ေအာင္ျမင္တဲ့ ၿငိမ္းၿငိမ္း ခ်မ္းခ်မ္း 
ဒီမိုကေရစီအသြင္ ကူးေျပာင္းမႈလုပ္ငန္းေတြကို ရွင္းျပဖို႔ရိွပါတယ္။ 
ဒါ့အျပင္ ပိုလန္ႏိုင္ငံအေနနဲ႔ ျမန္မာႏိုင္ငံရဲ႕ ဖ႔ံြၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းေတြ အ 
တြက္ အကူအညီေပးတဲ့ ကိစၥေတြကို ရွင္းျပေျပာဆိုမွာျဖစ္ပါတယ္။ 
လက္ရိွအားျဖင့္ ျမန္မာႏိုင္ငံတြင္း သတင္းမီဒီယာနဲ႔ အရပ္ဖက္ လူမႈ 
အဖဲြ႔အစည္း ခိုင္မာအားေကာင္းလာဖို႔ ကိစၥေတြအတြက္ ပိုလန္ႏိုင္ငံက 
ဖံြ႔ၿဖိဳးေရး အကူအညီေတြ ေပးေနတာေတြရိွပါတယ္။”

ျမန္မာႏိုင္ငံနဲ႔ ပိုလန္ႏိုင္ငံအၾကား ဆက္ဆံေရးဟာ ျမန္မာႏိုင္ 
ငံမွာ ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးေတြလုပ္ၿပီး ႏွစ္ေတြေနာက္ပိုင္းက်မွ ထဲထဲ 
၀င္၀င္ ဆက္ဆံမႈ ရွိခဲ့တာပါ။ ၂၀၁၁ ခုႏွစ္မွာ ပိုလန္ ဒုတိယႏိုင္ငံျခားေရး 
၀န္ႀကီး  ျမန္မာႏိုင္ငံကိုလာေရာက္ခဲ့ၿပီး အဲဒီတုန္းက ျမန္မာအစိုးရအာ 
ဏာပိုင္ေတြနဲ႔ေရာ အတိုက္အခံေခါင္းေဆာင္ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ 
နဲ႔ပါ ေတြ႔ဆံုခဲ့တာပါ။

ပိုလန္ႏုိင္ငံအေနနဲ႔က ၂၀၁၂ ခုႏွစ္ကတည္းကဆိုရင္ ပိုလန္ႏိုင္ငံ 
အေနနဲ႔ ျမန္မာႏိုင္ငံအတြက္ ဖံြ႔ၿဖိဳးေရးအတြက္ အကူအညီ ပိုလန္ေငြ 
ဇ၀န္တာ ၁ သန္းေက်ာ္ ထည့္၀င္ကူညီခဲ့တယ္လို႔ ပိုလန္လႊတ္ေတာ္ရဲ႕ 
ေၾကညာခ်က္္မွာ ပါရွိပါတယ္။ ဒါ့အျပင္ ဒီပုိလန္ႏိုင္ငံရဲ႕ ျမန္မာႏိုင္ငံအေပၚ 
အကူအညီေပးေရး အစီအစဥ္ေတြကို သတင္းမီဒီယာလုပ္ငန္း၊ လူ႔အ 
ခြင့္အေရး၊ ပဋိပကၡေျဖရွင္းေရးနဲ႔ အရပ္ဖက္လူမႈအဖြဲ႔အစည္း ဖြံ႔ၿဖိဳးအား 
ေကာင္းေရးေတြအတြက္ ရည္မွန္းထားတယ္လို႔လည္း ပိုလန္လႊတ္ 
ေတာ္က ထုတ္ျပန္ပါတယ္။

a':atmifqef;pk=unf ykdvefatmufv$wfawmf oGm;a&mufavhvm

tajymif;tvJawGvkyfzkd@ 

vkyfykdifcGifh tm%m vkdtyfwJhtwGuf 

vkyfcsifwJh tajymif;tvJawG vkyfzkd@  

tm%m vkdtyfw,f?

a':atmifqef;pkMunf

tcskkKyftcsm tmPmukd

jynfolom ykdif&rnf
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wefóuufygw,f? 'Drdkua&pDenf;us a±G;aumufwifajr‡mufcH&wJh t 

pdk;&awGawmifrS jynfolawGqDuae+yD;awmh oabmwlnDwJhtoHawG 

udkom =um;csif=uwmyg/ wu,fawmh 'g[m vl@&Jhobm0yg?

'gayr,fh jynfolawGtaeeJ@ wOD;csif; wzGJ@csif;tusKd;twGuf 

a±G;cs,fwmxuf vl@tzGJ@tpnf;wpf&yfvHk; tusKd;udk=unfh+yD; a±G;cs,f 

qHk;jzwfwwfatmif aqmif±Guf=u&rSmjzpfygw,f? ynma&;qdkwm vl@ 

&Jhpdwfudk us,fjyef@atmifaqmif±Gufay;wmjzpfwma=umifhudk,fh&J@twW

tusKd;pD;yGm;udkausmf+yD;awmh =unfhwwfatmif oif=um;ay;&rSmyg?”

tJ'ga=umifh ynma&;udpPudk txl;wvnf óu;yrf;=u&rSmjzpfyg 

w,fvdk@ a':atmifqef;pk=unfu ajym=um;cJhygw,f?

'ghtjyif vGwfvyfwJhpdwf&Sdzdk@ ta&;}uD;yHkudkvnf; tus,fw0ifh 

ajym=um;cJhygw,f ²²²

“vli,fawGudk ynmaumif;aumif; wwfapcsifwmu us,f 

jyef@wJhpdwf/ us,fjyef@wJhtjrifawGeJ@wuG olwdk@rSm a±G;cs,fp&mawGt 

rsm;}uD;&Sdw,fqdkwmudk odap jrifapcsifvdk@ jzpfygw,f? +yD;awmh olwdk@ 

pdwfóuuf vGwfvGwfvyfvyf a±G;cs,f=uapcsifygw,f? ywf0ef;usif 

vl@tzGJ@tpnf;&J@zdtm;/ todkif;t0dkif;&Jhzdtm;/ taygif;toif; ol 

i,fcsif;awG&Jh zdtm;awGuae+yD;awmh uif;uif;&Sif;&Sif;eJ@ vGwfvGwf 

vyfvyf a±G;cs,fEdkif=uapcsifygw,f?

tJ'Dvdk vGwfvGwfvyfvyf a±G;cs,f&JwJhowWdvnf; &Sdapcsifyg 

w,f/ trsm;rdk;cg;a&aomufwJhtwdkif; udk,fyg vdkuf+yD;awmh raomuf 

apcsifygbl;/ vl@&J@obm0rSm wjcm;vltrsm;pkeJ@rwlrSmudk pdk;&drfwwf 

RFA/  pufwifbm 9 ? ? ၂ဝဝ၈ ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒဟာ ႏုိ္င္ငံေတာ္ 
ေအးခ်မ္းသာယာေရးနဲ႔ ဖြံ႔ၿဖိဳးေရးေကာင္စီ အစုိးရကေန ေနာင္ တက္ 
လာမယ့္အစုိးရကုိ အာဏာလႊဲေျပာင္းေပးဖို႔ ေရးဆြဲထားတဲ့ ဥပေဒ ျဖစ္ 
တယ္လုိ႔ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္နာယက သူရဦးေရႊမန္းက ဒီေန႔ 
ေျပာလိုက္ပါတယ္။

ဒီေန႔ ထားဝယ္ၿမိဳ႕ေတာ္ခန္းမမွာက်င္းပတဲ႔ ေဒသခံ လႊတ္ေတာ္ 
အမတ္ေတြ၊ ၿမိဳ႕မိၿမိဳ႕ဖေတြ၊ ႏိုင္ငံေရးပါတီေတြက ေခါင္းေဆာင္ေတြ၊ 
တိုင္းရင္းသား လက္နက္ကိုင္အဖြဲ႔ေတြနဲ႔ ေတြ႔ဆံုပြဲမွာ သူရ ဦး ေရႊမန္းက 
အခုလို ထည့္သြင္းေျပာၾကားခဲ႔တာပါ။

“က်ေနာ္တို႔ ျမန္မာႏိုင္ငံမွာေတာ့ နဝတအစိုးရက မိမိတို႔က်င့္ 
သံုးေနတဲ့ အာဏာအရပ္ရပ္ကို ေနာင္တက္လာတဲ့ အစိုးရအဖြဲ႔ကို လႊဲ 
ေပးတာ ဘယ္ႏိုင္ငံမွ မလုပ္ႏိုင္တဲ့ကိစၥ၊ ဘယ္သူမွမ လုပ္ႏိုင္ဘူး၊ ဘယ္ 
ပံုစံနဲ႔လႊဲေပးတယ္၊ ၂ဝဝ၈ ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒအရ လႊဲေပးတာ၊ ဒီအ 
ေျခခံဥပေဒသည္ ထုိေခတ္ ထိုအခါက ဒီလိုအာဏာလႊဲေပးႏိုင္ေအာင္ 
ေရးသားျပဌာန္းထားတဲ့ ဖြဲ႔စည္းပံု၊ အဲဒီလိုဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒ မေရး 
ဆြဲႏိုင္ခဲ့ရင္ အခုလို အာဏာလႊဲေပးႏိုင္မွာမဟုတ္ဘူး”။

ဒါ့အျပင္ အာဏာရွိတဲ႔သူေတြဟာ မိမိရဲ့အာဏာကို တျခား ပုဂၢိဳလ္ 
တဦးတေယာက္ဆီကို လႊဲေျပာင္းေပးဖို႔ဆိုတာဟာ အင္မတန္ခဲယဥ္း 
တဲ့ ကိစၥျဖစ္တယ္လို႔ သူရဦးေရႊမန္းက ေျပာခဲ႔ပါတယ္။

သူရဦးေရႊ႔မန္းနဲ႔အဖြဲ႔ဟာ ထားဝယ္ေရနက္စီမံကိန္း အထူးစီးပြား 
ေရးဇံုကို သြားေရာက္ၾကည့္ရႈခဲ့သလို ထားဝယ္ေဒသမွာ လွ်ပ္စစ္မီးရ 
ရွိေရးနဲ႔ လမ္းပန္းဆက္သြယ္ေရး စတာေတြနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး ေက်ာက္ 
မီးေသြးသံုး ဓာတ္အားေပးစက္ရံု တည္ေဆာက္သင့္တယ္လို႔လည္း 
တိုက္တြန္းခဲ့ပါတယ္။

ဒီေန႔ ျပည္ေထာင္စု လႊတ္ေတာ္နာယကနဲ႔ ထားဝယ္ေဒသခံေတြ 
ေတြ႔ဆံုပြဲကို ထားဝယ္ၿမိဳ႕အေျခစိုက္ လူမႈအဖြဲ႔အစည္းေတြကိုေတာ့ 
ဖိတ္ၾကားျခင္းမရွိဘူးလို႔လည္း သိရပါတယ္။

2008 zGJ‹pnf;yHk tm%mv$Jay;zdk‹ qGJwJhOya'vkd‹ ol&OD;a±$ref; ajymqdk

DVB/  pufwifbm 9 ? ? ကခ်င္ျပည္နယ္ လိုင္ဇာျမိဳ႕ အနီး မွာ႐ွိတဲ့  ဒုကၡ 
သည္စခန္း ေတြဆီကို ကုလသမဂၢက လူသား ခ်င္း စာနာမႈ အကူအညီ 
ေတြ တင္ ေဆာင္ထား တဲ့ယာဥ္တန္း ေတြ ၁ နွစ္ခြဲ ကာလအတြင္း  ပထ 
မဆံုး အၾကိမ္ သြား ေရာက္ ေပး ပို႔ ခဲ့ ပါတယ္။

အကူအညီပစၥည္း ေတြ ဩဂုတ္ ၇ ရက္ ေန႔ က စတင္ ေရာက္႐ွိ 
ေနတာျဖစ္ျပီး  လိုင္ဇာအနီး က လြယ္ဂ်ယ္ဒုကၡသည္စခန္း က ဒုကၡ 
သည္ ေတြအတြက္ ရိကၡာပစၥည္း ေတြ ျဖန္႔ ေဝ ေပး ေနျပီျဖစ္တဲ့ အ ေၾကာင္း  
ကခ်င္လြတ္လပ္ ေရး အဖြဲ႔အစည္း  ( ေကအိုင္အို) ရဲ့  ဒုကၡသည္ ကူညီ 
ကယ္ဆယ္ ေရး ေကာ္မတီက ဒြဲပီဆာက  ေျပာပါတယ္။

ကုလသမဂၢရဲ့   ေထာက္ပံ့ ေရး ပစၥည္း ေတြဟာ ကုန္တင္ကား  ၁၀ 
စီး ေက်ာ္နဲ႔  တင္ ေဆာင္လာတာျဖစ္ျပီး  က်န္တဲ့ ဒုကၡသည္စခန္း ေတြကို 
ေတာ့   ေနာက္အ ေခါက္ ေတြမွ ျဖန္႔ ေဝသြား မယ္လို႔ဆိုပါတယ္။

အရင္ ၂၀၁၁ ဒီဇင္ဘာလက  ေထာက္ပံ့ စဥ္က ေတာ့  ဒုကၡသည္ 
အိမ္ ေထာင္စု ၈၀၀  ေက်ာ္ပဲ ျဖန္႔ ေဝဖို႔ ကုလသမဂၢက  ေျပာဆိုခဲ့ ေပမယ့္  
အကူအညီရသူ ေတြနဲ႔  မရသူ ေတြအၾကား  ျပႆနာျဖစ္လာနိုင္တဲ့ 
အတြက္  ေကအိုင္အိုရဲ့  ကယ္ဆယ္ ေရး ေကာ္မတီက မွ် ေဝျဖန္႔ ေဝခဲ့ ရ 
တာ ေတြ႐ွိခဲ့ ရတဲ့အ ေၾကာင္း လည္း  ဒြဲပီဆာက ႐ွင္း ျပပါတယ္။

လိုင္ဇာအနီး မွာ ဒုကၡသည္ ၂  ေသာင္း ေက်ာ္႐ွိျပီး  နယ္စပ္တ 
ေလွ်ာက္မွာ ေတာ့  ဒုကၡသည္ စခန္း  ၃၀  ေလာက္႐ွိ ေနတာ ျဖစ္ပါတယ္။

ကခ်င္လြတ္လပ္ ေရး တပ္မ ေတာ္နဲ႔  အစိုး ရတပ္ ေတြအၾကား  
တိုက္ပြဲ ေတြ ေၾကာင့္   ေသာင္း နဲ႔ခ်ီတဲ့  ဒုကၡသည္ ေတြဟာ စခန္း ေတြမွာ 
ခိုလံႈေနတာဟာ ၂ နွစ္ ေက်ာ္ ၾကာျမင့္ ေနျပီျဖစ္ျပီး  ကခ်င္ဒုကၡသည္ဦး 
ေရဟာ ၈  ေသာင္း ေက်ာ္ ေလာက္႐ွိတယ္လို႔  ကခ်င္ဒုကၡသည္ ကူညီ 
ကယ္ဆယ္ ေရး ေကာ္မတီက  ေျပာပါတယ္။

ucsif'kuQonfawGqD ukv 1 ESpfcGJumv yxrqHk;oGm;ydk@Edkif

=uygw,f/ 'gayr,hfvl@tzGJ@tpnf;udkajymif;vJcJh=uolawG[mrsm;aom 

tm;jzihf vlenf;pkawGjzpfw,fqdkwm rarhapcsifygbl;vdk@a':atmifqef; 

pk=unfu owday;cJhygw,f?”

'ghtjyif twdwf&JhtusOf;om; rjzpf=u&atmif vGwfvyfwJh 

pdwf&Sdzdk@ vdktyfa=umif;vnf; wdkufwGef;cJhygw,f ²²²

“twdwfordkif;qdkwm wcsdefu jzpfysufcJhwmawGudk erlem,l+yD; 

a&S@rSmydk+yD;awmhaumif;atmif aqmif±Gufzdk@omjzpfygw,f? twdwf

umvjzpf&yfawGxJuae+yD;awmh ±kef;rxGufEdkifbJ ydwfrdaewJhtusOf; 

axmifrsKd;rjzpfoifhygbl;? twdwftusOf;axmifuae+yD;awmhazmuf 

xGuf+yD; e,fopfy,fopfawGudk owWd&Sd&SdeJ@pl;prf;&SmazGEdkif&ygr,f?

tJ'DtwGuf ynma&;pepfaumif;&Sdzdk@ vdktyfygw,f/ vli,fawG 

taeeJ@ twdwfumvaESmifóu; odyf}uD;rsm;rsm;pm;pm;r&Sdavawmh 

ydk+yD;awmh yGifhvif;vGwfvyfwJhpdwf&Sd=uygw,f? vGwfvyfwJh pdwful;pdwf 

oef; tawG;tjrifawG&Sdzdk@ tifrwefbJta&;}uD;ygw,f? 'Drdkua&pDeJ@ 

vGwfvyfcGifh/ vGwfvyfpGmajymqdkcGifh/ pme,fZif;vGwfvyfcGifh/ toif; 

tzGJ@vGwfvyfcGifh/ pwmawG&Jh yif&if;Zpfjrpf[m vGwfvyfwJhpdwful; 

pdwfoef;awGjzpfygw,f?”

ynma&;eJ@ EdkifiHa&; aumif;aumif;&SdcJh&if pdwful;awG vGwf 

vGwfvyfvyf uGef@jrL;Edkif=urSmjzpfygw,fvdk@ a':atmifqef;pk=unfu 

0gaqmwuUodkvfrSm a[majymcJhwmudk wifjyvdkufygw,f?

rsufESmzkH;rS
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Mizzima/  pufwifbm 13 ? ? က်ားျဖဴပါတီ၏ ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒပါ 
ပုဒ္မ ၄၀၀ ေက်ာ္တုိ႔ကို ၿခံဳငံုသုံးသပ္သည့္ အစည္းအေ၀းအၿပီးတြင္ 
၎ပါတီက ပယ္ဖ်က္၊ ျပင္ဆင္ထားသည့္ အခ်က္မ်ားကို ထုတ္ျပန္လုိက္ 
ၿပီး လႊတ္ေတာ္ရွိ ၂၀၀၈ ဖြဲ႔စည္းပံုေလ့လာ သံုးသပ္ေရးေကာ္မတီသို႔ 
တင္ျပမည္ျဖစ္သည္။

ထုိသုိ႔ျပင္ဆင္သည့္အခ်က္မ်ားတြင္ ဗဟုိခ်ဳပ္ကိုင္မႈစနစ္အား 
ေျဖေလွ်ာ့ရန္အတြက္ ျပည္ေထာင္စုႏွင့္ ျပည္နယ္မ်ား ဘတ္ဂ်က္ေငြကို 
၅၀ ရာခိုင္ႏႈန္းစီခြဲေ၀ရန္၊ နယ္စပ္ေရးရာ၀န္ႀကီးဌာနအား တိုင္းရင္း 
သားေရးရာ၀န္ႀကီးဌာနႏွင့္ အစားထုိးရန္၊ တုိင္းႏွင့္ျပည္နယ္ ၁၄ ခု 
အား ျပည္နယ္ ၁၄ ခု အျဖစ္ေျပာင္းလဲ သတ္မွတ္ရန္၊ အမ်ိဳးသားလႊတ္ 
ေတာ္တြင္ တုိင္းႏွင့္ျပည္နယ္မ်ားကအမတ္ ၁၂ ဦးစီေရြးခ်ယ္သည့္ 
အျခားျပည္နယ္မ်ားအတြက္ ၁၈ ဦးစီ ေရြးခ်ယ္ေပးရန္ စသည့္အခ်က္ 
မ်ားပါ၀င္သည္ဟု က်ားျဖဴပါတီမွ လဲခ်ားၿမိဳ႕နယ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ ဦးစုိင္းေမာင္တင္က မဇၩိမကိုေျပာသည္။

၂၀၀၈ ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒတြင္ အခန္း (၈) ခန္း၊ ပုဒ္မေပါင္း 
၄၀၀ ေက်ာ္ရွိသည့္အနက္ ပုဒ္မ ၂၀၀ ေက်ာ္ကို က်ားျဖဴပါတီ (ရွမ္းတုိင္း 
ရင္းသားမ်ား ဒီမိုကရက္တစ္ပါတီ) က ျပင္ဆင္လိုက္ျခင္းျဖစ္သည္။

ထုိ႔အျပင္ ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒပုဒ္မ ၂၆၀ ကိုပယ္ဖ်က္ရန္ 
လည္း အစည္းအေ၀း၌ သေဘာတူညီမႈ ရရွိခဲ့သည္ဟုဆုိသည္။လက္ 
ရွိ တြင္ ထုိပုဒ္မအရ တုိင္းေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္နယ္မ်ားရွိ အစိုးရအဖြဲ႔႐ံုး 
မ်ားသည္ အေထြေထြအုပ္ခ်ဳပ္ေရး ဦးစီးဌာနႏွင့္အတူထားရွိရသည္။

ထုိသို႔ တုိင္းေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္နယ္မ်ားရွိ ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ႏွင့္ ၀န္ႀကီး 
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႐ုံးမ်ားသည္ အေထြေထြအုပ္ခ်ဳပ္ေရး ဦးစီးဌာနႏွင့္ တြဲထားသည့္အတြက္ 
ျပည္ထဲေရး၀န္ႀကီးဌာန၏ လက္ေအာက္ကို ေရာက္ေနျခင္းေၾကာင့္ 
လုပ္ငန္းတာ၀န္မ်ားလုပ္ေဆာင္ရာတြင္ လြတ္လပ္မႈမရွိသည့္အတြက္ 
ထုိပုဒ္မကို ျဖဳတ္လိုျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ဦးစိုင္းေမာင္တင္ကေျပာသည္။

“ဥပမာေျပာရရင္ ရွမ္းျပည္နယ္အစုိးရက လုပ္ရမယ့္ကိစၥကို 
ေထြအုပ္က ၀င္စြက္ဖက္တယ္။ ျပည္ထဲေရးက၀န္ႀကီးခ်ဳပ္၊ ၀န္ႀကီးေတြ 
ရဲ႕အာဏာကို ခြဲယူသြားတဲ့ သေဘာေပါ့” ဟု ၎ကဆိုသည္။

ထုိသုိ႔ပယ္ဖ်က္၊ ျပင္ဆင္သည့္အခ်က္မ်ားကို က်ားျဖဴပါတီ၏ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ၎တုိ႔ မဲဆႏၵနယ္မ်ားတြင္ ျပန္လည္ 
ရွင္းျပၿပီး ျပည္သူထံမွေ၀ဖန္၊ သံုးသပ္မႈမ်ားကို ပါတီ႐ံုးခ်ဳပ္သို႔ ျပန္လည္ 
တင္ျပ ရမည္ျဖစ္သည္။

ထုိအခ်က္မ်ားအားလံုးကို လႊတ္ေတာ္ရွိ ၂၀၀၈ ဖြဲ႔စည္းပံုေလ့လာ 
သံုးသပ္ေရးေကာ္မတီသို႔ ျပန္လည္တင္ျပမည္ျဖစ္ေသာ္လည္းမည္ကဲ့ 
သို႔တင္ျပမည္ကို မသိရွိေသးေၾကာင္း ဦးစိုင္းေမာင္တင္ကေျပာသည္။

ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒကို ျပင္ဆင္ရန္ အစီရင္ခံစာကို အမ်ိဳး 
သား ဒီမုိကေရစီအဖြဲ႕ခ်ဳပ္ (NLD) ႏွင့္ တုိင္းရင္းသားပါတီမ်ား ပူးေပါင္း 
ကာ ႏုိင္၀င္ဘာလတြင္ ထုတ္ျပန္မည္ျဖစ္သည္။

အလားတူပင္ ညီၫြတ္ေသာတုိင္းရင္းသားလူမ်ိဳးမ်ား ဖက္ဒ 
ရယ္ေကာင္စီ (UNFC) ႏွင့္ ညီၫြတ္ေသာ တုိင္းရင္းသား လူမ်ိဳးမ်ား 
မဟာမိတ္အဖြဲ႔ (UNA) တို႔ကလည္း လက္ရွိ ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒအား 
အသစ္ေရးဆြဲမႈကို ေအာက္တိုဘာလအတြင္း အၿပီးေဆာင္ရြက္မည္ 
ျဖစ္သည္။

Mizzima / pufwifbm 13 ? ? အစိုးရဌာနအသီးသီးတြင္ တာ၀န္ ထမ္း 
ေဆာင္ေနသည့္ လုပ္သက္ ၂၅ ႏွစ္အထက္ ၀န္ထမ္းမ်ားကိုအစိုးရက 
အနံေပ ၄၀၊ အလ်ားေပ ၆၀ ရွိသည့္ ေျမကြက္မ်ား ေဖာ္ထုတ္ေပးရန္ 
စက္တင္ဘာ ၁၂ ရက္ကက်င္းပသည့္ ရန္ကုန္တိုင္းလႊတ္ေတာ္တြင္ 
ကမာရြတ္မဲဆႏၵနယ္မွ တိုင္းအမတ္ ဦးျမေငြကအေရးဆို လိုက္သည္။

“ႏိုင္ငံ့၀န္ထမ္းဆိုတာ အစိုးရရဲ႕ ညာလက္႐ံုးေတြလို႔ သတ္မွတ္
ၿပီးအားကိုးလို႔ရတဲ့ ၀န္ထမ္းေတြျဖစ္ပါတယ္။ ၀န္ထမ္းမ်ား ပင္စင္ယူ 
သြားတဲ့အခါ ေန၀င္ခ်ိန္ဘ၀ေနာင္ေရး ရင္ေအးေစဖို႔အတြက္ ေပ ၄၀ 
x ေပ ၆၀ ေျမကြက္ေတြ စီမံေဖာ္ထုတ္ေပးသင့္ပါေၾကာင္း” ဦးျမေငြက 
လႊတ္ေတာ္တြင္ တင္ျပခဲ့သည္။

အိမ္ေစာင့္အစိုးရလက္ထက္မွ စစ္အစိုးရလက္ထက္အထိ ျပည္ 
သူ႔၀န္ထမ္းမ်ားကို ေျမကြက္မ်ားေပးသည့္ အစဥ္အလာမ်ားရွိခဲ့သျဖင့္ 
လက္ရွိအစိုးရလက္ထက္တြင္လည္း ျပန္လုပ္ေပးရန္ ဦးျမေငြက လႊတ္
ေတာ္တြင္ေမးခြန္းထုတ္ကာ အေရးဆိုရျခင္းျဖစ္သည္ဟုဆုိသည္။

သို႔ေသာ္ ထိုေန႔လႊတ္ေတာ္အစည္းအေ၀းတြင္ ယင္းကိစၥကို ရန္ 
ကုန္တိုင္းအစိုးရဘက္မွ တုံ႔ျပန္ေျဖၾကားျခင္း မရွိေသးေပ။

ရန္ကုန္တိုင္းမီးသတ္တပ္ဖြဲ႔တြင္ လုပ္သက္ႏွစ္ ၃၀ ေက်ာ္ၾကာ 
တာ၀န္ထမ္းေဆာင္ေနသည့္ ၀န္ထမ္းတစ္ဦးက ...

“ဒီလိုသာ ေျမကြက္လုပ္ေပးရင္ေတာ့ ေကာင္းတာေပါ့။ ၀န္ထမ္း 
လုပ္စားရတာ ေျမကြက္လည္း ၀ယ္ဖို႔မလြယ္ဘူးေလ” ဟု ေျပာသည္။

အမ်ဳိးသားဒီမိုကေရစီပါတီသစ္မွ သဃၤန္းကၽြန္းမဲဆႏၵနယ္၏ 
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တိုင္းအမတ္ ေဒၚစန္းစန္းျမင့္ကလည္း ...
“ေပးမယ္ဆိုရင္ေတာ့ ၀န္ထမ္းေတြအတြက္ ေကာင္းတာေပါ့ 

ေလ။ ဒါေပမဲ့ ေျမသိမ္းတဲ့ကိစၥေတြကို ျပန္ေတာင္းေနၾကတဲ့ အခ်ိန္ဆို 
ေတာ့ ေပးမယ္လို႔ေတာ့ အန္တီမထင္ဘူး” ဟု မွတ္ခ်က္ျပဳသည္။

ရန္ကုန္ၿမိဳ႕၏ေျမေစ်းႏႈန္း အေမရိကန္ႏုိင္ငံမွ အကြက္အကြင္း 
က်သည့္ မက္ဟက္တန္ၿမိဳ႕မွ ေျမေစ်းထက္ပင္ေစ်းႀကီးေနေၾကာင္း အ 
ေမရိကန္မွ ဘလြန္ဘာ့ဂ်္သတင္းဌာနက ေဖာ္ျပခဲ့ဖူးသည္။

အလားတူပင္ ေအအက္ဖ္ပီသတင္းဌာနကလည္း ၿပီးခဲ့သည့္ 
ရက္ပိုင္းအတြင္းက ရန္ကုန္ၿမိဳ႕တြင္ ႏုိင္ငံျခားရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈမ်ား ၿပံဳတိုး 
လာၿပီးေနာက္ ေျမေစ်းမ်ားအဆမတန္ တက္လာသျဖင့္ ႏြမ္းပါးသူမ်ား 
အိုးမဲ့အိမ္မဲ့ ျဖစ္လာၾကေၾကာင္းေဖာ္ျပခဲ့ဖူးသည္။

အရပ္ဘက္ ျပည္သူ႔၀န္ထမ္းမ်ားတြင္ အမႈထမ္းမ်ားအနက္ ရာ 
ထူးအနိမ့္ဆံုးျဖစ္သည့္ အၿမဲတမ္း၀န္ထမ္း မျဖစ္ေသးသူသည္ လစာ 
၅၅,၀၀၀ က်ပ္သာရရွိၿပီး၊ အမႈထမ္းမ်ားအနက္ အျမင့္ဆံုးျဖစ္သည့္ 
႐ံုးအုပ္ရာထူးတြင္ တာ၀န္ ထမ္းေဆာင္သူသည္ လစာက်ပ္ ၈၅,၀၀၀ 
က်ပ္ရရွိသည္။

ရန္ကုန္တိုင္းရွိ ေျမေစ်းမ်ားထိန္းခ်ဳပ္ရန္ အစိုးရက ၿမိဳ႕နယ္ 
အလိုက္ တစ္ေပပတ္လည္ ေစ်းႏႈန္းမ်ား သတ္မွတ္ရန္ စီစဥ္ေနၿပီး အ 
စိုးရ၏ ထုိအစီအစဥ္သည္ အခြန္စနစ္ကို စနစ္တက် မတင္းက်ပ္ဘဲ 
ေျမေစ်းကို ထိန္းခ်ဳပ္ရန္ ႀကိဳးစားျခင္းသာျဖစ္သျဖင့္ ေ၀ဖန္မႈမ်ားလည္း 
ရွိေနသည္။
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[Hom0wD OD;0if;wif

tckwywf q&m}uD;OD;0if;wif&Jh acwfpum;tpDtpOfrSm ppfwyf 

acgif;aqmifawG&Jh "mwfyHkawGudk ae&may; csdwfqGJae=uwmawGeJywfouf 

+yD;awmh OD;0if;wifu a0zefajym=um;xm;wmudk azmfjyay;vdkufygw,f?

'D&ufydkif;rSm ArmjynfrSm awmfawmfpdwf0ifpm;zdk@aumif;wJhudpPu 

bmvJqdkawmh AdkvfcsKyfyHkawGjyefay:wJhudpPvdk@bJ/ AdkvfcsKyfatmifqef;&JhyHk 

awGudk jynfoltrsm;&SdwJhae&mawGrSm csdwfqGJwmeJ@twl jyefay:vmovdk 

bJ wjcm;AdkvfcsKyf}uD;awGjzpfwJh AdkvfcsKyfr–;}uD;oef;a±$wdk@ OD;ae0if;wdk@ qdk 

wJh vlawG&JhyHkawGyg jyef+yD;awmhxGufvmr,fh taetxm;jzpfaew,fAs?

tJ'Dawmh usaemfwdk@ajymwmuawmh 'Dvdkacgif;aqmifawGyHkawGudk 

jyef+yD;awmh ay:w,f bmnmqdkwm 'grqef;ygbl;/ bmjzpfvdk@vJqdkawmh 

AdkvfcsKyfatmifqef;vdkyk*~dKvfrsKd;awG yHkawG jyefay:vmwmaumif;wmaygh? 

odk@aomf wcsKd@[mawG pOf;pm;wJhtcgusawmh Oyrm OD;oef;a±$vdk yk*~dKvf 

rsKd;awG yHkawGay:vmw,f/ OD;oef;a±$uae aemufwqifh bmawGay:vm 

rvJ/ b,folawGay:vmtkef;rSmvJ/ tJ'DvlawGua&m vljrifuGif;rSm odk@

r[kwfvnf; bk&m;pifvkdae&mrsKd;rSm wifxm;wJhae&meJ@ vlawGu xdkuf 

wef&Jhvm;?

tJvdk wifxm;jcif;[m vlawGtzdk@a&m &Spfcdk;ylaZmf&wJhvlawGtzdk@

a&m ukodkvf&&Jhvm;/ pdwfcsrf;om&Jhvm;/ odk@r[kwfvnf; olwdk@[m twk 

,lp&myk*~dKvfrsm; jzpf&Jhvm;qdkwm pOf;pm;p&maumif;w,fvdk@ usaemf 

awG;rdygw,f? bmjzpfvdk@vJqkdawmh tckjyefay:vmwJhyk*~dKvfawGxJrSmqdk

&if AdkvfcsKyfr–;}uD;oef;a±$yHk ygayr,fvdk@ OD;apmarmifvdk[mrsKd; yk*~dKvfryg 

bl;/ OD;apmarmifvdkyk*~dKvfrsKd; rygayr,fvdk@ OD;apmarmifvdkyk*~dKvfrsKd;eJ@ywf 

ouf+yD;awmh wyfrawmfordkif;awGrSma&;wJhtcgrSmqdk&if wyfrawmfwpf 

ckvHk;udk acwfopf}uD;wpfckudk ydk@aqmifwJhae&mrSm xdyfwef;uaeacgif; 

aqmifydk@aqmifwJhyk*~dKvfjzpfw,fqdk+yD;awmh wyfrawmfordkif;awGrSm a&; 

cJhwJhyk*~dKvfAs?

tJvdkyk*~dKvfrsKd;[m b,fvdkta=umif;jycsufeJ@ olwdk@[molwdk@ y,f 

=uvJ/ qdkygawmhAsm wcsKd@yk*~dKvfawG jypfy,fvdkufwJhvlawG&Sdw,fqdkyg 

awmhAsm/ tJ'Djypfy,fwJhvlawGu olwdk@ pnf;eJ@urf;eJ@ tjypf&Sdw,fqdk+yD; 

awmh ta&;,lwmrsKd; qdkwmrsKd;u wrsKd;aygh/ odk@r[kwfvnf; olwdk@[m 

olwdk@ twGif;rSm&SdwJh yk*~dKvfawGudpPawGeJ@ wa,mufeJ@wa,muf azmf=u 

uyf=u wGef;=u wdkuf=u uef=u ausmuf=uvdk@ vGifhoGm;wJhvlawG udpP  

awG[m olwdk@uordkif;rSma&m wu,faysmufcJh&vm;?

aemufwpfcg ordkif;uaeaysmufoGm;wJhvlawG[mvnf; olwdk@u 

wu,fudk aysmufoifhvdk@ aysmufwmvm;/ tjypf&Sdvdk@ aysmufwmvm;/ 

odk@r[kwfvnf; tjypfr&SdbJeJ@ olwdk@tcsif;csif; apmf=u ESuf=uvdk@ jzpf 

wmqdk&ifaum 'DvlawG[m ordkif;uae+yD;awmh  aysmufuG,foifhovm; 

qdkwJhudpPawG[m trsm;}uD;ay:vmr,fvdk@ usaemfwdk@xifygw,f?

tvm;wlbJ usaemfwdk@teD;pyfqHk;yk*~dKvfajym&r,fqdk&if usaemf 

wdk@&J@ em,u}uD;jzpfwJh AdkvfcsKyf}uD;wifOD;qdkygawmhAsm/ 'Dvl[m yk*~dKvfa&; 

t&a&m vlwpfa,muftaeeJ@ aemufwcgEdkifiHa&;yk*~dKvft&a&m wdkif; 

usKd;jynfusKd;aqmifwJhyk*~ dKvft&a&mwyfrawmftzGJ@tpnf;rsKd;&J hacgif; 

aqmif/yk*~dKvftaeeJ@vnf;tvGefudk pHxm;p&maumif;wJhyk*~dKvf 'Dvdkyk*~dKvf 

awG[m aysmufuG,faew,f?

tJvdkvlrsKd;awGaysmufuG,faewJhwcsdefwnf;rSmbJ AdkvfcsKyfr–;}uD; 

oef;a±$eJ@ywfoufvdk@ qdkvdk@&Sd&if 'Dvl[m wu,fhudk wdkif;jynftusKd;ðy 

zdk@ aqmif±Gufwm[kwf&Jhvm;/ ol}uD;pdk;aewJhumv tESpf 20 avmufum 

vrSm ol[mwdkif;jynf&JhtusKd;aus;Zl;udk b,favmufðycJhovJ/ odk@r[kwf 

&if wdkif;jynfudk b,favmufzsufcJhovJ/ ol@&J@vkyfaqmifcsufawG[m 

wdkif;jynfrSm 'kuQokuQa&mufae=uw,f/ vlawG[m rnD!GwfwmawG/ 

jy\emaygif; aomif;ajcmufaxmifawG/ wdkif;jynfrSm trsKd;rsKd;ayghAsm t 

usKd;tyJhawG jzpf&wJh[mawG[m oleJ@b,favmufywfoufovJ/ ol@rSm 

v,favmufwm0ef&SdovJ?

tJvdkwm0ef&Sdw,fqdk&if tJvdkyk*~dKvfrsKd;[m tckvdk ewfae*dk%f; 

vdk[mrsKd; jyefa&mufvmw,f/ odk@r[kwfvnf; yv†ifay:udkjyefa&mufvm 

w,f/ odk@r[kwfvnf; jynfolvlxk &Spfcdk;&wJh OD;cdkuf&wJh odk@r[kwfvnf; 

wyfrawmfom;awG &Spfcdk;&wJh OD;cdkuf&wJh ae&mrsKd;awG jyef a&mufvmwm 

xdkufwef&Jhvm;/ tJ'g[mtusKd;ðy&Jhvm;qdkwm 'gawG[mpOf;pm;p&maumif; 

wJhudpPawGjzpfw,fvdk@ usaemfajymcsifygw,f?

aemufwcsuf usaemfajymcsifwmuawmh tJvdkvkyfwJh[mawGu 

awmh xm;awmh/ usaemfwdk@udk,fwdkifawG@ñuHbl;ygw,f/ Oyrm usaemf 

vGefcJhwJhESpfaygif; 50 ausmfu qdkAD,ufwdk@bmwdk@a&mufwJhtcgrSm [dkrSm 

wcgwnf; pwmvifyHkawGbmawGtukefvHk;udk z,fxkwfaewJhtcsdef/ zsuf 

aewJhtcsdef/ tJ'DtcsdefrSm olwdk@uae+yD;awmh pwmvif*lawGudk ajryHkeJ@

twlxm;&muae+yD; pwmvifudk òr›±dk;}uD;em;rSm ajrjr‡Kyfvdkufw,fAs?

ajrjr‡Kyfawmh jr‡Kyfyg 'guawmh[kwf+yD/ usaemfwdk@udkvdkufjywmudk;/ 

tJ'Dawmh 'gayr,fhvdk@ 'DrSm pwmvifyHk±yfwkav;wpfckawmif rxm;Edkif 

bl;vm;/ usefwJhvlawGtukefvHk;u ±kyfwkeJ@bmeJ@jzpfaewJhae&mrSm pwm 

vifyHkuawmh ajr}uD;xJrSm ajryHkav;yHkxm;ovdkjzpfaew,f/ r[kwfygbl; 

wJh pwmvifyHku xkwkef;&Smwkef;rdk@vdk@yg/ pwmvifyHkudk aomif;eJ@csD+yD;awmh 

oef;eJ@csD+yD;awmh odef;eJ@csD+yD;awmh ±k&Sm;rSmwpfjynfvHk;rSm pwmvifyHkawG 

trsm;}uD;&Sdwm wpfyHkrSudkrxm;bl;?

tJ'Dawmh qdkvdkwmu b,fvdkjzpfvJqdkawmh yk*~dKvfa&;udk;uG,fr_

[m zsufwJhtavh[m urBmrSmuawmh [dk;a&S;acwfuwnf;uvnf;&Sdyg 

w,f/ Arm&mZ0ifrSmvnf; &SdcJhygw,f/ Arm&mZ0ifrSmqdkygawmh wcsKd@rif; 

awGqdk&if [Hom0wDygrif; qdkwJhpum;udkroHk;&bl;/ oHk;vdk@&Sd&if v#mudk 

jzwfjypf&r,fqdkwJh bk&ifhtrdef@eJ@xkwfcJhbl;wmawG&Sdw,f?

tvm;wlbJausmufpmawGbmawGrSmqdk&ifvnf; yHk*Hacwf 

ausmufpmwifr[kwfbl; zsufwmawGtrsm;}uD;&Sdw,f/ 'D ò*vfrif;awGeH 

rnfudk zsufjypfwm? Oa&myordkif;rSmvnf; 'Dtwdkif;bJ/ *&dwdk@a&mrwdkacwf 

awGrSmqdk&ifvnf; wcsKd@bk&ifeHrnfawG tukefvHk;zsufjypfwm ausmuf 

pmawGzsufjypfwm?

tJ'Dawmhusaemfwdk@rSm'Dtavhtx[m awmf=umolwdk@wa,muf 

olwdk@rl0g'ay:vmwJhtcg wrsKd;wifvmw,f/ wcsKd@y,fxkwfvdkufqdkwJh 

[mawG[m ordkif;udk taxmuftulrjzpfbl;/ vlxkudkvnf;ordkif;udk 

em;vnfzdk@twGufudk taxmuftulrjzpfbl;/ ordkif;udk rSefrSefuefuefwef 

bdk;xm;wJhtavhawGudkvnf; ysufqD;apw,fvdk@ usaemfu ,lqw,f?

tJvdkom ordkif;udk vlyk*~dKvfwcsKd@&Jh rl0g'awGtay:rSmoabmwl 

+yD; 'Dvdkom ajymif;vJpwrf;qdk&if usaemfwdk@ordkif;[m tukefvHk;[m 

ysufqD;ukefawmhr,fvdk@ usaemfuxifygw,f? tck wyfrawmfrSmtck rD 

'D,mawGrSmygvm+yD/ wyfrawmfacgif;aqmifawGudk tukefvHk;jyef+yD;awmh 
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"mwfyHkawGbmawGcsdwfr,f/ csdwfr,fqdkawmh AdkvfcsKyfatmifqef;vdkyk*~dK

vfrsKd;awG jyefygvmwmudkta=umif;ðy+yD;awmh usefwJhvlawGuyg yGJxGuf 

vmw,f?

usaemfwdk@ordkif;rSm ae&mtvdkuf ol&Jaumif;awGudk wefbdk;&SdwJh 

vlawGudk acgif;aqmifawGudk ol@ae&meJ@ol xdkufwefwJhae&mawGrSm ewf 

ae*dk%f;awGrSmcsdwf&r,fqdkwmudk usaemfoabmwlygw,f/ yv†ifay:udk 

jyefwifwmvnf;vkyfyg/ odk@aomf xdkufxdkufwefwefjzpfatmifawmh jyef 

pOf;pm;zdk@ vdkvdrfhr,f/ odk@r[kwfvnf; jynfoluae cg;oD;pGmeJ@ jypfy,f 

xm;wJhvlawG jynfovlxku b,fawmhrS ordkif;rSmjyef+yD;awmholwdk@udk 

ae&maumif; ray;csifawmhbl;/ ewfae*dk%f;rSmrxm;csifawmhbl; qdkwJh 

vlawGudkawmh jyef+yD;awmh 'DvdkyGJxkwfvmwm aumif;&Jhvm;/ rSef&Jhvm;?

ol@[mol aumif;onfjzpfap qdk;onfjzpfap OD;ae0if;vdkyk*~dKvf 

rsKd;udk wifvmw,fqdkwm enf;enf;em;cHomao;w,fvkd@ ajym&r,f/ OD; 

oef;a±$vdkyk*~dKvfrsKd;awG[m xdkufxdkufwefwefa&mufwm [kwf&Jhvm;/ 

tJvdkqdk&if AdkvfcsKyfr–;}uD;apmarmifvdkyk*~dKvfrsKd; usefcJhwma&m xdkufxdkuf 

wefwef usefcJhwm[kwf&Jhvm;/ tJ'Duwqifhqdk&if aemufydkif;rSm wyfr 

awmfacgif;aqmifawGyHk csdwf&if;csdwf&if;eJ@ wyfrawmf wyfr–;awGtvdkuf 

csdwf=ur,f/ tJvdkqdk&if AdkvfcsKyf}uD;cif!Gef@vdk yk*~dKvfrsKd;awGygvmr,f? t 

vm;wlbJ wjcm;wjcm;aom wcsKd@AdkvfcsKyfawGbmawGygvmr,f?

tJ'ga=umifh 'DudpPawG[m ordkif;eJ@qdkifaeygw,f/ ordkif;&JhtuJ 

jzwfcsuf/ vlxkcHpm;csuf/ vlxk&Jh,Hk=unfr_/ 'gawGeJ@tukefvHk;ywfoufwJh 

twGuf 'DudpPawGeJ@ywfouf+yD;awmhqdk&ifawmh tckvuf&Sd tm%m&ae 

wJhyk*~dKvfrsm;/ tqHk;tjzwfay;EdkifwJhyk*~dKvfrsm;&Jh tqHk;tjzwfeJ@om rjzpf 

oifhygbl;vdk@ usaemfwdk@,lqygw,f?

tJ'Dvdk vkyfr,fqdk&if wdkif;jynf&Jht,ltqawG wdkif;jynf&Jhordkif;eJ@

ywfoufwJh tjrifawGtukefvHk;[m tvGJvGJtrSm;rSm;eJ@ uarmufur 

awGjzpfukefr,f/ odk@r[kwfvnf; vlxkuawmh r=unfndKwJhvlawGudk t 

ukefvHk; ajrmif;xJudkjypfcs&r,fhvlawGudk bk&m;pifay:wifwJh[mudkawmh 

vlawGuae vufrcH&if 'DvlawG[m wcsdefaomtcgrSm wcgjyef+yD;awmh 

a±G@=utkef;r,f/ ajymif;=utkef;r,f?

tJ'g[m Armhordkif;udk tvGef±kyfysuf qif;ysuf jzpfapvdrfhr,fvdk@ 

usaemf,lqw,fvdk@ usaemfajymcsifygw,fAsm/ 'Dwywfawmh 'Davmuf 

ygbJcifAsm?

RFA/  pufwifbm 13 ? ? ျမန္မာနိုင္ငံမွာ ျဖစ္ပြားေနတဲ့ မြတ္စလင္ ဆန္႔ 
က်င္ေရး အၾကမ္းဖက္မႈေတြ ရပ္တံ့ပေပ်ာက္ေရးဟာ မိမိတဦးတည္း 
စြမ္းေဆာင္ရြက္နိုင္တဲ့ကိစၥ မဟုတ္တဲ့အတြက္ တရားဥပေဒစိုးမိုးေရး 
ဘယ္ေလာက္လုပ္နိုင္မလဲဆိုတာကပဲ အေျဖျဖစ္တယ္လို႔ ေဒၚေအာင္ 
ဆန္းစုၾကည္က ေျပာလိုက္ပါတယ္။

ပိုလန္နိုင္ငံေရာက္ေနစဥ္ သတင္းေထာက္ေတြရဲ႕ အေမးကို 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က အခုလို ေျဖဆိုလိုက္တာပါ။

ဒီကိစၥေတြေျပလည္ႏိုင္ဖို႔ဆိုရင္ တရားဥပေဒစိုးမိုးဖို႔ အေရးႀကီး 
တယ္ဆိုတာ ၿပီးခဲ့တဲ့ လေပါင္းမ်ားစြာကတည္းက မိမိအေနနဲ႔ ေျပာဆို
ခဲ့ၿပီးျဖစ္တဲ့အေၾကာင္း၊ ဒီကိစၥကို လူ႔အဖြဲ႔အစည္းတစ္ခုလံုးက ဝိုင္းၿပီး 
အားသြန္ခြန္စိုက္ ႀကိဳးစားရမွာျဖစ္တဲ့အေၾကာင္း။

ျပည္သူေတြအေနနဲ႔ ကိုယ့္ကိုကိုယ္ စိတ္ခ်လံုၿခံဳၿပီလို႔ ခံစားရဖို႔ 
ဆိုရင္ တရားဥပေဒစိုးမိုးေရး လိုအပ္တဲ့အေၾကာင္း၊ အဲဒီလို စိတ္ေအး 
လက္ေအးျဖစ္ေနတဲ့ သူေတြကပဲျပန္ၿပီး ေနာက္လူေတြကို စိတ္ေအး 
လက္ေအးျဖစ္ေအာင္ ဆက္ကူညီႏိုင္မွာျဖစ္တဲ့အေၾကာင္း။ 

ဒါမွသာ လိုက္ေလ်ာညီေထြမႈရွိတဲ့ အနာဂတ္ႏိုင္ငံတခုျဖစ္လာ 
နိုင္မွာလို႔ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ ေျပာသြားတာပါ။

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ဟာ ပိုလန္နိုင္ငံအလုပ္သမား ေသြး 
စည္းညီညႊတ္ေရးသမဂၢ ေခါင္းေဆာင္ေဟာင္း ၿငိမ္းခ်မ္းေရးႏိုဗယ္လ္ဆု
ရွင္ လက္ဝလင္ဆာ (Lech Walesa) နဲ႔ ေတြ႔ဆံုေဆြးေႏြးခဲ့ပါတယ္။ 

အဲဒီေတြ႔ဆံုပြဲမွာ လက္ဝလင္ဆာက မိမိတို႔အေနနဲ႔ ေအာင္ပြဲမ 
ရခင္ စစ္ပြဲတခ်ိဳ႕ ရႈံးခဲ့ရဘူးသလို၊ ျမန္မာနိုင္ငံလည္း တခ်ိန္က်ရင္ပိုလန္ 
လိုဒီမိုကေရစီနိုင္ငံတခုျဖစ္လာမယ္ဆိုတာ ထင္ျမင္ထားတဲ့အေၾကာင္း 
ေျပာဆိုပါတယ္။

ဝါေဆာၿမိဳ႕ေတာ္ဝန္ကလည္း ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကို ဂုဏ္ 
ထူးေဆာင္ ဝါေဆာၿမိဳ႕သူအျဖစ္ ေၾကညာခဲ့ပါတယ္။ မေန႔က ၾကာသပ 
ေတးမနက္မွာေတာ့ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ဟာ ပိုလန္သမၼတနဲ႔ ဝန္ 
ႀကီးခ်ဳပ္တို႔ကို ေတြ႔ဆံုခဲ့ပါတယ္။

t=urf;zufr_ yaysmufzdk@ rdrdwOD;wnf;eJ@ rjzpfEdkifa=umif;

a':atmifqef;pk=unf ajymqdk RFA/  pufwifbm 13 ? ? လူကုန္ကူးမႈ တိုက္ဖ်က္ေရးမွာ လူကုန္ကူးခံ 
ရသူေတြကို ဗဟိုျပဳ စံုစမ္းေဖာ္ထုတ္ဖို႔လိုသလို ေဒသအတြင္း ႏိုင္ငံ 
ေတြရဲ႕ ျပစ္မႈဆိုင္ရာ တရားစီရင္ေရးေတြနဲ႔ပါ ေပါင္းစပ္ ညိွႏိႈင္းေဆာင္
ရြက္သြားဖို႔လိုတယ္လို႔ ျပည္ထဲေရးဝန္ႀကီးဌာန ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီး 
ဒုတိယဗိုလ္ခ်ဳပ္ႀကီး ကိုကိုက ဒီေန႔ ေျပာၾကားလုိက္ပါတယ္။

ေနျပည္ေတာ္ သဂၤဟဟိုတယ္မွာ ပထမဆံုးအႀကိမ္အျဖစ္ ဒီ 
ေန႔က်င္းပတဲ႔ “ႏိုင္ငံတကာ လူကုန္ကူးမႈ တိုက္ဖ်က္ေရးေန႔” အခမ္း 
အနားမွာ  ဝန္ႀကီး ဒုတိယဗိုလ္ခ်ဳပ္ႀကီးကိုကိုက အခုလုိ ေျပာၾကားခဲ့ 
တာပါ။

“လူကုန္ကူးမႈ တိုက္ဖ်က္ေရးလုပ္ငန္းစဥ္မွာ လူကုန္ကူးခံရသူကို 
ဗဟိုျပဳခ်ဥ္းကပ္တဲ့လုပ္ေဆာင္မႈမ်ဳိး ျပဳလုပ္ရန္ လိုအပ္မွာျဖစ္ပါတယ္၊ ဒီ 
ေနရာမွာ ႀကိဳတင္ကာကြယ္တဲ့အပိုင္း၊ တရားစြဲဆိုတဲ့အပိုင္း၊ ကာကြယ္ေ
စာင့္ေရွာက္တဲ့အပိုင္း၊ လူကုန္ကူးခံရသူရဲ႕ လိုအပ္တဲ့အခြင့္အေရးေတြ 
ကို အဓိကဗဟိုျပဳၿပီး ေဆာင္ရြက္ရမွာျဖစ္ပါတယ္။

လူကုန္ကူးမႈမ်ား စံုစမ္းစစ္ေဆးတဲ့အခါမွာ ေထာက္လွမ္းေရး 
ကြန္ရက္ကို ခ်ဥ္းကပ္တဲ့ စံုစမ္းစစ္ေဆး အသိပညာမ်ား တိုးတက္ရရွိေရး 
ေလ့က်င့္ေပးထားရမွာျဖစ္ပါတယ္”

ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ လူကုန္ကူးမႈျဖစ္ပြားမႈ အမ်ားဆံုးျဖစ္ပြားေနတဲ့ေန
ရာေတြမွာ MTV Exit  ဂီတအဖြဲ႔နဲ႔ပူးေပါင္းၿပီး လူကုန္ကူးမႈ တုိက္ဖ်က္ေရး 
အသိပညာေပးေဖ်ာ္ေျဖပြဲေတြကို လာမယ့္ေအာက္တိုဘာလမွာ စ 
တင္က်င္းပသြားမယ္လို႔ လူကုန္ကူးမႈ တားဆီးႏွိမ္နင္းေရးရဲတပ္ဖြဲ႔ ဒု 
တိယတပ္ဖြဲ႔မွဴး ရဲမွဴးႀကီး ဝင္းႏိုင္ထြန္းကလည္း ေျပာပါတယ္။

ႏိုင္ငံတာကာ လူကုန္ကူးမႈတိုက္ဖ်က္ေရးေန႔ အခမ္းအနားေတြ 
ကို ကယားျပည္နယ္ လြိဳင္ေကာ္နဲ႔ ရွမ္းျပည္နယ္ တာခ်ီလိတ္စတဲ့ နယ္ 
စပ္ၿမိဳ႕ေတြမွာလည္း ဒီေန႔က်င္းပခဲ့ပါတယ္။

ၿပီးခဲ့တဲ့ ေဖေဖာ္ဝါရီလတုန္းကလည္း ဂရမ္မီဆုရ ကမBာေက်ာ္ 
အေမရိကန္အဆိုေတာ္ Jason Mraz ဦးေဆာင္တဲ့ MTV Exit အဖြဲ႔ 
ဟာ လူကုန္ကူးမႈတိုက္ဖ်က္ေရး ပညာေပးေဖ်ာ္ေျဖပြဲကို ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ 
ျပည္သူ႔ရင္ျပင္မွာ က်င္းပခဲ့ပါတယ္။
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VOA / pufwifbm 10 ? ? မႏၱေလး ျပည္ႀကီးတံခြန္ၿမိဳ႕နယ္ထဲက 
စိန္ကမၻာအထည္ခ်ဳပ္စက္႐ံုက အလုပ္သမားေတြဟာ စက္႐ံုတြင္း 
အလုပ္သမားသမဂၢ ဖဲြ႔စည္းခြင့္ မရတာနဲ႔ အလုပ္႐ွင္နဲ႔ အလုပ္သးမား 
ႏွစ္ဘက္သေဘာတူစာခ်ဳပ္ အခ်က္ေတြကို ေက်နပ္မႈ မရွိတာေၾကာင့္ 
အလုပ္သမား ၅၀၀ ေက်ာ္ဟာ စက္တင္ဘာလ ၁၀ ရက္ေန႔ မနက္ပိုင္းက 
စတင္ၿပီး ဆႏၵျပခဲ့ၾကပါတယ္။ အေသးစိတ္ကိုေတာ့ စံုစမ္းထားတဲ့ 
ဗြီအိုေအသတင္းေထာက္ မေအးေအးမာက သတင္းေပးပို႔ခဲ့ပါတယ္။
 တ႐ုတ္လူမ်ိဳးပိုင္ စိန္ကမၻာ အထည္ခ်ဳပ္စက္႐ံုက အလုပ္သ 
မား ၅၀၀ ေက်ာ္ဟာ  စက္႐ံုတြင္းမွာ အလုပ္သမားသမဂၢ ဖဲြ႔စည္းခြင့္မရ 
ျခင္း အလုပ္ရွင္နဲ႔ အလုပ္သမား ႏွစ္ဘက္ သေဘာတူစာခ်ဳပ္ပါ အခ်က္ 
ေတြနဲ႔ပတ္သက္လုိ႔ ညိႇႏိႈင္းလို႔ မရတဲ့အတြက္  စက္တင္ဘာလ၁၀ ရက္ 
ေန႔ မနက္ပိုင္းကစၿပီး ဆႏၵျပမႈလုပ္ခဲ့ေၾကာင္း လုပ္ငန္းတူစက္႐ံုအလုပ္ 
သမားမ်ားသမဂၢ ဥကၠဌကိုသက္ႏွင္းေအာင္က ေျပာျပပါတယ္။

“အလုပ္သမားေတြ ဆႏၵျပရတဲ့ အေၾကာင္းရင္းကေတာ့ အမ 
အလုပ္သမားအဖြဲ႔ ဖြဲ႔စည္းဖို႔ ႀကိဳးစားတဲ့အခါမွာ အလုပ္ရွင္ကဒီအလုပ္ 
သမားအဖြဲ႔အစည္းကို စက္႐ံုမွာ ဖြဲ႔လို႔မရဘူးေပါ့။ ၃ လ က်လိမ့္မယ္ 
ဆိုၿပီး ၿခိမ္းေျခာက္တာကေန စပါတယ္။ အလုပ္သမားအဖြဲ႔အစည္းကို
စက္႐ံုထဲမွာ ဖြဲ႔လို႔ရွိရင္ ေထာင္ခ်မယ္ဆုိတာမ်ိဳးေတြေပါ့ေနာ္။ အဲ့လို 
ၿခိမ္းေျခာက္တာေတြေပါ့။ ေနာက္ၿပီးက်ေတာ့ လုပ္ငန္းခြင္ ခြဲျခားဆက္ဆံ 
တာေတြေပါ့။ ေနာက္တခုကက်ေတာ့ အလုပ္ရွင္ အလုပ္သမားသ 
ေဘာတူစာခ်ဳပ္ေပါ့ေနာ္။ အဲ့ဒီစာခ်ဳပ္ကို အလုပ္သမားေတြဘက္က 
မခ်ဳပ္ခ်င္ေသးဘူး။ ဒါေပမဲ့ အလုပ္ရွင္ဘက္က မခ်ဳပ္ဘူးဆုိရင္ ေထာင္ 
၃ လ ခ်မယ္ေပါ့ေလ။ သူတို႔ကလည္း စာခ်ဳပ္မခ်ဳပ္တဲ့ အလုပ္သမားကို 
အလုပ္ကေန ထုတ္မယ္ဆုိတဲ့ စာထုတ္လိုက္တဲ့အတြက္ ျဖစ္သြားတာ 
ပါအမ။ တကယ္တမ္းက က်ေနာ္တို႔ ဒီမွာက ႏွစ္ဦးသေဘာတူစာခ်ဳပ္ 
ဆုိတာ ဒီလုပ္ငန္းခြင္မွာ မွ်တတဲ့ စည္းကမ္းခ်က္ေတြ ခ်ဳပ္ဖို႔လိုတယ္ 
ေပါ့ေနာ္။ အလုပ္ရွင္ဘက္က တဖတ္သတ္ ခ်ဳပ္ခိုင္းတဲ့စာခ်ဳပ္က --- 
စာခ်ဳပ္အမ။ 

“--- စာခ်ဳပ္ဆုိတာက လုပ္ငန္းခြင္ဆုိင္ရာ သေဘာတူညီခ်က္ 
စာခ်ဳပ္ေပါ့။ အဲ့ဒီစာခ်ဳပ္ထဲမွာ လုပ္ငန္းခြင္ရဲ႕ စည္းကမ္းခ်က္ေတြပါ 
တယ္။ အဲ့ဒီစည္းကမ္းခ်က္ေတြမွာ အလုပ္ရွင္က တဖတ္သတ္ေရးဆြဲ 
ထားတဲ့ စည္းကမ္းခ်က္ေတြပဲ ပါတဲ့အတြက္ အလုပ္သမားေတြဘက္က 
မခ်ဳပ္ခ်င္တာ။ ေနာက္တခုကေတာ့ ေဆြးေႏြးညိႇႏိႈင္းခြင့္ မေပးတာေပါ့ 
ေလ ဒီစည္းကမ္းခ်က္ေတြကို။ ႏွစ္ဦးသေဘာတူစာခ်ဳပ္ကိုေတာ့ ခ်ဳပ္ 
ေပးလိုက္တယ္ေပါ့ေနာ္။ ဒီဆႏၵျပေနတဲ့ အေတာအတြင္းမွာေပါ့။ ၿပီးရင္ 
ေတာ့ သူတို႔က ျပန္လည္ၿပီးေတာ့ ခ်ိဳးေဖာက္တာပဲ အမေရ။”

စိန္ကမၻာစက္႐ံုဟာ အမ်ိဳးသမီးအလုပ္သမား ၄၀၀ ေက်ာ္ရွိ 
တာပါ။ အထည္ခ်ဳပ္စက္႐ံုမွာ ဆႏၵျပေနတဲ့ အလုပ္သမေလးတဦးက 
လည္း သူတို႔အေနနဲ႔ အလုပ္ရွင္ အလုပ္သမား သေဘာတူစာခ်ဳပ္မွာ 
အခ်က္ ၄၀ ေက်ာ္ပါ၀င္ၿပီး အခ်က္ ၁၅ ခ်က္ခန္႔ကို သေဘာမတူႏုိင္ 
တဲ့အတြက္ ဆႏၵျပမႈေတြ လုပ္ခဲ့ရတာလို႔ ဆုိပါတယ္။

“လက္မခံႏုိင္တာကအမ စာခ်ဳပ္ထဲမွာ ပါတဲ့အခ်က္ေတြက ၄၆ 
ခ်က္ရိွတယ္အမ။ အ့ဲဒီ ၄၆ ခ်က္ကုိမွ က်မတုိ႔က အ့ဲဒီအခ်က္ေတြ ထဲကေန 

၁၅ ခ်က္ေလာက္ေတာ့ရွိမယ္အဲ့ဒါကို မေက်နပ္တာေပါ့၊မေက်နပ္ဘူး 
ဆိုေပမဲ့ သူတို႔ ေဆြးေႏြးတာေပါ့။ သူေဌးနဲ႔က်မတို႔ ေဆြးေႏြးတယ္ရွင့္။ 
ေဆြးေႏြးတာကို သူေဌးဘက္ကလည္း လက္မခံဘူးရွင့္။”

ဆႏၵျပေနတဲ့ အလုပ္သမားတဦးကေတာ့ သူတို႔သေဘာမတူႏုိင္ 
တဲ့ အခ်က္ေတြထဲက အဓိကက်တဲ့ အခ်က္ေတြကိုလည္း ေျပာျပခဲ့ 
ပါတယ္။

“အလုပ္သမားမ်ား လုိက္နာရမည့္စည္းကမ္းမ်ား ဆုိၿပီးေတာ့ 
ေရးထားတယ္။ (က)-စက္႐ံု၊ အလုပ္႐ံု၊ အလုပ္ဌာန၊ ကုမၸဏီမ်ား၏လုပ္ 
ငန္းသဘာ၀၊ လုပ္ငန္းအမ်ိဳးအစားအလိုက္ အလုပ္သမားမ်ား လိုက္နာ 
ရမည့္ စည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းမ်ားကိုအလုပ္ရွင္က အလုပ္သမားညႊန္ၾကား 
ေရးဦးစီးဌာန၏ ညိႇႏိႈင္းမႈျဖင့္ လိုအပ္သလို ထုတ္ျပန္ရမည္ဆိုတာ ကို 
က်ေနာ္တုိ႔ မေက်နပ္ဘူးခင္ဗ်။ က်ေနာ္တုိ႔သေဘာမတူဘဲနဲ႔ သူတို႔က 
တဖတ္သတ္ထုတ္ျပန္ႏုိင္ေလ။ အဲ့ဒါမ်ိဳးေတြရွိတယ္။ အဲ့ဒါေၾကာင့္ 
က်ေနာ္တုိ႔က အဲ့ဒါကို လက္မခံတာပါ။ အလုပ္ရွင္စည္းကမ္းခ်က္မ်ား 
ထဲက ေနာက္တခုက -စီမံခန္႔ခြဲသူ မ်ားအား မ႐ိုေသ၊ မေလးမစား၊ မေထ 
မဲ့ျမင္ျပဳျခင္းမျပဳရ။ အဲ့ဒါမ်ိဳးက်ေတာ့ က်ေနာ္တို႔က အျပန္အလွန္ရွိ 
တယ္ေလ။ စက္႐ံုအတြင္း သတ္မွတ္ခ်ိန္တြင္ကေလး ေခၚေဆာင္လာ 
ျခင္း မျပဳ။ အဲ့ဒါကေတာ့ ေထြေထြထူးထူး ေျပာစရာမလိုဘူးခင္ဗ်။ ဘာ 
လို႔လဲဆုိေတာ့ ဒီစက္႐ံုထဲကိုလည္း က်ေနာ္တုိ႔ ဘယ္ကေလးကိုမွေခၚ 
သြားတာမဟုတ္ဘူး။ စက္႐ံုဧရိယာအတြင္းေတာ့ ပါတာေပါ့။ ကေလး 
အေမေတြ ကေလးႏို႔တုိက္ဖို႔ ဘာညာအတြက္ ေပါ့ေနာ္။ အဲ့ဒါမ်ိဳး ထည့္ 
ထားလို႔ က်ေနာ္တုိ႔ မေက်နပ္ ဘူးခင္ဗ်။”

အလုပ္သမားေရးရာ အျငင္းပြားမႈ ေျဖရွင္းေပးေရး ခံုသမာဓိ 
ေကာင္စီက အလုပ္သမားကုိယ္စားလွယ္ ဦးရဲႏိုင္၀င္းကေတာ့ အလုပ္ 
သမား ဆႏၵျပမႈေတြ ၂၀၁၀ နဲ႔ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္တြင္းမွာ အမ်ားအျပား 
ေပၚေပါက္ခဲ့ၿပီး ျပႆနာေတြဟာ အခုထိ ေျဖရွင္းႏုိင္မႈေတြ အားနည္း 
ေနေသးတဲ့ဲ့ အေၾကာင္းကိုလည္း ေျပာျပပါတယ္။

“အလုပ္သမားျပႆနာေတြက ဒီေန႔အခ်ိန္ထိ တအံုေႏြးေႏြး 
မေျဖရွင္းႏုိင္ေသးပါဘူး။ အလုပ္သမားေတြဘက္ဆိုရင္ တဘက္က 
ေတာ့ လုပ္ခလစာတုိးျမႇင့္ေရး သက္သက္ေလာက္ကို တဘက္ကေျပာ 
ဆုိေနၾကတာေပါ့ တျခားအင္အားစုက။ ဒါေပမဲ့လို႔ တကယ့္ အလုပ္ 
သမားေတြရဲ႕ ခံစားခ်က္က လုပ္ခလစာတိုးျမႇင့္ေရး တခုတည္းမဟုတ္ 
ဘူး။ ဒီအလုပ္ခ်ိန္ေတြကို သူတို႔ ေလွ်ာ့ခ်ခ်င္တယ္။ တေန႔ကို ၁၁ နာရီ 
ေလာက္ လုပ္ေနရတဲ့ အလုပ္ခ်ိန္ေတြကို ေလွ်ာ့ခ်ခ်င္တယ္။ သူတို႔ဘက္ 
က စိတ္ပင္ပန္းၿပီးေတာ့ ၿငီးေငြ႔လာၿပီ။ တခ်ိဳ႕က်ေတာ့ အလုပ္သမား 
အဖြဲ႔အစည္းေတြ ဖြဲ႔စည္းခြင့္ရလာတဲ့အခါက်ေတာ့ ဒီစက္႐ံုပိုင္ရွင္တခ်ိဳ႕ 
နဲ႔ အလုပ္သမားအဖြဲ႔အစည္းမွာ တာ၀န္ယူေနသူေတြနဲ႔ မေျပလည္တဲ့ 
ျပႆနာေတြျဖစ္တာေပါ့။ ေျပာခ်င္တာက ဒီအလုပ္သမားအဖြဲ႔အစည္း 
ေတြကို တူတူတန္တန္ လုပ္ငန္းရွင္ေတြအမ်ားစုက ဒီေန႔ထိ လက္မခံ 
ေသးပါဘူး။ တဘက္ကလည္း ဒီ အလုပ္သမားအဖြဲ႔အစည္းေတြက 
တကယ္တမ္းက်ေတာ့ ရပ္တည္ဖို႔လည္း ဘက္ေပါင္းစံုက အခက္အခဲ 
အက်ပ္အတည္းေတြက သူတို႔ရွိေနတာ။”

rEœav; pdefurBm txnfcsKyfpuf±kH tvkyform; 500 ausmf qENjy
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puffwifbm 7 / RFA ?   ? ၂၀၀၈ ႏုိင္ငံဖြဲ ့စည္းအုပ္ခ်ဳပ္ပုံအေျခခံဥပေဒ ျပင္ဆင္ေရးအတြက္ ေကာ္မီတီ (တရပ္)ကုိ အဲန္အဲလ္ဒီမွ ဖြဲ ့စည္း၏။

puffwifbm 9 / RFA ?   ? လူမွဳေရးအသင္းအဖြဲမ်ား၏ ကန္႔ကြက္မွဳမ်ားကုိ ထည့္သြင္းစဥ္းစားရန္ လုိအပ္ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ဥကၠဌ ဦးေရႊမန္းမွ 
ထား၀ယ္တြင္ ဆုိ၏။

puffwifbm 9 / RFA ?   ?  လက္ပံေတာင္းေတာင္ ေၾကးနီစီမံကိန္းေဒသတြင္ ေျမယာ ေလ်ာ္ေၾကးကုိ သတ္မွတ္ထားေသာ ရက္အတြင္း မယူၾကလွ်င္ 
က်န္ရိွေလ်ာ္ေၾကးေငြမ်ားကုိ လက္ပံေတာင္းေတာင္ ေဒသဖြ ံၿဖိဳးေရး (ရန္)ပံုေငြအျဖစ္ သတ္မွတ္မည္ဟု အစုိးရမွ ယေန႔ဆုိ၏။

puffwifbm 9 / RFA ?   ?  ကုလသမဂၢႏွင့္ ႏုိင္ငံတကာအကူအညီမ်ား လုိင္ဇာေဒသသုိ႔စတင္ေရာက္ရွိေန၏။

puffwifbm 9 / BBC ?   ?  ျမန္မာဖက္မွ ခုိး၀င္လာသူမ်ားအား စိစစ္ၿပီး ျမန္မာသုိ႔ ျပန္ပုိ ့ရန္ ဘဂၤလားေဒ့ရွ္မွ စီစဥ္အတည္ျပဳေန၏။

puffwifbm 9 / BBC ?   ?  ၉၆၉ လွဳပ္ရွားမွဳ က်ယ္ျပန္ေစခဲ့သူ မစုိးရိမ္ေက်ာင္းတုိက္ နယယကဆရာေတာ္ ဦး၀ီရသူသည္ ဘာသာေရးအဓိကရုဏ္းမ်ား 
ခ်ဳပ္ၿငိမ္းေစရန္ အစၥလမ္ဘာသာ၀င္မ်ားႏွင့္လက္တြဲႀကိဳးပမ္းမည္ဟု မိန္႔ၾကား၏။ ဆရာေတာ္အား ဖုန္းျဖင့္ၿခိမ္းေျခာက္မွုမ်ားစြာရွိေနေၾကာင္း။

puffwifbm 9 / BBC ?   ? မိတၳီလာတြင္ အဖ်က္ဆီးခံဗလီမ်ား ျပင္ဆင္ခြင့္ရၿပီျဖစ္ေၾကာင္း မႏၲေလးတုိင္းအစိုးရအတြင္းေရးမွဴးဦးအုန္းလြင္မွဆုိ၏။

puffwifbm 9 / BBC ?   ? မြန္အမ်ိဳးသားမ်ား ညီလာခံကုိ စက္တင္ဘာ ၂၈-၃၀ ထိ ေမာ္လၿမိဳင္တြင္ က်င္းပမည္။ 

puffwifbm 9 / BBC ?   ? ရခုိင္ျပည္နယ္ အထူးစီးပြားေရးဇံု အတြက္ ႏုိ္င္ငံတကာအႀကံေပးအဖြဲ႕တင္ဒါမ်ား ေခၚယူေန၏။ ကနဦးအျဖစ္ 
ေက်ာက္ျဖဴဖက္တြင္ ဧကတေထာင္ခန္႔ကုိ ေဒၚလာ ၂၇၇ သန္းျဖင့္ ၂၀၁၄ တြင္ စတင္မည္။

puffwifbm 9 / BBC ?   ?  ျမန္္မာျပည္တြင္းသုိ႔ နယ္စပ္မွ အခြန္မေဆာင္ဘဲ တရားမ၀င္သြင္းကုန္မ်ားကို ကူးသန္း၀န္ႀကီးဌာနမွ စိစစ္အေရးယူမွဳမ်ား 
ျပဳလုပ္ေနရေၾကာင္း။

puffwifbm 10 / DVB ?   ?  ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္သည္ ဥေရာပသုိ႔ ထြက္ခြာကာ ၁၉ ေန႔တြင္ ျပန္ေရာက္မည္။

puffwifbm 10 / BNN-Irrawaddy ?   ? သံဃနာယကအဖြဲ ့ခ်ဳပ္မွ ၉၆၉ အမ်ဳိးသား ဗုဒၵဘာသာ လွဳပ္ရွားမွဳ ေနာက္ကြယ္အဖြဲ ့မ်ားကုိ ပိတ္ပင္ခဲ့၍ 
ထုိအဖြဲ႕မ်ား ေဆြးေႏြးေနေၾကာင္း။  

puffwifbm 10 / Mizzima ?   ? ခ်င္းမုိင္တြင္ က်င္းပေသာ ျမန္မာႏုိင္ငံမွ တုိင္းရင္းသားမ်ားအဖြဲ႕ေပါင္းစု (UNFC)ႏွင့္ အစုိးရ၏ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးစေဆြး
ေႏြးပြဲ အဖြဲ ့  UPWC တုိ႔အၾကား ေဆြးေႏြးပြဲမွ ဆံုးျဖတ္ခ်က္ထြက္မလာေၾကာင္း။

puffwifbm 10 / DVB ?   ? ေနျပည္ေတာ္မွ ယေန႔စ၍ တုိင္းရင္းသား ဘာသာသက္သက္ ရုပ္သံအစီအစဥ္သစ္ ၁၁ ဘာသာျဖင့္ စတင္၏။

puffwifbm 10 / Mizzima ?   ? ABSDF သည္ ျမ၀တီတြင္ ဆက္ဆံေရး ရံုးခြဲဖြင့္ရန္ ႏွစ္ဖက္ တုိင္ပင္ေနေၾကာင္းျဖင့္ ဆုိ၏။

puffwifbm 10 / DVB ?   ? မိတၳီလာဇာတီျဖစ္၍ ဘာသာေရးအၾကမ္းဖက္မွဳမ်ားအတြက္ ေရွာက္မိေၾကာင္း ေျပာဆုိခဲ့သျဖင့္ ေအာက္လႊတ္ေတာ္ 
အမတ္အျဖစ္မွ ရပ္စဲရန္ စုေပါင္းလက္မွတ္ထုိးပြဲလုပ္ရာ လက္္မွတ္တေထာင္ရၿပီေနျပီး ဆယ္ရက္အတြင္ UEC ႏုိင္ငံေတာ္ ေရြးေကာက္ပြဲ ေကာ္မ 
ရွင္သုိ႔တင္မည္ဟ  ေဒၚၾကည္ၾကည္ေအးမွ ဆုိေၾကာင္း။

puffwifbm 10 / Internation Business Times ?   ? ျမန္မာသည္ ၂၀၂၀ တြင္ ေဒၚလာ ၁၅ ဘီလီယံ ေစ်းကြက္ ရင္းႏွီးမွဳရွိမည္ျဖစ္ေသာ္လည္း 
(ေရွးဦးစြာ) စေတာ့လဲလွယ္မွဳကို စတင္ဖုိ႔လုိေၾကာင္း။

puffwifbm 10 / Mizzima ?   ? ဗဟုိခ်ဳပ္ကိုင္မွဳ ေလွ်ာ့ခ်ေရးမွ စစ္မွန္သည့္ ျပည္ေထာင္စု အစုိးရစစ္စစ္ဆီသုိ႔ နီးကပ္လာေနေၾကာင္း။

puffwifbm 10 / BNN-Irrawaddy ?   ? အိႏၵိယသြင္းကုန္ထုတ္ကုန္ဘဏ္(Exim bank)သည္ ျမန္မာတြင္ ဘဏ္ခြဲ ယေန႔ စတင္ဖြင့္၏။

puffwifbm 10 / Eleven Media ?   ? ရခုိင္ျပည္နယ္ထြက္ သေဘာ၀ဓါတ္ေငြ႕ကုိ ႏုိင္ငံျခားသုိ႔ ေရာင္းခ်ေနေသာ္လည္း ျပည္နယ္ေဒသခံမ်ားသည္ 
တယူနစ္လွ်င္ က်ပ္ ၄၆၀ ေပးေနရေသးမွဳကုိ ေလွ်ာ့့ခ်ရန္ ေတာင္းဆို၏။

puffwifbm 11 / SHAN ?   ? သမၼတရံုး၀န္ႀကီး ဦးေအာင္မင္းႏွင့္ စက္တင္ဘာ ၇ တြင္ ေဆြးေႏြးခဲ့ေသာ္လည္း ယခုတုိင္ တုိးတက္ထူးျခားမွဳမရွိဟု 
SSA (ၽRCSS/SSA) ေခါင္းေဆာင္ Sao Yawdserk မွဆုိ၏။

puffwifbm 11 / BBC ?   ? ျမန္မာသည္ ယခုဘ႑ာေရးႏွစ္ ပထမငါးလတြင္ နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးပုိေငြ ေဒၚလာသန္း ၄၆၀ ခန္႔ပုိရရွိနုိင္ေၾကာင္း။

puffwifbm 12 / BBC ?   ? အေမရိကန္ အပါခ်ီ စစ္ရသံုးရဟတ္ယာဥ္ႏွင့္ ယွဥ္ႏုိင္ေသာ WZ-10 ရဟတ္ယာဥ္ကုိ တရုတ္မွ ထုတ္လုပ္ျပသ၏။

puffwifbm 12 / BBC ?   ? ဖြဲ႕စည္းအုပ္ခ်ဳပ္ပံုအေျခခံဥပေဒျပင္ဆင္ေရးဆုိင္ရာ ေလ့လာသုံးသပ္ေရးေကာ္မီတီတြင္ တင္ျပရန္ SNDP လႊတ္ 
ေတာ္အမတ္မ်ား ေဆြးေႏြး၏။
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DVB /  pufwifbm 9 ? ? အစိုးရနဲ႔ တိုင္းရင္းသားလက္နက္ကိုင္ မဟာ 
မိတ္အၾကား နိုင္ငံေရးေဆြးေႏြးပဲြအတြက္ ထိုင္းနိုင္ငံခ်င္းမိုင္ျမိဳ႕မွာ စက္ 
တင္ဘာ ၈ ရက္ေန႔က အၾကိဳညိႇနွိုင္းရာမွာ သေဘာတူညီခ်က္တစုံတ 
ရာမရ႐ွိဘဲ အဆုံးသတ္ခဲ့ပါတယ္။

ဒီေဆြးေႏြးပဲြမွာ အစိုးရဘက္က လာမယ့္ ေအာက္တိုဘာမွာ တ 
နိုင္ငံလုံး အပစ္အခတ္ရပ္စဲေရး လက္မွတ္ထိုးေရးကို တင္ျပခဲ့ျပီး ဒီအ 
ခ်က္ကို တိုင္းရင္းသားေတြဘက္က ျပည္နယ္အဆင့္ ျပည္ေထာင္စု 
အဆင့္ လက္မွတ္ေရးထိုးျပီးျဖစ္တာေၾကာင့္ ထပ္မံထိုးဖို႔ လိုအပ္ မအပ္ 
ေမးခြန္းထုတ္ခဲ့ပါတယ္။

အစိုးရဘက္က သေဘာတူတဲ့အဖြဲ႔ လာလက္မွတ္ထိုးဖို႔ တံခါး 
ဖြင့္ ထားမယ့္အေၾကာင္း ေျပာဆိုခဲ့ပါတယ္။  အစိုးရဘက္ကေတာ့တနုိင္ 
ငံလံုးအတုိင္းအတာေဆာင္တဲ့ လက္မွတ္ေရးထုိးျပီးမွသာ နုိင္ငံေရးေဆြး 
ေႏြးပြဲေတြ စနိုင္္မယ္လို႔ေျပာခဲ့ပါတယ္။

ပထမတၾကိမ္ေဆြးေႏြးပြဲကို ဒီနွစ္ ေဖေဖာ္၀ါရီမွာက်င္းပခဲ့တာ 
ေၾကာင့္ဒီတၾကိမ္ဟာ ဒုတိယေျမာက္ျဖစ္ပါတယ္။ ဒီေဆြးေႏြးပြဲကို ေလ့ 
လာသူအျဖစ္ ျပည္တြင္းက ညီညြတ္ေသာတုိင္းရင္းသားလူမ်ဳိးမ်ား မ 
ဟာမိတ္အဖြဲ႔(ယူအင္ေအ)နဲ႔  ျမန္မာနိုင္ငံလုံးဆိုင္ရာ ေက်ာင္းသားမ်ား 
ဒီမိုကရက္တစ္တပ္ဦးက ကိုယ္စားလွယ္ႏွစ္ဦးစီတက္ေရာက္ပါတယ္။

ညီညြတ္ေသာ တိုင္းရင္းသားလူမ်ဳိးမ်ားမဟာမိတ္အဖြဲ႔ (ယူအင္ 
ေအ) ကိုယ္စားလွယ္၊ မြန္ဒီမိုကရက္တစ္ပါတီ ဒုတိယဥကၠဌ နိုင္သက္ 
လြင္ကို ေမးျမန္းထားပါတယ္။

DVB ? ? ဒီပြဲကို ယူအင္ေအအေနနဲ႔ ပထမတေခါက္တုန္းကေတာ့ 
မတက္ဘူူးေပ့ါ။ ဒီတေခါက္တက္တဲ့အတြက္ အန္ကယ္ ဒီပြဲကေန ဘာ 
ေတြမ်ားထူးထူးျခားျခား ေလ့လာမိပါသလဲ။

EdkifoufvGif ?   ? က်ေနာ္တို႔ ယူအင္အက္ဖ္စီက သေဘာထားနဲ႔ က်ေနာ္တို႔ 
ယူအင္ေအနဲ႔ သေဘာထားက ထပ္တူထပ္မွ်ျဖစ္ပါတယ္။ က်ေနာ္တို႔ 
တိုင္းရင္းသားေတြအားလုံး တန္းတူညီမွ်တဲ့ စစ္မွန္တဲ့ ဒီမိုကေရစီစနစ္နဲ႔ 
ဖက္ဒရယ္ျပည္ေထာင္စုကို အားလုံး လိုလားေတာင့္တၾကတယ္။

အဲဒီ စစ္မွန္တဲ့ ဒီမိုကေရစီစနစ္နဲ႔ ဖက္ဒရယ္ျပည္ေထာင္စုကို 
တည္ေဆာက္နိုင္မွသာလွ်င္ သမၼတဦးသိန္းစိန္လိုခ်င္ေနတဲ့ ထာ၀ရ 
ျငိမ္းခ်မ္းေရးကို ရမယ္။ က်ေနာ္တို႔ရဲ့နိုင္ငံက အမွန္မွာ သယံဇာတေတြ 
ဒီေလာက္ ေပါၾကြယ္၀တာ၊ သူမ်ားရဲ့ ဒီအနီးနား အိမ္နီးခ်င္းကိုေတာင္မွ 
လိုက္မမီျဖစ္ျပီးေတာ့မွ ကမBာေပၚမွာ အဆင္းရဲဆုံးနိုင္ငံအျဖစ္ ေရာက္ 
႐ွိေနတယ္။

က်ေနာ္တို႔ ျပည္သူျပည္သားေတြကလည္း ငတ္ျပတ္ျပီးေတာ့မွ 
သူမ်ားနိုင္ငံမွာသြားျပီးေတာ့မွ အလုပ္လုပ္ေနရတဲ့ဘ၀ ျဖစ္ေနတယ္။ 
အဲဒါကို က်ေနာ္တို႔က အားလုံး ျပည္သူလူထုတရပ္လုံး လိုခ်င္ေနတဲ့ 
ထာ၀ရ ျငိမ္းခ်မ္းေရးကို က်ေနာ္တို႔ကလည္း အသက္႐ွိေနသမွ်ကာ 
လပတ္လုံး  ျပည္သူလူထုထုရဲ့ဆႏၵကို ျဖည့္ဆည္းေပးဖို႔ က်ေနာ္တို႔က 
တတ္နိုင္သမွ် အသက္ၾကီးၾကီးနဲ႔လည္း ၾကိဳးစားျပီးေတာ့ လာရတယ္။

DVB ? ? အခု နိုင္ဟံသာဦးေဆာင္တဲ့ ယူအင္အက္ဖ္စီနဲ႔ ဦးေအာင္ 
မင္းတို႔နဲ႔ အစိုးရနဲ႔ ေဆြးေႏြးပြဲဟာ ဘယ္ေနရာေတြမွာ ညိႇလို႔ရျပီးေတာ့ 
ဘယ္ေနရာေတြမွာ ညိႇလို႔မရနိုင္ေလာက္ေအာင္ ခက္ေနတာလဲ။ အဲဒါ 
ဘယ္လိုမ်ဳိးေလ့လာမိလဲ။

EdkifoufvGif ?   ? က်ေနာ္တို႔က တခုတည္းေသာ အခက္အခဲကေတာ့ ၂၀၀၈ 

အေျခခံဥပေဒကိစၥေၾကာင့္ ညိႇလို႔ နည္းနည္း အခက္အခဲ႐ွိေနတယ္။ 
က်န္တာကေတာ့ အားလုံးက ၀န္ၾကီးဦးေအာင္မင္းတို႔ေရာ ယူအင္အက္ 
ဖ္စီေရာ သေဘာထားက အားလုံးတူညီၾကပါတယ္။ 

ဒါေပမယ့္ ဒီက်ေနာ္တို႔ လက္နက္ခ်ျပီးေတာ့ ပါတီတည္ေထာင္ 
ျပီး ေ႐ြးေကာက္ပဲြ၀င္၊ လႊတ္ေတာ္ထဲမွာ လိုခ်င္တဲ့ဟာကို ေတာင္းဆိုဆို 
တဲ့ ၂၀၀၈ အေျခခံဥပေဒမူအရသြားမယ္ဆိုရင္ အခက္အခဲျဖစ္တယ္။

၂၀၀၈ အေျခခံဥပေဒက ဒီမုိကေရစီစနစ္ကလည္း အျပည့္အ၀ 
မ႐ွိ၊ ျပီးေတာ့ တိုင္းရင္းသားေတြရ့ဲျပီးေတာ့ တိုင္းရင္းသားေတြရဲ့အေရး 
ကိစၥ လုံး၀လည္း အက်ဳိးမ႐ွိ၊ ျပီးေတာ့ ဖက္ဒရယ္ျပည္ေထာင္စုနဲ႔ ပတ္ 
သက္ျပီးေတာ့ ၂၀၀၈ အေျခခံဥပေဒက  လုံး၀ဆက္စပ္မႈမ႐ွိဘူး။ အဲဒါ 
ေၾကာင့္ ေဆြးေႏြးပြဲက နည္းနည္း ခက္ခဲေနတာကေတာ့ ၂၀၀၈ အေျခ 
ခံဥပေဒေၾကာင့္ က်ေနာ္ ဒါပဲျမင္တယ္။

DVB ? ? ယူအင္ေအအေနနဲ႔ ယူအင္အက္ဖ္စီနဲ႔ ဖြဲ႔စည္းပုံ အေျခခံဥပ 
ေဒကို အသစ္ျပန္လည္ေရးဆြဲမယ္လို႔ သိရပါတယ္။ အဲဒီေတာ့ ဘယ္ 
လိုအေျခခံေတြေပၚမွာ ေရးဆြဲမွာလဲခင္ဗ်၊

EdkifoufvGif ?   ? က်ေနာ္တို႔ ယူအင္ေအကေတာ့ ႐ွစ္ျပည္နယ္ အ 
ေျခခံျပီးေတာ့ အမ်ဳိးသားမ်ားျပည္နယ္ပဲေခၚေခၚ က်န္တဲ့ ျပည္နယ္ 
ေတြက သင့္ေတာ္သလို သူက ေပးသင့္ေပးထုိက္တဲ့ျပည္နယ္ေတြကို 
က်ေနာ္တို႔က ထပ္ျပီးေတာ့ ျဖည့္ျပီးေတာ့ က်ေနာ္တို႔ အမ်ဳိးသားအေျခ 
ခံနဲ႔ျပည္နယ္တည္ေဆာက္တဲ့သေဘာကို က်ေနာ္တို႔ ပိုျပီးေတာ့ ၾကိဳက္ 
တယ္။

႐ွစ္ျပည္နယ္ကို အေျခခံျပီးေတာ့ က်ေနာ္တို႔ အမ်ဳိးသားအခန္း 
က႑က က်ေနာ္တို႔ ပထ၀ီကိုအေျခခံတဲ့ ျပည္ေထာင္စုမ်ဳိးကို က်ေနာ္ 
တို႔က မလိုလားဘူး၊ လူမ်ဳိးကိုအေျခခံတဲ့ ျပည္နယ္ကို အေျခခံတဲ့ပါတီစုံ 
ဒီမိုကေရစီစနစ္နဲ႔ ဖက္ဒရယ္ျပည္ေထာင္စုကိုက်ေနာ္တို႔က လိုလား 
တယ္ ။

DVB ? ? ျပည္ပမွာ လာေလ့လာတဲ့   ယူအင္အက္ဖ္စီနဲ႔ အစိုးရနဲ႔ပြဲ 
ကေန ေတြ႔ၾကံဳရတဲ့အေနအထားကို ျမန္မာျပည္သားေတြကို ဘာအထူး 
တလည္ ေျပာစရာ႐ွိမလဲ၊ အနွစ္သာရအားျဖင့္ေပါ့။

EdkifoufvGif ?   ? က်ေနာ္တို႔ တိုင္းရင္းသားေတြက ဖက္ဒရယ္နဲ႔ ပတ္ 
သက္ျပီးေတာ့ တၾကိမ္ နွစ္ၾကိမ္ အခုဆိုရင္ သုံးၾကိမ္ေျမာက္တဲ့ ဖက္ဒ 
ရယ္ျပည္ေထာင္စုကို ေတာင္းဆိုလာတာ၊ ဒီသုံးၾကိမ္ေျမာက္မွာထူးျခား 
တာကေတာ့ ဗမာျပည္၊ ဗမာနိုင္ငံေရးအသိုင္းအ၀ိုင္းကလည္း ဒီဖက္ဒ 
ရယ္ျပည္ေထာင္စုက မွန္ကန္တယ္။

ျပည္ေထာင္စုနဲ႔ ျပည္နယ္ကို အာဏာခြဲေ၀ျပီးေတာ့ စနစ္တက်နဲ႔ 
အုပ္ခ်ဳပ္တယ္၊ တန္းတူညီမွ်တဲ့ တိုင္းရင္းသားအားလုံး၊ ျပည္ေထာင္ 
စုသားအားလုံး၊ တန္းတူညီမွ်တဲ့ အေျခခံမူ ျဖစ္တဲ့အတြက္ေၾကာင့္ဘယ္ 
သူမွလည္း နာတာမ႐ွိဘူး၊ သာတာမ႐ွိဘူး။ 

တန္းတူညီမွ်တဲ့ ဒီမိုကေရစီစနစ္နဲ႔ ဖက္ဒရယ္ျပည္ေထာင္စုကို 
တည္ေဆာက္ၾကဖို႔က ေအဘီအက္စ္ဒီအက္ဖ္ (ေက်ာင္းသားတပ္မ 
ေတာ္) ေရာ၊ ဗမာျပည္မွာ႐ွိေနတဲ့ ဗမာ ဒီမိုကေရစီပါတီအဖြဲ႔အစည္း 
ေတာ္ေတာ္မ်ားမ်ားက အရင္ကလို မဟုတ္ေတာ့ဘူး၊ အခုအားလုံး 
ဖက္ဒရယ္ျပည္ေထာင္စုကို လိုလိုလားလားနဲ႔ တကမBာလုံးက ေထာက္ 
ခံေနတယ္လို႔ က်ေနာ္ျမင္တယ္။
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DVB /  pufwifbm 10 ? ? ေနာ္ေ၀နိုုင္ငံမွာက်င္းပတဲ့ အေထြေထြေ႐ြး 
ေကာက္ပြဲကိုေလ့လာဖို႔ ျမန္မာနိုင္ငံက အမ်ဳိးသားဒီမိုုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္၊ 
မြန္နိုင္ငံေရးပါတီေတြနဲ႔ ၈၈ မ်ဳိးဆက္ ေက်ာင္းသားေခါင္းေဆာင္ေတြ 
ပါ၀င္တဲ့ ၁၃ ဦး ကိုုယ္စားလွယ္အဖြဲ႔က ေအာ္စလိုုမွာေရာက္႐ွိေနၾကပါ 
တယ္။၄ နွစ္ ၁ ၾကိမ္ က်င္းပတဲ့ ေနာ္ေ၀အေထြေထြေ႐ြးေကာက္ပြဲမွာ 
အမတ္ေနရာ ၁၆၉  ေနရာ႐ွိတဲ့လႊတ္ေတာ္မွာ နိုင္ငံေရးပါတီ ၁၀ ခု 
ေလာက္ အၾကိတ္အနယ္ယွဥ္ျပိဳင္ အေ႐ြးခံခဲ့ၾကရာမွာ ၀န္ၾကီးခ်ဳပ္ Jens 
Stoltenberg ရဲ့ ေလဘာညြန္႔ေပါင္းက လက္ယာပါတီညြန္႔ေပါင္းအုပ္ 
စုကို ရံႈးနိမ့္ခဲ့တာျဖစ္ပါတယ္။

ေနာ္ေ၀ေ႐ြးေကာက္ပြဲနဲ႔ပတ္သက္လို႔ ေအာ္စလိုမွာ ေရာက္ေန 
တဲ့ ၈၈ မ်ဳိးဆက္ ေက်ာင္းသားေခါင္းေဆာင္ ဦးျပံဳးခ်ဳိက ပြင့္လင္းသန္႔႐ွင္း 
ျပီး လြတ္လပ္မွ်တတဲ့ မဲေပးတဲ့စနစ္ေတြနဲ႔ လုုပ္ေဆာင္ေနတယ္ဆုိတာ 
ေတြ႔ရတယ္လို႔ေျပာပါတယ္။

“ဒီေ႐ြးေကာက္ပြဲေတြကေနျပီးေတာ့ ျဖတ္သန္းတာေတြနဲ႔ျဖစ္ 
စဥ္ေတြကေနျပီးေတာ့ အားနည္းခ်က္နဲ႔ အားသာခ်က္ေတြ ဆန္းသစ္ 
မႈေတြ ဒါေတြအားလုုံးဟာ က်ေနာ္တုိ႔နိုင္ငံမွာ ၾကံဳေတြ႔ရမယ့္ ေ႐ြး 
ေကာက္ပြဲေတြမွာ ဘယ္လုိသဟဇာတ႐ွိရိွ ေဆာင္႐ြက္နိုင္မယ့္ အေတြ႔ 
အၾကံဳေကာင္းေတြ ဘယ္လိုမွ်ေဝနိုင္မလဲဆုိတာေတြကို ဒီေ႐ြးေကာက္ 
ပြဲျပီးတဲ့အထိ ေလ့လာျပီးေတာ့ အေလ့အက်င့္ေကာင္းေတြ က်ေနာ္တို႔
သယ္ေဆာင္သြားမွာပါ။”

၁၉၉၀ ေ႐ြးေကာက္ပြဲတုန္းက အေ႐ြးခံခဲ့ရတဲ့ မြန္အမ်ဳိးသားဒီမို
ကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္က ေဒါက္တာမင္းစုိးလင္းကေတာ့  ျမန္မာနုိင္ငံမွာလည္း 
တရားမွ်တျပီး လြတ္လပ္တဲ့ ေ႐ြးေကာက္ပြဲစနစ္မ်ဳိး က်င္းပတတ္ေအာင္ 

ၾကိဳးစားၾကဖုိ႔လိုတယ္လို႔ ခုလို ေနာ္ေ၀ေ႐ြးေကာက္ပြဲ အေတြ႔အၾကံဳကို 
ေျပာပါတယ္။

“ဒီနိုင္ငံက မဲေပးစနစ္က သိပ္ကိုမွ်တျပီး ႏိုင္ငံတကာက လာေလ့ 
လာတဲ့သူေတြဟာ မဲေပးတဲ့သူေတြမ်ားေနတာ အင္မတန္အားရတယ္။ 
ဒီအေတြ႔အၾကံဳဟာ က်ေနာ္တို႔ႏိုင္င္ငံအတြက္ သယ္သြားျပီးေတာ့ ဒါမ်ဳိး 
ျဖစ္ေအာင္ လြတ္လပ္ျပီး မွ်တေအာင္ နိုင္ငံတကာကလည္း က်ေနာ္ 
တုိ႔နိုင္ငံကို ဒီလိုနိုင္ငံမ်ဳိးဘဲ သိကၡာရိွျပီး မဲေပးတတ္တဲ့နိုင္ငံျဖစ္ေအာင္ 
ၾကိဳးစားဖုိ႔ အေတြ႔အၾကံဳေတြရတယ္။”

အမ်ဳိးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္က  ဦးသိန္းဦးကေတာ့  အဲဒီေ႐ြး 
ေကာက္ပြဲဟာ  ျမန္မာနိုုင္ငံေ႐ြးေကာက္ပြဲနဲ႔တူတာေတြရိွသလိုမတူတာ 
ေတြလည္း႐ွိတယ္လို႔ဆုိပါတယ္။

“တူတာကို ေျပာရမယ္ဆုိရင္ေတာ့ မဲကိုေရတြက္တဲ့ေနရာမွာ 
မဲထည့္တဲ့ လူအေရအတြက္က ၂ ေထာင္ရိွမယ္ဆုိရင္ အဲဒီမဲကို ၂ 
ေထာင္ျပည့္ မျပည့္အရင္စစ္တယ္။ အဲဒါေတာ့ တူတယ္။ မတူတာကဒီ 
မွာက အားလုံးကြန္ျပဴတာစနစ္နဲ႔အကုန္လုံးစီစဥ္ထားတာျဖစ္ပါတယ္။”

ေနာ္ေ၀ေ႐ြးေကာက္ပြဲမွာ ကြန္ဆာေဗးတစ္ ေဟယာ (Høyre) 
ပါတီရဲ့ေခါင္းေဆာင္ မစၥအယ္နာဆိုးဗာ့ ေခါင္းေဆာင္တဲ့ လက္ယာ ၄ 
ပါတီ ညြန္႔ေပါင္းအဖြဲ႔ကအနိုင္ရခဲ့ပါတယ္။  အခု အနိုင္ရတဲ့ လက္ယာပါ 
တီက ၀န္ၾကီးခ်ဳပ္ရာထူးကို တာ၀န္ယူရမွာျဖစ္သလို အစိုးရအဖြဲ႔ကို 
လည္း ဦးေဆာင္ဖြဲ႔စည္းရမွာပါ။

ခုလို လက္ယာအုပ္စု အာဏာရလာတာဟာ ေနာ္ေ၀နိုင္ငံမွာ  
လူမႈဖူလႈံေရးစနစ္နဲ႔ နိုင္ငံေရးခိုလံႈခြင့္ေတာင္းသူေတြအေပၚ တင္းက်ပ္ 
လာမႈေတြအဓိကအေျပာင္းလဲျဖစ္လိမ့္မယ္လို႔ခန္႔မွန္းေနၾကပါတယ္။
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RFA/  pufwifbm 9 ? ? ရခိုင္ျပည္နယ္ ေက်ာက္ျဖဴၿမိဳ႕နယ္ကေန 
တရုတ္ႏိုင္ငံ၊ ယူနန္ျပည္နယ္ကိုတင္ပို႔ေနတဲ့ ေရႊသဘာဝဓာတ္ေငြ႔ပိုက္ 
လိုင္းစီမံကိန္းေၾကာင့္ ထိခိုက္နစ္နာမႈေတြကို ေျဖရွင္းေပးဖို႔နဲ႔ေဒသခံ 
ေတြရဲ႕ရပိုင္ခြင့္ေတြကိုေဆာင္ရြက္ေပးဖို႔ ေက်ာက္ျဖဴၿမိဳ႕နယ္အတြင္းမွာ 
ရွိတဲ့ ေက်းရြာ ၂၈ ရြာက ေဒသခံေတြ စုေပါင္းလက္မွတ္ေရးထိုးၿပီး ႏိုင္ 
ငံေတာ္သမၼတဆီကို ဒီေန႔ စာေပးပို႔လိုက္ပါတယ္။

ေရႊသဘာဝဓာတ္ေငြ႔ပိုက္လိုင္းေၾကာင့္ လက္ရွိရင္ဆိုင္ေနရတဲ့ 
အခက္ခဲေတြန႔ဲပတ္သက္ၿပီး သမၼတဆီကုိ လက္မွတ္ေရးထုိးစာေရးသား 
ေပးပို႔ရာမွာပါဝင္ခဲ႔တဲ့ ေဒသခံဦးခ်မ္းေမာင္ႏုက RFA ကို ေျပာပါတယ္။

“အခုေဒသခံေတြသေဘာကေတာ့ မိုးရာသီဆိုေတာ့ ဒီပိုက္ 
လိုင္းမွာေဘးထြက္ဆိုးက်ဳိးေတြ ေတာ္ေတာ္မ်ားတယ္ခင္ဗ်၊ဘာျဖစ္လို႔ 
လဲဆိုေတာ့ ေျမထိုးစက္ေတြသြားေနတဲ့အခါ စပါးေတြက ပံုမွန္အတိုင္း 
စိုက္လို႔မရဘူးေပါ့၊ အဲလိုမ်ဳိးေတြ ျပႆနာျဖစ္ေနတယ္၊ က်ေနာ္တို႔လို 
ခ်င္တာက ပိုက္လိုင္းကို ဒီလိုမ်ဳိးမျဖစ္ေအာင္ လုပ္ေစခ်င္တယ္ခင္ဗ်”

ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတဆီကုိ ေပးပုိ႔လုိက္တဲ့ အဲဒီ ေတာင္းဆိုတဲ့စာ 
ထဲမွာ ပိုက္လိုင္းစီမံကိန္းေၾကာင့္ ျဖစ္ေပၚလာတဲ့ ထိခိုက္နစ္နာမႈ ေတြကို 
တိက်တဲ့အာမခံခ်က္ေတြနဲ႔ေဆာင္ရြက္ေပးဖို႔၊ ေက်းရြာစာသင္ေက်ာင္း 
ေတြအပါအဝင္ေဆးေပးခန္းေတြနဲ႔ေသာက္သံုးေရကန္ေတြျဖည့္ဆည္း 
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ေပးဖို႔၊ ရြာခ်င္းဆက္လမ္းေတြ ေကာင္းမြန္ေအာင္ေဆာင္ရြက္ေပးဖို႔။
ဘိုးဘြားဘီဘင္အဆက္ဆက္  မီွခိုလုပ္ကိုင္လာခဲ့တဲ့ လယ္ယာ 

ေျမေတြကို မည္သူတဦးတေယာက္မွ် က်ဴးေက်ာ္သိမ္းပိုက္ျခင္းမျပဳ 
လုပ္ဖို႔နဲ႔  ပုဒ္မ-၁၈ နဲ႔ အမႈရင္ဆိုင္ေနရတဲ့ မေဒးကၽြန္းဆႏၵျပရာမွာပါဝင္ 
တဲ့ ေခါင္းေဆာင္ ၁ဝ ဦးကို အမႈေက်ေအးေပးဖို႔ စတဲ့ အခ်က္ေတြအပါအ 
ဝင္ အခ်က္ ၈ ခ်က္ပါဝင္ေၾကာင္း သိရပါတယ္။

ဒါ့အျပင္ ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတအေနနဲ႔ ေဒသခံေတြေတာင္းဆိုတဲ့ 
အခ်က္ေတြကို ရက္ေပါင္း ၂ဝ အတြင္း တစံုတရာ တုန္႔ျပန္မႈမရိွပါက 
ေဒသခံေတြအေနနဲ႔ ထပ္မံဆႏၵျပေတာင္းဆိုမယ္လို႔လည္း သမၼတ ဆီ 
ကို ေပးပို႔တဲ့စာထဲမွာ ထည့္သြင္းေရးသားထားတယ္လို႔သိရပါတယ္။

အလုပ္သမားေတြ ဆႏၵျပမႈန႔ဲ ပတ္သက္လုိ႔ စိန္ကမၻာအထည္ 
ခ်ဳပ္စက္႐ံုက ပုိင္ရွင္ေတြကို ဆက္သြယ္ခဲ့ေပမဲ့ ဆက္သြယ္လုိ႔မရခဲ့ပါ 
ဘူး။ ညေနပိုင္းမွာေတာ့ အလုပ္ရွင္ဘက္က ကိုယ္စားလွယ္ေတြ၊အလုပ္ 
သမားေတြဘက္က ကိုယ္စားလွယ္ေတြနဲ႔ ၿမိဳ႕နယ္တြင္းကအလုပ္သ 
မားေရး ျဖန္ေျဖညိႇႏိႈင္းေရး တာ၀န္ရွိသူေတြ ေတြ႔ဆံုေဆြးေႏြးေနၿပီး ေျပ 
လည္မႈေတြ မရရွိေသးေၾကာင္း ဆက္လက္ညိႇႏိႈင္းေနဆဲ ျဖစ္ေၾကာင္း 
အလုပ္သမားေတြက ေျပာပါတယ္။
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Mizzima/  pufwifbm 9 ? ? ျပည္တြင္းမွ လူမႈေရးအသင္း ၅၀၀ ေက်ာ္က 
အသင္းအဖြဲ႔ဆုိင္ရာဥပေဒၾကမ္းပါ ပုဒ္မမ်ားသည္ ခ်ဳပ္ခ်ယ္မႈမ်ားသည္ 
ဟုဆုိကာ အသိေပးကန္႔ကြက္စာမ်ားကို လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ သံ႐ံုးမ်ားထံ 
စက္တင္ဘာလ ၈ ရက္မွ စတင္ေပးပို႔ သြားမည္ဟု နာေရးကူညီမႈအသင္း 
စီမံဌာနအုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴး ေဒၚဧရာေမာင္ေမာင္က ေျပာသည္။

ထုိသုိ႔ကန္႔ကြက္ရျခင္းသည္ “ဒီဥပေဒကို မျဖစ္မေန ထုတ္ျပန္ 
မယ္ဆိုရင္လည္း လက္ရွိလုပ္ေဆာင္ေနတဲ့ ပရဟိတအဖြဲ႔ေတြ အကုန္ 
လုံးက ဘယ္လိုသေဘာရွိတယ္ဆိုတာကို တင္ျပခ်င္တယ္” ဟုေဒၚဧရာ 
ေမာင္ေမာင္ကရွင္းျပသည္။

အသင္းအဖြဲ႔ဆုိင္ရာ ဥပေဒျပဌာန္းလွ်င္ လူမႈေရးအသင္းအဖြဲ႔မ်ား 
ကိုခ်ဳပ္ခ်ယ္သည့္အခ်က္မ်ား မပါရွိဘဲ အေထာက္အကူ ျဖစ္ေစမည့္ 
အခ်က္မ်ားသာပါရွိေစလိုေၾကာင္း လူမႈအသင္းအဖြဲ႔ ၅၀၀ ေက်ာ္ က 
စက္တင္ဘာ ၈ ရက္တြင္ သေဘာထားထုတ္ျပန္ခ်က္ ၂၂ ေစာင္ထုတ္ 
ျပန္သည္။ အသင္းအဖြဲ႔ဆိုင္ရာ ဥပေဒၾကမ္း၏ပုဒ္မ ၁၅ တြင္ “မည္သူမွ် 
ဖြဲ႔စည္းခြင့္ လက္မွတ္မပါရွိသည့္ အသင္းအဖြဲ႔တခု၏ အဖြဲ႔၀င္အျဖစ္ပါ ၀င္ 
လႈပ္ရွားေဆာင္ရြက္ျခင္း မျပဳေစရ” ဟူ၍ပါရွိသည္။ ထိုပုဒ္မကိုေဖာက္ 
ဖ်က္ပါက ျပစ္ဒဏ္ ေထာင္ေျခာက္လထက္ မနည္းက်ခံရမည္၊ သို႔မ 
ဟုတ္လွ်င္ ဒဏ္ေငြ က်ပ္တသိန္း ေပးေဆာင္ရမည္ဟုလည္း ဥပေဒ 
ၾကမ္းတြင္ ဆက္လက္ေဖာ္ျပထားသည္။

“ၾသဂုတ္လ ၂၇ ရက္ေန႔ သတင္းစာမွာ ဒီဥပေဒၾကမ္း (သတင္း 
စာတြင္) ပါၿပီးကတည္းက ကၽြန္ေတာ္တို႔ဆီမွာလာၿပီး ေမတၱာနဲ႔အားတဲ့ 
အခ်ိန္လာကူတဲ့ လူငယ္ေတြေတာင္ မလာၾကေတာ့ဘူး။ အဲ့ဒီမွာ ပါတဲ့ 
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တားျမစ္ခ်က္ေတြ၊ ျပစ္ဒဏ္ေတြေၾကာင့္၊ ေနာက္ဆိုရင္ ဒီလိုတားျမစ္ 
ခ်က္ေတြေၾကာင့္ ေစတနာနဲ႔လာၿပီးကူေပးတဲ့ ပရဟိတ လူငယ္ေတြ 
ေတာင္ မရွိေတာ့မွာစိုးရိမ္ရတယ္။ တကယ္ကို သိသိသာသာပဲ” ဟု 
ဧရာ၀တီတိုင္းရွိ နာေရးကူညီအသင္းမွ ဦးမ်ိဳးျမင့္ က ဆိုသည္။

မႏၲေလးတိုင္း နာေရးကူညီမႈအသင္းမွ ဦးေဇာ္သန္းကလည္း 
“ပရဟိတလုပ္ေနတဲ့ အဖြဲ႔ေတြအတြက္ကို သီးသန္႔ (ဥပေဒ) လုပ္စရာ 
မလိုဘူးလို႔ျမင္တယ္” ဟုပင္သံုးသပ္သည္။

ထုိ႔အျပင္ ဥပေဒၾကမ္းအရ ပရဟိတအဖြဲ႔အျဖစ္ လုပ္ေဆာင္မည္ 
ဆိုလွ်င္ မွတ္ပံုတင္ေၾကးအျဖစ္ က်ပ္ငါးသိန္းေပးေဆာင္ ရမည္ကိုလည္း 
လူမႈေရးအသင္းမ်ားက မတတ္ႏုိင္ေၾကာင္း၊ ထို ဥပေဒအား မျဖစ္မေန 
ထုတ္ျပန္မည္ဆိုလွ်င္လည္း အသင္းအဖြဲ႔တိုင္း မွတ္ပံုတင္ရမည္ဟူ 
သည့္အခ်က္အား ပယ္ဖ်က္ေပးေစလိုေၾကာင္းဆို ၾကသည္။

ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ရွိ နာေရးကူညီမႈအသင္းအသင္း၏ အဖြဲ႔ခြဲမ်ားျဖစ္ 
သည့္ လူမႈေရးအသင္း ၅၀၀ ေက်ာ္တုိ႔၏ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားသည္ 
စက္တင္ဘာလ ၁ ရက္က ရန္ကုန္၌ ေတြ႔ဆံုေဆြးေႏြးခ့ဲၾကသည္။ ထုိ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက သက္ဆုိင္ရာေဒသအသီးသီးတြင္ စက္တင္ 
ဘာ ၅ ရက္က အစည္းအေ၀းမ်ားျပန္လည္ျပဳလုပ္ကာ အစည္းအေ၀း 
ရလဒ္မ်ားကို စက္တင္ဘာ ၈ ရက္တြင္ သေဘာထား ထုတ္ျပန္ခဲ့ၿပီး 
ယခုလိုအေၾကာင္း စာမ်ားေပးပို႔လုိက္ျခင္းျဖစ္သည္။

ယခုအသင္းအဖြဲ႔ ၅၀၀ သည္ နာေရးကူညီမႈ၊ ပညာေရး၊ 
က်န္းမာေရး၊ ဘုန္းေတာ္ႀကီးသင္ပညာေရးေက်ာင္း စသည့္ ပရဟိတ 
လုပ္ငန္းမ်ား ေဆာင္ရြက္ၾကသည့္ အဖြဲ႔အစည္းမ်ားျဖစ္ၾကသည္။

DVB/  pufwifbm 9 ? ? တိုင္းရင္းသားလက္နက္ကိုင္ အဖြဲ႔တဖြဲ႔ျဖစ္တဲ့ ရ
ခုိင္ျပည္လြတ္ေျမာက္ေရးပါတီ (ေအအယ္လ္ပီ) နဲ႔  အစိုးရျငိမ္းခ်မ္းေရး 
ကိုယ္စားလွယ္ေတြ ျငိမ္းခ်မ္းေရး ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးရာမွာ သေဘာတူ 
ညီခ်က္ တစုံတရာ မရ႐ွိဘဲ အဆုံးသတ္ခဲ့ပါတယ္။

ျပည္ေထာင္စု၀န္ၾကီး ဦးေအာင္မင္းဦးေဆာင္တဲ့ ျပည္ေထာင္စု
ျငိမ္းခ်မ္းေရးေဖာ္ေဆာင္ေရး လုပ္ငန္းေကာ္မတီနဲ႔ ဦးခုိင္စုိးနုိင္ေအာင္ 
ဦးေဆာင္တဲ့ ရခုိင္ျပည္လြတ္ေျမာက္ေရးပါတီတုိ႔  ဒီေန႔  ထိုင္းနိုင္ငံ 
ခ်င္းမိုင္ျမိဳ႕မွာ ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ အပစ္အခတ္ရပ္စဲေရး ေဆြးေႏြးဖို႔ 
အၾကိဳညိႇနိႈင္းေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးခဲ့ၾကတာျဖစ္ပါတယ္။

အခု တၾကိမ္ ေတြ႔ဆံုမႈဟာ ၄ ၾကိမ္ေျမာက္ ေတြ႔ဆံုတာ ျဖစ္ေပမယ့္ 
ဒီေတြ႔ဆုံမႈမွာလည္း  သေဘာတူညီမႈ တစံုတရာ မရ႐ွိခဲ့ဘူးလုိ႔ ရခိုင္ျပ
ည္လြတ္ေျမာက္ေရးပါတီ ဒုဥကၠ႒ ဦးခိုင္စုိးနုိင္ေအာင္က ေျပာပါတယ္။

“ျပည္နယ္အဆင့္ အပစ္အခတ္ရပ္စဲေရး လက္မွတ္ေရးထုိးျပီး 
ေနာက္ပုိင္းမွာ ေတြ႔တာ ၄ ၾကိမ္႐ိွၿပီး အခုလည္း ဘာေျပာလဲဆိုရင္ေနျပည္ 
ေတာ္မွာ ေအာက္တုိဘာလမွာ အပစ္အခတ္ရပ္စဲေရး လက္မွတ္ေရး 
ထုိးဖုိ႔တဲ့ အဲဒီအခါမွ တဖြဲ႔ ၂ ေယာက္ဆီေတြ႔မယ္။ အဲဒီကုိလာျပီး အဲဒီ 
အခါမွ ေဆြးေႏြးၾကမယ္လုိ႔ေျပာတယ္။

က်ေနာ္တုိ႔က ပထမနဲ႔ဒုတိယအၾကိမ္ေတြ ေဆြးေႏြးျပီးျပီးအခု 
ထိ မရေသးဘူး။ အဓိက က ဘဂါၤလီ – ရခုိင္ ပဋိပကၡကိစၥကိုအေၾကာင္း 
ျပတယ္။ က်ေနာ္တုိ႔ကေတာ့ တျခားအဖြဲ႔ေတြလုိပဲ ဆက္ဆံေရးဖြင့္ 
တာတုိ႔၊ တပ္ေနရာခ်ထားတာတုိ႔၊ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းတုိ႔ စသည္အားျဖင့္ 
ေတာင္းထားတာေလ။
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ဒါကို တျခားအဖြဲ႔ေတြကရတယ္၊ က်ေနာ္တုိ႔က်ေတာ့ ကုလား – 
ရခုိင္ပဋိပကၡမွာ ေအအယ္လ္ပီလည္းပါတယ္၊ အဲဒါေၾကာင့္ ရခုိင္ျပည္ 
တည္ျငိမ္ေအးခ်မ္းတဲ့အထိေစာင့္ပါဆုိျပီးအခုလဲ ဒီလုိပဲေျပာတယ္။”

ဒီေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးပြဲမွာ အစုိးရဘက္က ျပည္ေထာင္စုျငိမ္းခ်မ္း 
ေရးေဖာ္ေဆာင္ေရးေကာ္မတီ  ဒုဥကၠ႒ျပည္ေထာင္စု၀န္ၾကီး ဦးေအာင္ 
မင္း၊ လ၀က၀န္ၾကီးဌာန ျပည္ေထာင္စု၀န္ၾကီး ဦးခင္ရီ စသူ တို႔ပါ၀င္ျပီး  
ရခိုင္ပါတီဘက္က ဦးခုိင္စုိးနုိင္ေအာင္၊ ေဒၚေစာျမရာဇာလင္းနဲ႔အဖြဲ႔တုိ႔ 
ပါ၀င္ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကပါတယ္။

ရခိုင္ျပည္လြတ္ေျမာက္ေရးပါတီနဲ႔ ရခိုင္ျပည္နယ္၀န္ၾကီးခ်ဳပ္တို႔ 
ျပီးခဲ့တဲ့နွစ္ ဧျပီလ ၅ ရက္ေန႔က  ျပည္နယ္အဆင့္ အပစ္အခတ္ရပ္စဲေရး 
သေဘာတူညီခ်က္ ၅ ခ်က္ကုိ လက္မွတ္ေရးထုိးခဲ့ျပီးျဖစ္ပါတယ္ ။

ဒီသေဘာတူညီခ်က္ေတြထဲမွာ နွစ္ဖက္တပ္ေတြ ၂၀၁၂ ခု နွစ္ 
ဧျပီလ ၆ ရက္ေန႔ကစျပီး အျပန္အလွန္ ပစ္ခတ္မႈေတြ ရပ္စဲထားရန္၊ ပ
လက္၀နဲ႔ေက်ာက္ေတာ္ျမိဳ႕နယ္ေတြမွာ ေအအယ္လ္ပီ ဆက္ဆံေရးရံုး 
မ်ားဖြင့္လွစ္ရန္၊  သတ္မွတ္ေနရာမွာ  နွစ္ဖက္တပ္ေတြ လက္နက္ကုိင္ 
ေဆာင္သြားလာမႈကုိ နွစ္ဘက္တုိင္္ပင္ျပဳလုပ္ရန္။

ရခိုင္ျပည္လြတ္ေျမာက္ေရးပါတီအေနနဲ႔ ျမန္မာတျပည္လံုးကုိ 
လြတ္လပ္စြာခရီးသြားလာခြင့္ျပဳရန္နဲ႔  ရခိုင္ျပည္တည္ျငိမ္ေအးခ်မ္းေရး 
ကုိ နွစ္ဦးနွစ္ဖက္ တိုင္ပင္ေဆြးေႏြးျပဳလုပ္ရန္စတာေတြ ပါ၀င္ပါတယ္။

ယခု ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ ေဆြးေႏြးပြဲေတြ ဆက္လုပ္ဖို႔ နွစ္ဖက္ 
ကုိယ္စားလွယ္ေတြ အၾကိဳ ညိႇႏိႈင္းၾကရာမွာ သေဘာတူညီမႈမရေသးဘဲ 
႐ွိေနတာျဖစ္ပါတယ္။
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puffwifbm 13 / RFA ?   ? ဒလတြင္ အမ်ဳိးသမီး ၃၀ ခန္႔သည္ ၿမိဳ႕နယ္တြင္ အမ်ိဳးသမီးႏွင့္ကေလးငယ္မ်ားအေပၚ အၾကမ္းဖက္မွဳကုိ ထိေရာက္စြာ 
အေရးယူရန္ ဆႏၵျပ၏။

puffwifbm 13 / Karen News ?   ? ကတိအတုိင္း မိမိတုိ႔အား ေလ်ာ္ေၾကးမေပးသျဖင့္ ရြာသားမ်ားသည္ ထား၀ယ္စီမံကိန္းသုိ႔သြားေသာ ထုိင္းမွ 
ကားမ်ားအား တားဆီးပိတ္ပင္ခဲ့ေၾကာင္း။

puffwifbm 13 / BBC ?   ? ျမန္မာသည္ ပုိလန္ထက္ ပညာေရးတြင္ဆယ္စုႏွစ္မ်ားစြာ ေနာက္က်ေနသည္ဟု ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္မွ စက္တင္ဘာ 
၁၂ ၀ါေဆာတကၠသုိလ္တြင္ ဆုိ၏။

puffwifbm 13 / DVB ?   ? ေကအုိင္အုိႏွင္ ျမန္မာအစိုးရတပ္မ်ား နွစ္ဖက္ေဆြးေႏြးခါနီး တုိက္ပြဲ ဆက္တုိက္ျဖစ္ေနေၾကာင္း။

puffwifbm 13 / DVB ?   ? လြန္ခဲ့သည့္တႏွစ္ခန္႔က သမီးငယ္ က်ည္မွန္ေသဆံုးမွဳစံုစမ္းစစ္ေဆးရန္ တုိင္သူ ဖခင္ဦးဘရန္ေရွာင္အား အျပစ္ရွိသည္ဟု 
တရားရံုးမွ ဆံုးျဖတ္၏.

puffwifbm 13 / DVB ?   ? တရားမ၀င္ ျမန္မာလုပ္သား ၂၈ ဦးပါ စက္ေလွေမွာက္ရာ ေသသူမရွိ အားလံုးကုိကယ္ႏုိင္ခဲ့ေၾကာင္း ထုိင္းမွ ဆုိ္၏။

puffwifbm 13 / DVB ?   ? ျမန္မာတြင္ ေျမယာတန္ဖုိး ႀကီးျမင့္မွဳကုိ အစုိးရမွ ထိန္းသိမ္းကိုင္တြယ္မည္ ဟုဆုိ၏။

puffwifbm 13 / BBC ?   ? မႏၲေလးတုိင္း ျမစ္ငယ္ျမစ္ ေရလွ်ံ၍ ေရႊၾကက္ရက္စသည့္အနီး ကားလမ္းနားအထိ လူမ်ား ေရႊ႕ေနရေၾကာင္း။ 

puffwifbm 13 / Elecen Myanmar ?   ? ရြာမတြင္ စကၤာပူမွ UPP ဦးပုိင္လီမိတက္ႏွင့္ UPP Greentech Pte Ltd တုိ႔အား လွ်ပ္စစ္အား ထုတ္လုပ္ 
ေရာင္းခ်ရန္ လံုး၀ပုိင္ဆုိင္သူလုပ္ငန္းအျဖစ္ ျမန္မာရင္းႏွီးျမဳပ္ႏွံမွဳ ေကာ္မရွင္မွ ခြင့္ျပဳလိုက္ေၾကာင္း။ 

puffwifbm 13 / Elecen Myanmar ?   ?  ႏုိင္ငံျခားဘဏ္မ်ားတြင္ ေငြ  ၁၁ ဘီလီယံ သိမ္းထာသည္ဟူသည့္ Bank INformation Center မွ Jelson 
Garcia ၏ စြပ္စြဲခ်က္ကုိ သက္ေသျပရန္ ျမန္မာအစုိးရမွ  ေတာင္းဆုိခါ စိန္ေခၚလုိက္၏။

puffwifbm 13 / BBC ?   ? ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္သည္ ယေန႔ ဟန္ဂရီသုိ႔ေရာက္ရွိ၏

puffwifbm 13 / Mizzima ?   ? ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒတြင္ ျပင္သင့္ ဖ်က္သင့္သည့္ အခ်က္မ်ားကုိ က်ားျဖဴပါတီမွ ထုတ္ျပန္၏။

puffwifbm 13 / Mizzima ?   ? ေက်ာင္းသားအခြင့္အေရး စံႏွဳန္းမ်ား ၂၀၁၃ တြင္း ေပၚေပါက္ရန္ ဗကသမ်ားအဖြဲ႕ခ်ဳပ္မွ ေဆြးေႏြးမည္။

puffwifbm 13 / Mizzima ?   ? အစုိးရႏွင့္ ေကအုိင္အုိတုိ႔သည္ ေအာက္တုိဘာ ၄ တြင္ ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ ေဆြးေႏြးမည္။

puffwifbm 13 / Mizzima ?   ? ဆက္သြယ္ေရးက႑တြင္ ျပည္ပေအာ္ပေရတာမ်ားအား ရာႏွဳန္းမျပည့္ ရင္းႏွီးျမွဳပ္ႏွံခြင့္းေပးျခင္းသည္ အစုိးရ၏ 
ယံုၾကည္မွဳရွိျခင္း  လုပ္ရပ္ဟု ဆုိၾကေၾကာင္း။

puffwifbm 13 / Mizzima ?   ? ျမန္မာဆန္ထုတ္လုပ္မွဳတြင္ ႏုိင္ငံတကာ ဆန္လုပ္ငန္းဆိုင္ရာ သုေတသနအဖြဲ ့(IRRI) မွကူမည္။

puffwifbm 13 / Mizzima ? ? လႈိင္သာယာတံတား ကုန္တင္ယာဥ္တန္ပုိဒဏ္ေၾကးသည္ စကၤာပူသုိ႔ သေဘၤာဆိပ္စရိတ္ထက္္ ပိုမ်ားေနေၾကာင္း။

puffwifbm 13 / Mizzima ?   ? ခ်က္ႏုိင္ငံတြင္ က်င္းပေနသည့္  ဖိရမ္ ၂၀၀၀ ႀကိမ္ေျမာက္ပြဲတြင္ The Road to Good Governance ေခါင္းစဥ္ျဖင့္ 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္သည္ မိနစ္ ၉၀ ၾကာမိန္႔ခြန္းေျပာမည္။

puffwifbm 15 / BBC ?   ? ၂၀၁၄ မွစ၍  ဟန္ေဂရီတကၠသုိလ္မ်ားတြင္ ျမန္မာမွ စေကာလားရွစ္ ပညာေတာ္သင္မ်ား လက္ခံမည္။

puffwifbm 15 / BBC ?   ? ပုိလန္၊ ဟန္ေဂရီ၊ ခ်က္ သံုးႏုိင္ငံခရီးတြင္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္အား ပုိလန္တြင္ Lech Walesa ဟန္ေဂရီသမၼတ 
Janos Ader မွ စသည္တုိ႔မွ ႀကိဳဆုိႏွဳတ္ဆက္ ႏွစ္ဖက္ပူးတြဲ ထုတ္ျပန္ေၾကညာခ်က္မ်ား ထုတ္ျပန္ခဲ့၏။

puffwifbm 15 / BBC ?   ?  ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္သည္ ဥေရာပသံုးႏုိင္ငံခရီးစဥ္အျဖစ္ ေနာက္ဆံုး ခ်က္ႏုိင္ငံ ပရာဟာသုိ႔ ေရာက္ရွိ၏။ ျမန္မာအ
သုိင္းအ၀ုိင္းနွင့္ Burma Center Prague စသည္တုိ႔တြင္ ေတြ႕ဆံုခဲ့ကာ၊  Vaclav Havel အုတ္ဂူတြင္ လြမ္းသူ႔ပန္းေခြခ် ဂါရ၀ျပဳခဲ့၏။

puffwifbm 15 / BBC ?   ? ျမန္မာသည္ ၂၀၀၈ ႏုိင္ငံ ဖြဲ ့စည္းအုပ္ခ်ဳပ္ပုံအေျခခံဥပေဒမျပင္ပါက ၿငိမ္းခ်မ္းေရးမရႏုိင္ဟု ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္မွ 
ဥေရာပခရီးစဥ္တြင္ ဆုိ၏။

puffwifbm 15 / BBC ?   ?   ႏုိင္ငံေရးပါတီမ်ားႏွင့္ အဖြဲ႕အစည္းမ်ားသည္  ဖြဲ႕စည္းအုပ္ခ်ဳပ္ပုံအေျခခံဥပေဒျပဌာန္းခ်က္မ်ားကုိ  လုိက္နာရန္လုိေၾကာင္း 
ေကာ္မရွင္ဥကၠ႒ဦးတင္ေအးမွ  ဘီဘီစီသုိ႔ ဆုိ၏ 

puffwifbm 15 / Elecen Myanmar ?   ?  ေကာ့ေသာင္းေထာင္တြင္း ညွဥ္းပမ္း ႏွိပ္စက္မဳေၾကာင့္ ေထာင္တြင္း အံုၾကြမွဳျဖစ္ကာ အေစာင့္မ်ားပစ္ခတ္၍ 
တဦးေသဆံုး ရ ဦး ဒဏ္ရာရခဲ့ေၾကာင္း။

puffwifbm 15 / Elecen Myanmar ?   ? လွ်ပ္စစ္ဓါတ္အား ပံုမွန္မရမွဳေၾကာင့္ ဂ်ပန္လုပ္ငန္းမ်ား ျမန္မာသုိ႔ ၀င္လုိေသာ္လည္း  ၀င္ရန္ ေႏွးေနေၾကာင္း 
ဂ်ပန္ျပည္ပကုန္သြယ္ေရးအဖြဲ႕JETRO ညႊန္ၾကားေရးမွဴး Masaki Tkaha မွဆုိ၏။ 

puffwifbm 15 / Elecen Myanmar ?   ? အက္ပဲးလ္ Apple ကြန္ျပဴတာသည္  ျမန္မာတြင္ ပထမဆံုးအခြင့္ရ  အေရာင္းကုိယ္စားလွယ္ mDrive မွ 
တဆင့္ ေရာင္းခ်ေတာ့မည္။  

puffwifbm 16 / BBC ?   ?  ရခုိင္ျပည္နယ္ အမ္းၿမိဳ႕နယ္အတြင္ ဓါတ္ေငြ႕ပုိက္လုိင္းမွ ယိုစိမ့္ေနသျဖင့္ မီးေတာက္ေလာင္ကာ ပုိက္ေပါက္မည္စုိး၍ 
ရြာသားမ်ား စြန္႔ခြာထြက္ေျပးတိမ္းေရွာင္ခဲ့ရေၾကာင္း ေဒသခံမ်ားမွဆုိ၏။
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Mizzima/  pufwifbm 10 ? ? ရန္ကုန္ၿမိဳ႕၊ ေရႊတိဂံုဘုရားေတာင္ဘက္မုခ္
ရွိ ကန္ေတာ္မင္ပန္းၿခံကို ဦးဥတၱမပန္းၿခံအျဖစ္ ျပန္လည္သတ္မွတ္ေပး 
ရန္ ေထာက္ခံထားေသာ ရခိုင္တုိင္းရင္းသားမ်ား၏အဆိုျပဳခ်က္ကို ရခိုင္ 
တုိင္းရင္းသားေရးရာ၀န္ႀကီး ဦးေဇာ္ေအးေမာင္က အတည္ျပဳေၾကာင္း 
လက္မွတ္ေရးထိုးခဲ့သည္။

အဆုိပါအတည္ျပဳခ်က္ကို စက္တင္ဘာ ၉ ရက္ကရန္ကုန္ၿမိဳ႕ 
MCC ခန္းမတြင္က်င္းပသည့္ ၇၄ ႏွစ္ေျမာက္ ဆရာေတာ္ဦးဥတၱမေန႔
ဂုဏ္ျပဳအခမ္းအနားတြင္ ဦးေဇာ္ေအးေမာင္က လက္မွတ္ေရးထိုးခဲ့ျခင္း 
ျဖစ္ၿပီးယင္းသို႔ သတ္မွတ္ေပးရန္ အခမ္းအနားတက္ေရာက္လာေသာ 
ရဟန္းရွင္လူ ပရိသတ္မ်ားကလည္း ေတာင္းဆိုၾကသည္။

ဦးေဇာ္ေအးေမာင္က..“ဦးဥတၱမပန္းၿခံအျဖစ္ျပန္လည္သတ္ 
မွတ္ေပးဖို႔ သမၼတနဲ႔လႊတ္ေတာ္ႏွစ္ရပ္လံုးကုိ တင္ျပသြားမွာပါ”ဟုေျပာ 
သည္။ အဆိုပါအခမ္းအနားသို႔ အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္ဥကၠ႒ 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္လည္း တက္ေရာက္ခဲ့ရာ ဆရာေတာ္ဦးဥတၱမ 
ကုိ ရည္မွန္းၿပီး ပန္းျခင္းကပ္လွဴပူေဇာ္ခဲ့သည္။

ယင္းပြဲသို႔ ဆရာေတာ္ဦး၀ီရသူလည္း တက္ေရာက္ခဲ့ၿပီး 
“ဦးဥတၱမ လမ္းစဥ္အတိုင္း လုပ္ေဆာင္ၾကရန္ ျမန္မာျပည္က ရဟန္း 
ေတာ္အားလံုးကုိ တိုက္တြန္းသြားမယ့္အေၾကာင္း ဆရာေတာ္ဦးဥတၱမ 
ကုိ တပည့္ေတာ္ ေလွ်ာက္ထားအပ္ပါသည္” ဟု ဆရာေတာ္ ဦးဥတၱမ 
ကို ရည္မွန္း မိန္႔ၾကားသည္။

လြတ္လပ္ေရးရၿပီးေနာက္ပုိင္း အစုိးရက ဆရာေတာ္ဦးဥတၱမ 
၏ လြတ္လပ္ေရးႀကိဳးပမ္းမႈမ်ားကုိ ဂုဏ္ျပဳသည့္အေနျဖင့္ ဦးဥတၱမ 
ပန္းၿခံဟု ေခၚေ၀ၚေစခဲ့ၿပီးေနာက္ပိုင္းတြင္ ကန္ေတာ္မင္ပန္းၿခံဟုေခၚေစ 
ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

uefawmfrifudk OD;OwWryef;jcHtjzpf wdkif;&if;om;a&;&m0ef}uD; twnfðy

Mizzima /  pufwifbm 10 ? ? ျမန္မာႏိုင္ငံလံုးဆိုင္ရာေက်ာင္းသား 
မ်ား ဒီမိုကရက္တစ္တပ္ဦး (ABSDF) အေနျဖင့္ ကရင္ျပည္နယ္၊ျမ၀တီ 
ၿမိဳ႕တြင္ ဆက္ဆံေရး႐ုံးဖြင့္လွစ္ႏိုင္ရန္အတြက္ ကရင္ျပည္နယ္ အစိုးရ 
ႏွင့္ ေဆြးေႏြးမႈမ်ားျပဳလုပ္ေနေၾကာင္း ABSDF အတြင္းေရးမွဴး ကိုဆန္ 
နီက စက္ တင္ဘာ ၉ ရက္တြင္ မဇၥ်ိမကို ေျပာသည္။

၎က “ပထမအဆင့္အေနနဲ႔ ျမ၀တီမွာရံုးဖြင့္ဖို႔ကိစၥ ကရင္ျပည္ 
နယ္အစိုးရအဖြဲ႔နဲ႔ ညႇိႏိႈင္းဖို႔လာတာပါ။ ကရင္ျပည္နယ္မွာရွိတဲ့ ႏိုင္ငံ 
ေရးအင္အားစုေတြ၊ ၈၈ မ်ိဳးဆက္ ေက်ာင္းသားေတြ၊ ႏိုင္ငံေရးပါတီအ 
ခ်ိဳ႕နဲ႔ေတြ႔ဆံုခဲ့တယ္။ အဆင္ေျပပါတယ္” ဟုေျပာသည္။

ျမ၀တီတြင္ ဆက္ဆံေရး႐ုံးဖြင့္လွစ္ေရးသည္ ၾသဂုတ္လ ၅ ရက္ 
တြင္ အစိုးရႏွင့္ ABSDF တို႔ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးေဆြးေႏြးၿပီးသည့္ေနာက္ သ
ေဘာတူညီခ်က္မ်ားထဲတြင္ပါ၀င္ၿပီး အျခားဆက္ဆံေရး႐ံုးေနရာ မ်ား 
ကိစၥကုိ ျပည္ေထာင္စုအဆင့္တြင္ ဆက္လက္ေဆြးေႏြးရန္ဟူသည့္ အ 
ခ်က္တခ်က္လည္း ပါ၀င္ၾကသည္။

ABSDF အေနျဖင့္ လုပ္ေဆာင္ခဲ့သည့္ ႏိုင္ငံေရးလုပ္ငန္းစဥ္
မ်ားကို သက္ဆိုင္ရာႏုိင္ငံေရးအင္အားစုမ်ားသို႔ မိတ္ဆက္ရွင္းလင္း 
တင္ျပခဲ့သကဲ့သို႔ ေရွ႕လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားတြင္လည္း လက္တြဲလုပ္ေဆာင္ 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း အတြင္းေရးမွဴး ကိုဆန္နီက စက္တင္ဘာ ၉ ရက္ေန႔ 
က မဇိ္ၥ်မကိုေျပာသည္။ ယင္းအျပင္ အစိုးရတာ၀န္ရွိပုဂ္ၢိဳလ္မ်ားႏွင့္ ေရွ႕
ဆက္လုပ္ေဆာင္မည့္လုပ္ငန္းမ်ား ညႇိႏိႈင္းသြားမည္ျဖစ္သည္ဟုလည္း 
ကိုဆန္နီက ေျပာသည္။

jr0wDwGif qufqHa&;±Hk;zGifh&ef ABSDF eJ‹ u&ifjynfe,ftpdk;&wdk‹ aqG;aEG;ae

လက္ရွိတြင္ ႏိုင္ငံေရးပါတီ၊ ေက်ာင္းသားအဖြဲ႔မ်ား၊ လူငယ္ 
အင္အားစုမ်ားကို ၎တို႔၏ ႏိိုင္ငံေရးလုပ္ငန္းစဥ္မ်ား ခ်ျပညႇိႏိႈင္း 
လ်က္ရွိရာ လူမႈအေျချပဳအဖြဲ႔မ်ားကိုလည္း တင္ျပႏိုင္ေရး ႀကိဳးပမ္း 
သြားမည္ျဖစ္သည္ဟုလည္း ကိုဆန္နီက ဆိုသည္။

အစိုးရႏွင့္ ABSDF တို႔၏ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးေဆြးေႏြးသည့္ ကိစၥ 
ရပ္မ်ားကို သက္ဆိုင္ရာ မဟာမိတ္အဖြဲ႔မ်ားသို႔ ရွင္းလင္း တင္ျပခဲ့ သလို 
၎တို႔၏တပ္ဖြဲ႔ျဖစ္သည့္ ABSDF ေျမာက္ပိုင္းသို႔လည္း အဖြဲ႔ဥကၠ႒ 
ကိုသံခဲမွ သြားေရာက္ရွင္းလင္း တင္ျပေနသည္ဟုလည္း ကိုဆန္နီက 
ဆိုသည္။

၂၀၁၃ ခုႏွစ္ ၾသဂုတ္လက ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ကမာရြတ္ၿမိဳ႕နယ္ ျမန္
မာၿငိမ္းခ်မ္းေရးစင္တာတြင္ ABSDF ဥကၠ႒ကိုသံခဲ၊ ဒု-ဥကၠ႒ကိုမ်ိဳး 
၀င္းတို႔အျပင္ ABSDF ေျမာက္ပိုင္းမွ ကိုယ္စားလွယ္ငါးဦး၊အေနာက္ 
ဘက္အိႏ္ၵိယမွကိုယ္စားလွယ္ငါးဦးႏွင့္ အစိုးရဘက္မွ ၀န္ႀကီးဦးေအာင္ 
မင္းဦးေဆာင္သည့္ စစ္ဗ်ဴဟာမွဴးမ်ား၊ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားတက္ေရာက္ 
ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကသည္။

၂၅ ႏွစ္ၾကာ လက္နက္ကိုင္တိုက္ပြဲ၀င္ခဲ့သည့္ ျမန္မာႏိုင္ငံ 
လံုးဆိုင္ရာ ေက်ာင္းသားမ်ား ဒီမိုကရက္တတပ္ဦး ABSDF ႏွင့္ ျပည္ 
ေထာင္စု ၿငိမ္းခ်မ္းေရးေဖာ္ေဆာင္ေရးအဖြဲ႔တို႔သည္ ၾသဂုတ္လ ၅ ရက္ 
တြင္ အၿပီးသတ္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးရရွိရန္ ဒုတိယအဆင့္ျဖစ္ေသာျပည္နယ္
အဆင့္ၿငိမ္းခ်မ္းေရးသေဘာတူညီမႈစာခ်ဳပ္ကို ခ်ဳပ္ဆိုႏိုင္ခဲ့ၾကသည္။

BBC/  pufwifbm 13 ? ? ပိုလန္ႏိုင္ငံ၊ ၀ါေဆာၿမိဳ႕ေတာ္ရွိ ၀ါေဆာတကၠ 
သိုလ္မွာ မေန႔ညေနပိုင္းက ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ဒီမိုကေရစီနဲ႔ 
ပညာေရးအေၾကာင္းနဲ႔ပတ္သက္တဲ့ ဘာသာရပ္ဆိုင္ရာပို႔ခ်ခ်က္ကို 
ေဟာ ေျပာခဲ့ပါတယ္။

ျမန္မာႏုိင္ငံဟာ ပုိလန္ႏုိင္ငံန႔ဲႏိႈင္းစာရင္ ဆယ္စုႏွစ္မ်ားစြာေနာက္ 
က်ေနခဲ့တဲ့အေၾကာင္း၊ အခုမွ ဒီမိုကေရစီလမ္းေၾကာင္းေပၚ ေရာက္ခါစ
ဘဲရွိေသးတဲ့အေၾကာင္းေတြ ေျပာခဲ့ပါတယ္။ တေန႔မွာေတာ့  ဒီမုိကေရ
စီေခတ္ဆီေရာက္မယ္ဆိုတာကို ယံု ၾကည္ေပမယ့္သူတေယာက္တည္း 
လုပ္လို႔ရမွာမဟုတ္တဲ့အတြက္ အားလံုး၀ိုင္း၀န္းကူညီၾကဖို႔လိုတယ္လုိ႕ 
လည္း ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ က ေျပာပါတယ္။

လတ္တေလာ ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ ျဖစ္ခဲ့တဲ့ ဆူပူမႈ စတာေတြဟာ 
Rule of Law ဥပေဒစိုးမိုးမႈမရွိိလို႔ တိုင္းရင္းသားလူမ်ဳိးေတြအၾကား၊ 
ဘာသာျခားေတြအၾကား သင့္သင့္ျမတ္ျမတ္ အတူလက္တြဲ မေနႏိုင္ၾက 
တဲ့အေၾကာင္းကို ၀ါေဆာတကၠသိုလ္ေက်ာင္းသားေတြရဲ့ ေမးျမန္းခန္း 
မွာ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ေျဖၾကားခဲ့တာကို ဒီေဟာေျပာပြဲကိုတက္ 
ေရာက္ခဲ့တဲ့ ျမန္မာ့အေရးလႈပ္ရွား စိတ္၀င္စားသူ ေဒါက္တာသန္းထိုက္ 
က BBC ကို ေျပာပါတယ္။

ေနာက္တခ်က္ကလည္း ျမန္မာႏိုင္ငံရဲ့ ပညာေရးအဆင့္အ တန္း 
နိမ့္က်တာဟာ ဦးေန၀င္းလက္ထက္ကတည္းက ျဖစ္တဲ့အေၾကာင္း၊ 
အရင္က ၁၀ တန္းကို အမွတ္ေကာင္းေကာင္းနဲ႔ေအာင္တဲ့ သူေတြက 
လည္း ေဆးေက်ာင္း၊ စက္မႈတကၠသိုလ္တို႔ကိုသာ သြားၾကတယ္။

ဥပေဒ ပညာရပ္ မသင္ယူတဲ့အတြက္ ဥပေဒရဲ့အကာအကြယ္၊ 
အရိပ္ေအာက္ ခိုလံႈခြင့္ကင္းမဲ့ရတဲ့အေၾကာင္း၊ ဥပေဒစိုးမိုးမႈ အေရး 
ႀကီးတာကိုေျပာရင္လည္း အေလးအနက္မထားၾကတဲ့အေၾကာင္းေတြ 
ကို ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ေျပာပါတယ္။

jrefrmEdkifiH 'Drdkua&pDeJ‹ ynma&;ydkif; aemufus usefcJh
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ယူအက္(စ္)အေျခစိုက္ Earth Rights International (ERI) 
အစီရင္ခံစာေတြအရ ျမန္မာစစ္တပ္ေခါင္း ေဆာင္မ်ားဟာ လြန္ခဲ႔ေသာ 
ကိုးႏွစ္ေက်ာ္က စင္ကာပူႏုိင္ငံ ႏုိင္ငံျခားအေကာင့္ေတြဆီ ဘီလွ်ံေဒၚ 
လာေတြကို လႊဲျပီးအပ္ႏွံခဲ႔ၾကတယ္။ 

ဒီေငြေၾကးေတြဟာ ျမန္မာႏုိင္ငံမွာေတာ႔ ရတနာဂတ္(စ္)ပေရာ 
ဂ်က္ကေနရရွိတာျဖစ္ျပီး ေနာက္ကြယ္မွာေတာ႔ ၾကီးမားတဲ႔စြမ္းအင္ 
ကုမၸဏီေတြျဖစ္တဲ႔ အေမရိကန္စြမ္းအင္ ကုမၸဏီ (Chevron), ျပင္သစ္ 
ကုမၸဏီ (Total) နဲ႔ ထုိင္းကုမၸဏီ (PTTEP) တို႔လည္းပါ၀င္ပတ္သက္ေန 
ပါတယ္။ ၆၀ရာခုိင္ႏႈန္းေက်ာ္ရွိတဲ႔ ဓာတ္ေငြ႔ပမာဏကို ထုိင္းႏုိင္ငံသို႔ 
ပိုက္လုိင္းေတြနဲ႔ ပို႔လႊတ္ေပးခဲ႔တယ္။

၂၀၀၀ ခုႏွစ္ကတည္းက ရတနာဂတ္(စ္)ပိုက္လိုင္းက ရရွိတဲ႔ ၅ 
ဘီလွ်ံေဒၚလာပမဏာေလာက္ ျမန္မာျပည္သူေတြ အခုိးခံခဲ႔ရတယ္။ 

“ျမန္မာျပည္သူေတြ စီးပြားေရးဖြံ႔ျဖိဳးဖို႔ထက္ ပေရာဂ်က္ကရရွိတဲ႔ 
ဘီလွ်ံေဒၚလာေတြဟာ ထိပ္ပိုင္းဗိုလ္ခ်ဳပ္ေတြ အိတ္ထဲကိုေရာက္သြား 
ခဲ႔ပါတယ္”လို႔ အင္တာဗ်ဴးတစ္ခုမွာ အစီရင္ခံစာအဓိကေရးသားသူ 
မတ္သရူး စမစ္ကေျပာပါတယ္။ ERI အဆိုအရ ဒီေငြေတြကို စင္ကာ 
ပူဘဏ္အေကာင့္ႏွစ္ခု Overseas Chinese Banking Corp နဲ႔ 
DBS Group မွာ အပ္ႏွံခဲ႔ၾကပါတယ္။ ဒီျဖစ္ရပ္ကို ေစာင့္ၾကည္႔ေနတဲ႔ 
အဖြဲ႔က ဘဏ္ေတြကို အစီရင္ခံစာပါ ပါ၀င္ပတ္သက္မႈကို ရွာေဖြေပးဖို႔ 
ေပးပို႔ခဲ႔တယ္ ေနာက္ျပီး စင္ကာပူအစိုးရဆီကိုလည္း ေပးပို႔ခဲ႔ပါတယ္။ 
ဘဏ္ႏွစ္ခုလုံးဟာ ျဖစ္ရပ္ စြပ္စြဲခ်က္ေတြကို ပယ္ရွားျပီး၊ ရတနာပ 
ေရာဂ်က္မွာ ပါ၀င္ပတ္သက္မႈ တစုံတရာမရွိဘူးလို႔ ျငင္းဆိုပါတယ္။ 
“စင္ကာပူအစိုးရကလည္း ဒီကိစၥကို ေစာင့္ၾကည္ေနပါတယ္”လို႔ စင္ 
ကာပူ အစိုးရ အရာရွိၾကီးတေယာက္ကေျပာပါတယ္။

“ပိုက္လိုင္း၀င္ေငြဟာ အုပ္ခ်ဳပ္ေရးပိုင္းေတြမွာ ဒုကၡေရာက္ေန 
သူေတြကို ကယ္ဆယ္ေနၾက ၾကိဳးတေခ်ာင္းလိုကို ျဖစ္ေနပါျပီ” “အုပ္ 
ခ်ဳပ္ေရးပိုင္းကို ေငြေၾကးေထာက္ပံ႔ေပးလိုက္ရင္ ဒီအခြင့္အလမ္းေတြ 
ရဖို႔ရာ လြယ္ကူလြန္းျပီး မက္လုံးေလးေပးလိုက္တာနဲ႔တင္ရပါတယ္။ 
ဒါေပမဲ႔ ျမန္မာျပည္သူေတြကို ေထာက္ပံ႔ဖို႔ႏုိင္ငံတကာဖြဲ႔အစည္းေတြ
အ တြက္ ေခ်းေငြေတြသုံးျပီး ရင္းႏွီးျမဳပ္ႏွံမႈတက္လာဖို႔အတြက္လည္း 
စီစဥ္ေပးထားပါတယ္” လို႔ စမစ္က ေျပာပါတယ္။ “ျမန္မာႏုိင္ငံဟာ လ 
စဥ္ဂတ္(စ္)တင္ပို႔ေရာင္းခ်မႈမွ ၁၅၀ မီလွ်ံေဒၚလာရရွိျပီး အနာဂတ္မွာ 
လုံေလာက္တဲ႔ ပမဏာျဖစ္ပါတယ္”“ႏုိင္ငံျခားမွာ သီးသန္႔အပ္ႏွံထား 
တာက အခု ၅ ဘီလွ်ံရွိပါျပီ။ ႏုိင္ငံတကာ အဖြဲ႔အစည္းေတြက ျပင္းထန္ 
စြာရႈံခ်ျပီး ပ်က္ကြက္တာေတြမ်ားတဲ႔ အစိုးရအေနနဲ႔ ေထာက္ပံ့ေၾကး 
ေတြကို နာဂစ္ျပန္လည္ထူေထာင္ေရးအတြက္ ရပ္တည္ေပးဖို႔ အၾကဳံျပဳ 
ၾကပါတယ္”လို႔ မက္ကြာရီ ဆစ္ဒနီတကၠသိုလ္မွ ျမန္မာ႔ဘဏ္နဲ႔ စီးပြား 
ေရးကြ်မ္းက်င္သူတကၠသိုလ္ဆရာဆီး(န္)တာနဲ(လ္)က ေျပာပါတယ္။

ရန္ကုန္မွာရွိတဲ႔ စီးပြားေရးေစာင့္ၾကည္႔တဲ႔ သံတမန္ေတြ ေျပာ 
ၾကားခ်က္အရ အုပ္ခ်ဳပ္ေရးစီမံခ်က္ေတြအတြက္ လုံေလာက္တဲ့ ပမာ 
ဏကို ဂတ္(စ္)၀င္ေငြက ရရွိေနတဲ႔ကာလမွာ အုပ္ခ်ဳပ္သူေတြဟာၾကီး 
မား တ႔ဲစီမံခ်က္ေတြ ဖံုးကြယ္ထားျပီး ေသးေသးမႊားမႊား ကိစၥေတြေလာက္ 
သာလွ်င္ ထုတ္ေဖာ္ျပပါတယ္။ ဆယ္စုႏွစ္ တစုေက်ာ္ၾကာျပီျဖစ္တဲ႔ 
အစိုးရနဲ႔အက်ိဳးတူ လုပ္ေဆာင္ေနတဲ႔ ဂ်ာမန္လူမ်ိဳး စြန္႔ဦးတီထြင္ လုပ္ 

ငန္းရွင္တေယာက္ေျပာၾကားခ်က္အရ စက္မႈ၀န္ၾကီးဦးေအာင္ေသာင္း 
ဟာ ႏုိင္ငံျခားစီးပြားေရးုလုပ္ငန္းေတြကို အစိုးရ ခြင့္ျပဳခ်က္အတြက္ခ်ည္း 
ကပ္လာသမွ်ကို ပေရာဂ်က္တန္ဖိုးရဲ႕ ၂၅ ရာခိုင္ႏႈန္းကို လာဘ္ယူပါ 
တယ္။ ဥေရာပစီးပြားေရးလုပ္ငန္းေတြကေတာ႔ ဒီလိုေတာင္းဆိုမႈကို 
တြန္႔ဆုတ္ၾကေပမဲ႔ အာဆီယံလုပ္ငန္းေတြကေတာ႔ ပိုလို႔ေတာင္ လိုက္ 
ေလ်ာပါေသးတယ္ ၾကည္႔ရတာ ဗိုလ္ခ်ဳပ္ၾကီးေတြနဲ႔ စီးပြားေရးလုပ္ရတာ 
လက္ခံႏုိင္တဲ႔တန္ဖိုးေတြ ရွိေနလို႔ ေနမွာပါ။

လြန္ခဲ႔ေသာေလးႏွစ္ေလာက္က ျမန္မာ႔စီးပြားေရးကြ်မ္းက်င္သူ
တေယာက္ ေျပာၾကားခ်က္အရ ယခင္ ဆက္သြယ္ေရး၀န္ၾကီးျဖစ္တဲ႔ 
စစ္၀တ္ခြ်တ္ဦးသိန္းေဇာ္ဟာ တရုတ္မိုဘုိင္းဖုန္းကုမၸဏီၾကီးျဖစ္တဲ႔ ZTE 
နဲ႔ ပူးေပါင္းလုပ္ေဆာင္ခဲ႔တာ ေက်နပ္ေလာက္တဲ႔ အက်ိဳးအျမတ္ေတြ 
ရရွိခဲ႔ပါတယ္။ “သေဘာတူစာခ်ဳပ္ေအာက္မွာ တရုတ္က ၁၅၀ မီလွ်ံ 
ေဒၚလာေခ်းေငြပမာဏကို ဖုန္းလိုင္းေပါင္း ၃၀၀,၀၀၀ တုိင္ေထာင္ဖို႔အ 
တြက္ ေခ်းေပးပါတယ္။ ၁၀ ၾကိမ္ထက္မကတဲ႔ ပေရာဂ်က္ေတြပါ။” လို႔ 
စက္မႈလုပ္ငန္း ကြ်မ္းက်င္သူေတြကဆိုပါတယ္။ အျခား အာဆီယံႏုိင္ 
ငံမွာ ဖုန္းလိုင္းတသန္းအတြက္ ZTE သေဘာတူ စာခ်ဳပ္က ၃၀ မီလွ်ံ 
ေဒၚလာပဲရွိပါတယ္။

တရုတ္ျပည္ရဲ႕ အၾကီးဆုံး ေလာင္စာနဲ႔ ဓာတ္ေငြ႔ ထုတ္လုပ္သူ 
China National Petroleum Corporation ဟာ ေနာက္လမွာတရုတ္ 
ျပည္ယူနန္ျပည္နယ္မွ ကီလို ၄၀၀၀ ေက်ာ္ေ၀းတဲ႔ ျမန္မာျပည္အ 
ေနာက္ပိုင္း ရခိုင္ျပည္နယ္မွာ ပိုက္လိုင္းစတင္တည္ေဆာက္ဖို႔ အစီအ 
စဥ္ရွိပါတယ္။ ၁၉၆၂ အာဏာသိမ္းအစိုးရကတည္းက ရွိခဲ႔တဲ႔ အနည္း 
ဆုံး ၂၉ ဘီလွ်ံေဒၚလာရင္းႏွီးျမဳပ္ႏွံရင္ ႏွစ္သုံးဆယ္ေက်ာ္လုပ္ကိုင္
ခြင့္ေပးမယ္ဆိုတဲ႔ စည္းမ်ဥ္းကို စစ္အစိုးရက စီစဥ္ခြင့္ျပဳေပးမယ္လို႔ 
ေမွ်ာ္လင့္ရပါတယ္။ 

“ျမန္မာႏုိင္ငံမွာ အက်င့္ပ်က္ျခစားမႈဟာ ယဥ္ေက်းမႈလိုျဖစ္ေနပါ 
ျပီ။ စီးပြားေရး ကြင္းဆက္ရႈေထာင့္တုိင္းမွာ လာဘ္စားမႈေတြပါေနတယ္။ 
ပတ္(စ္)ပို႔၊ တယ္လီဖုန္း၊ စီးပြားေရးမွတ္ပုံတင္ေလွ်ာက္လႊာရဖို႔အတြက္ 
ရုံးစာေရးေတြကို သဒၵါေၾကးေတြတင္မက ၾကီးမားတဲ႔ လုပ္ငန္းေတြမွာ 
ေတာင္ အစိုးရအရာရွိၾကီးေတြ၊ ၀န္ၾကီးေတြရဲ႕ ေတာင္းဆိုမႈေတြက 
ပိုလို႔မ်ားပါေသးတယ္။” 

မစၥတာတာ နဲ(လ္)ကေျပာပါတယ္။ ကမၻာေပၚမွာလည္း တကယ္႔ 
အက်င့္ပ်က္ျခစားမႈေပၚ ညႊန္းကိန္းေတြနဲ႔ အေျခခံလိုက္ရင္ ဒုတိယ 
ေျမာက္ အက်င့္ပ်က္ျခစားတဲ႔ ႏုိင္ငံျဖစ္ေနပါတယ္။ ဒီထက္ဆိုးတာ 
ဆိုမာလီယာပဲရွိပါတယ္။

ERI ရဲ႕ခန္႔မွန္းေျခအရ စစ္အစိုးရဟာ အက္ဒမန္ကေန ထုိင္းႏုိင္ 
ငံအေနာက္ပိုင္းထိရွိတဲ႔ ရတနာပိုက္လိုင္းက ၀င္ေငြရဲ႕ ၇၅ ရာခိုင္ႏႈန္း 
ကို လက္ခံရရွိထားတယ္။ စစ္ဘက္အာဏာသိမ္းအရာရွိေတြဟာ 
၄.၈၃ ဘီလွ်ံေဒၚလာကို ႏုိင္ငံေတာ္ဘက္ဂ်က္အျဖစ္ လြန္ခဲ႔တဲ႔ ႏွစ္ 
ေပါင္းသုံးဆယ္ေက်ာ္က ျပည္တြင္းေငြေၾကးလဲလွယ္ႏႈန္း(၁ေဒၚလာ=၆
က်ပ္)ေတြနဲ႔ ထိန္းသိမ္းဖို႔ စီစဥ္ပါတယ္။ က်ပ္ေငြအျဖစ္ေျပာင္းလုိက္တဲ႔ 
ထြက္လာတဲ႔ရလဒ္ဟာ ေသးငယ္တဲ႔ အပုိင္းဂဏာန္းမွ်သာ ျဖစ္တယ္လို႔ 
ERI ကဆုိပါတယ္။
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ေဆာင္းပါးရွင္ Larry Jagan ေရးသားေသာ Junta has ‘stolen billions’ in gas revenue ကို ဘာသာျပန္ဆိုပါသည္။ - See more at: 
http://www.dawnmanhon.com/#sthash.KfBL9nCn.dpuf
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Mizzima/  pufwifbm 13 ? ? တစ္ႏုိင္ငံလံုး အတိုင္းအတာျဖင့္ ေက်ာင္း 
သားထု၏ အခြင့္အေရးပိုင္းဆိုင္ရာ စံႏႈန္းသတ္မွတ္ခ်က္မ်ား ေပၚေပါက္ 
လာေစရန္ လူ႔အခြင့္အေရး၊ ပညာေရးဆုိုင္ရာ အဖြဲ႔အစည္းမ်ား၊ ေက်ာင္း 
သားထုႏွင့္ ဗကသ အဖြဲ႔ခ်ဳပ္မွဦးစီးကာ ေဆြးေႏြးမည္ဟု ေက်ာင္းသား 
ထု အခြင့့္အေရးကာကြယ္ေရးေကာ္မတီ၊ ဗသကမ်ား အဖြဲ႔ခ်ဳပ္မွဗဟို 
လုပ္ငန္းေကာ္မတီ ဒု-ဥကၠဌ ကုိလင္းထက္ႏုိင္က မဇိ္ၥ်မသို႔ေျပာသည္။

ေဆြးေႏြးပြဲအား ေက်ာင္းသားထုအခြင့္အေရးစံႏႈန္း သတ္မွတ္ 
ခ်က္မ်ားဟူသည့္ေခါင္းစဥ္ျဖင့္ ေဆြးေႏြးရန္ စီစဥ္ထားျပီး (တကၠသိုလ္ 
ေက်ာင္းမ်ား ပိတ္ေနသည့္ကာလ) ယခုႏွစ္ ဒီဇင္ဘာလပိုင္း မတိုင္မွီ 
တြင္ အေကာင္အထည္ေဖာ္ႏုိင္ရန္ လုပ္ငန္းေကာ္မတီမ်ားဖြဲ႔ရန္ ျပဳလုပ္ 
သြားမည္ျဖစ္သည္။

“ကၽြန္ေတာ္တို႔ႏုိင္ငံမွာက ေက်ာင္းသားထု အခြင့္အေရးနဲ႔ပတ္ 
သက္ရင္ ဘာလဲဆိုတာျပဖို႔မရွိဘူး၊ တကယ္လည္းမရွိဘူး၊ အဲ့ဒါေၾကာင့္ 
ကၽြန္ေနာ္တို႔အဖြဲ႔ေတြအေနနဲ႔က ေက်ာင္းသားေတြရဲ႕အခြင့္အေရးေတြ 
ရွိလာေအာင္၊ သတ္မွတ္ခ်က္စံႏႈန္းေလးေတြရွိလာေအာင္ ေဆြးေႏြးပြဲ 
လုပ္ရင္း အေကာင္အထည္ေဖာ္မွာပါ” ဟု ကုိလင္းထက္ႏုိင္က ရွင္း 
ျပသည္။

အလုပ္႐ုံေဆြးေႏြးပြဲမတိုင္မီတြင္ လုပ္ငန္းအား အေကာင္အ 
ထည္ ေဖာ္ႏုိင္ရန္ လုပ္ငန္းေကာ္မတီတစ္ခု ဖြဲ႔စည္းသြားရန္ စီစဥ္ေနၿပီး၊ 
လုပ္ငန္းေကာ္မတီ ဖြဲ႔စည္းရာတြင္ ဗကသ တဖြဲ႔တည္းလုပ္ေဆာင္သြား 
မည္မဟုတ္ဘဲ လူမႈအေျချပဳ အဖြဲ႔အစည္းမ်ား၊ လူ႔ အခြင့္အေရးဆိုင္ရာ 
အေျချပဳ လုပ္ေဆာင္ေနသည့္ အဖြဲ႔အစည္းမ်ား၊ တႏုိင္ငံလံုးရွိ ေက်ာင္း 
သားထုမ်ားအား ကိုယ္စားျပဳႏိုင္သည့္ အဖြဲ႔အစည္းမ်ားႏွင့္ ေက်ာင္းသား 
ထုမ်ားအား ဖိတ္ေခၚကာ ပူးေပါင္း ေဆာင္ရြက္ေဆြးေႏြးရန္ ျပင္ဆင္ 

ေနသည္ဟု ဗကသအဖြဲ႔ခ်ဳပ္ဥကၠဌကိုေက်ာ္ကိုက မဇိ္ၥ်မကုိေျပာသည္။
အလုပ္ရုံေဆြးေႏြးပြဲျဖစ္ေျမာက္ရန္အျခားပူးေပါင္းလုပ္ေဆာင္ 

မည့္ အဖြဲ႔အစည္းမ်ားႏွင့္ ညွိႏိႈင္းေဆြးေႏြးမႈမ်ားျပဳလုပ္ကာတကၠသိုလ္ 
ေက်ာင္းသားမ်ား ေက်ာင္းပိတ္ထားသည့္ ဒီဇင္ဘာလ မတိုင္မီလမ်ား 
တြင္ လုပ္ငန္းေကာ္မတီအား အျပီးသတ္ ေရြးခ်ယ္သြားမည္ျဖစ္သည္။

ေက်ာင္းသားမ်ား အခြင့္အေရးသတ္မွတ္ခ်က္မ်ားႏွင့္ပတ္သက္ 
သည့္ အလုပ္ရံုေဆြးေႏြးပြဲ ျပင္ဆင္ေနျခင္းႏွင့္ပတ္သတ္၍ ကိုေက်ာ္ကုိ 
က ...

“ဘယ္အရာေတြက အခြင့္အေရးေတြဆိုတာ တိတိက်က်ထြက္ 
ရွိတာ၊ ဘယ္ေနရာေတြမွာ ဘယ္လို ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ၾကမယ္ဆို 
တာက အခုထိေတာ့ ေသခ်ာ မျပတ္သားေသးဘူး။” ဟုဆိုသည္။

“ေက်ာင္းသားထု အခြင့္အေရးစံႏႈန္း”
သတ္မွတ္ျခင္း ဟူသည့္ေခါင္းစဥ္ျဖင့္ ေဆြးေႏြးသြားရန္ ယာယီ 

စီစဥ္ထားျပီး လုပ္ငန္းေကာ္မတီတြင္ ပါ၀င္ႏိုင္ရန္ ေက်ာင္းသားထုမ်ား၊ 
စာေပယဥ္ေက်းမႈအသင္းမ်ား၊ စာေပယဥ္ေက်းမႈမွ ပညာရွင္မ်ား၊ လူ႔အ
ခြင့္အေရးပိုင္းဆိုင္ရာ လုပ္ေဆာင္ေနသည့္ သင္းအဖြဲ႔မ်ား၊ ပညာရွင္မ်ား၊ 
တကၠသိုလ္ေက်ာင္းမ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍ ကၽြမ္္းက်င္သူမ်ားအား ဖိတ္ 
ေခၚထားျပီး က်င္းပေရးေကာ္မတီဖြဲ႔ရန္ ျပင္ဆင္ေနသည္ဟု ကိုလင္း 
ထက္ႏုိင္က ေျပာသည္။

ေဆြးေႏြးပြဲထြက္ ရလာဒ္မ်ားအား အစိုးရပုိင္းဆုိင္ရာ အဖြဲ႔အစည္း 
မ်ား၊ အစိုးမဟုတ္သည့္ အဖြဲ႔အစည္းမ်ား၊ သာမက ႏိုင္ငံတကာ တကၠ 
သိုလ္မ်ားမွ ေက်ာင္းသားတို႔ရရွိသည့္ အခြင့္အေရးမ်ားႏွင့္ နီးစပ္ေစ 
ႏုိင္ရန္ ႏုိင္ငံတကာရွိ တကၠသိုလ္ေက်ာင္းမ်ားသို႔လည္း ေပးပို႔သြားမည္ 
ဟု ဗသက အဖြဲ႔ခ်ဳပ္မွ သိရသည္။

ausmif;om;xktcGifhta&;ydkif;qdkif&mudpP Auo rsm;tzGJ‹csKyf aqG;aEG;rnf

RFA/  pufwifbm 12 ? ? ပိုလန္ႏိုင္ငံမွာ အာဏာရွင္အုပ္ခ်ဳပ္ေရးစနစ္ 
ၿငိမ္းၿငိမ္းခ်မ္းခ်မ္း အဆံုးသတ္သြားခဲ့တဲ့အေပၚ အားက်ခဲ့ရေၾကာင္း၊ 
ျမန္မာႏိုင္ငံအေနနဲ႔လည္း ဒီလမ္းေၾကာင္းကို လိုက္ႏိုင္လိမ့္မယ္လို႔ ေမွ်ာ္ 
လင့္ေၾကာင္းပိုလန္ႏိုင္ငံကိုေရာက္ရွိေနတဲ့ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က 
ပိုလန္ဒီမိုကေရစီေခါင္းေဆာင္ Lech Walesa  (လက္ခ္ဗာ ဝင္ဆာ) 
ကို ေျပာၾကားခဲ့ပါတယ္။

ပိုလန္ဒီမိုကေရစီအေျပာင္းအလဲကို ေရွ႕ေဆာင္ခဲ့သူ Lech 
Walesa ဟာ ပထမဆံုးအႀကိမ္ ေရြးေကာက္တင္ေျမွာက္ခံရတဲ့ သမၼတ 
ျဖစ္ခဲ့ပါတယ္။   မိမိတို႔မေအာင္ျမင္ခင္ အႀကိမ္ႀကိမ္ ရွံဳးနိမ့္ခဲ့ဖူးေၾကာင္း၊ 
ျမန္မာႏိုင္ငံနဲ႔အေျခအေန အတူတူပဲျဖစ္ေၾကာင္း၊ ျမန္မာႏိုင္ငံေအာင္ 
ျမင္လိမ့္မယ္လို႔ အေကာင္းျမင္ေၾကာင္း Lech Walesaေျပာပါတယ္။

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကလည္း ပိုလန္ႏိုင္ငံ ႏွစ္ ႏွစ္ဆယ္ 
ေလာက္ေစာၿပီး ေလွ်ာက္ခဲ့တဲ့လမ္းေပၚကို ျမန္မာႏိုင္ငံက အခုမွ စၿပီး 
ေရာက္တာပါ၊  ဒါေပမယ့္ ပိုလန္လိုပဲ က်မတို႔ေအာင္ေအာင္ျမင္ ျမင္ 
ေလွ်ာက္လွမ္းႏိုင္မယ္လို႔ ေမွ်ာ္လင့္ပါတယ္။

ျမန္မာဟာ ဒီမိုကရက္တစ္လူ႔ေဘာင္ပါလို႔ က်မတို႔ မေျပာႏိုင္ 

ydkvefvdk jrefrmEdkifiHtaeeJ‹ vdkufEdkifvdrfhr,fvdk‹ a':atmifqef;pk=unf ar#mfvifh

ေသးခင္ အဲသလို ေျပာႏိုင္ေအာင္ ရုန္းကန္ေနရတဲ့ လႈပ္ရွားမႈအေၾကာင္း  
နားလည္သေဘာေပါက္ၾကသူေတြနဲ႔ ေတြ႔ဆံုရတာ အလြန္ပဲအားတက္ 
မိပါတယ္ လို႔ ေျပာၾကားခဲ့ပါတယ္။

ဒါ့ျပင္ ဝါေဆာတကၠသိုလ္ေဟာေျပာပြဲမွာ ကိုယ္က်ိဳးစြန္႔အနစ္ 
နာခံမႈနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး က်မကိုမၾကာခဏေမးၾကပါတယ္၊ အဲသလိုအေမး 
ခံရတိုင္းလည္း စိတ္မသက္မသာခံစားရပါတယ္၊ ကိုယ့္ကိုယ္ကိုကိုယ္
က်ိဳးစြန္႔ အနစ္နာခံေနတယ္လို႔ တခါမွမျမင္ခဲ့ပါဘူး။

က်မအေနနဲ႔ ကိုယ့္ဆံုးျဖတ္ခ်က္အတိုင္း၊ ကိုယ္ယံုၾကည္တဲ့ အ 
တိုင္းသာ လုပ္ခဲ့တာ၊ လုပ္ေနတာပါ၊ တခ်ိဳ႕ေတြအတြက္ အနစ္နာခံတယ္ 
ဆိုတာက စီးပြားေရးသေဘာဆန္ဆန္ ျဖစ္ေနတတ္ပါတယ္၊ ကိုယ္ 
က်ိဳးစြန္႔ခဲ့လို႔ တစံုတရာ ျပန္ရရမယ္ဆိုတာမ်ိဳး ျဖစ္ေနတတ္ပါတယ္လို႔ 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ေျပာၾကားခဲ့ပါတယ္။

ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ ေပၚေပါက္ခဲ့တဲ့ ဘာသာေရး လူမ်ိဳးေရး ပဋိပကၡ 
ေတြနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး ဒီျပႆနာကို မိမိတဦးတည္းေျဖရွင္းလို႔မရႏုိင္ 
ေၾကာင္း၊ တရားဥပေဒစိုးမိုးမႈနဲ႔သာ ေျဖရွင္းႏိုင္မွာျဖစ္ေၾကာင္းလည္း 
သူကေျပာဆိုခဲ့ပါတယ္။
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VOA / pufwifbm 14 ? ? လက္ပံေတာင္းေတာင္ တရုတ္-ျမန္မာေၾကးနီ 
စီမံကိန္းကို ကန္႔ကြက္ဆႏၵျပသူ ေဒၚေနာ္အုန္းလွ ၾသဂုတ္လေႏွာင္းပိုင္း 
မွာ အလုပ္ၾကမ္းနဲ႔ ေထာင္ဒဏ္ (၂) ႏွစ္ က်ခံသြားရတာဟာ ဒီမုိကေရ 
စီအသိုင္းအဝိုင္းမွာ အေတာ္ေလးဂယက္ရိုက္သြားပါတယ္။ ဆႏၵျပခြင့္ 
အႀကိမ္ႀကိမ္ေလွ်ာက္ထားေပမယ့္ ခြင့္ျပဳခ်က္မရတဲ့အတြက္ မူလစီစဥ္ 
ထားတဲ့အတိုင္း ဆႏၵျပရတာလို႔ဆိုပါတယ္။ ဆႏၵျပသူအမ်ဳိးသမီးတစုကို 
အၾကမ္းဖက္ဖမ္းဆီးတဲ့ ရဲတပ္ဖြဲ႔ရဲ ႔အျပဳအမႈကို ျမန္မာႏိုင္ငံအမ်ဳိးသ 
မီးအဖြဲ႔ခ်ဳပ္က အျပင္းအထန္ ရႈတ္ခ်ပါတယ္။ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ 
လြတ္ေျမာက္ေရးအတြက္ ေရႊတိဂံုေစတီမွာ အပတ္စဥ္ဆုေတာင္းပြဲလုပ္ 
စဥ္ကလည္းေဒၚေနာ္အုန္းလွဟာမၾကာခဏအဖမ္းခံရသူျဖစ္ပါတယ္။

လူထုဆႏၵျပပြဲက ေမြးထုတ္တဲ့ (၈၈) ျပည္သူ႔ဒီမုိကေရစီအေရး 
ေတာ္ပံု (၂၅) ႏွစ္ျပည့္တဲ့ ၾသဂုတ္လမွာ ဆႏၵျပပြဲေလးေတြ ေနရာအ 
ေတာ္မ်ားမ်ားမွာ ျဖစ္ပြားၿပီး ဖမ္းဆီးထိန္းသိမ္းခံၾကရပါတယ္။ ေျမသိမ္း 
တာကို မေက်နပ္သူတဦး သံတြဲၿမိဳ ႔မွာ တကိုယ္ေတာ္လမ္းေလွ်ာက္ၿပီး 
ဆႏၵျပလို႔ အဖမ္းခံရပါတယ္။ ပဲခူးတုိင္း၊ ေပါင္းတည္ၿမိဳ ႔နယ္က ၾကံ့ဖြံ႔ပါ 
တီဝင္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ကို မေက်နပ္သူ ၁၀၀ ေလာက္ကကန္႔ 
ကြက္ဆႏၵျပၾကတဲ့အတြက္ ေခါင္းေဆာင္ ၃ ဦး တရားစြဲခံေနရပါတယ္။

၂၀၀၈ ဖြဲ႔စည္းပံုု အေျခခံဥပေဒမွာ တည္ဆဲဥပေဒနဲ႔အညီ ႏုုိင္ငံသူ 
ႏုုိင္ငံသားဟာ လြတ္လပ္တယ္လိုု႔ဆိုုပါတယ္။ ယံုုၾကည္ခ်က္၊ ထင္ျမင္ 
ယူဆခ်က္ကိုု၊ လြတ္လပ္စြာ ထုုတ္ေဖာ္ေျပာဆိုုေရးသားခြင့္ ရွိတယ္လုုိ႔ 
ဆိုုပါတယ္။ လက္နက္မပါဘဲ ၿငိမ္းခ်မ္းစြာ စုုေ၀းခြင့္နဲ႔ စီတန္႔လွည့္လည္ 
ခြင့္ရွိတယ္လိုု႔ဆိုုေပမဲ့ ဒီလြတ္လပ္မႈကိုု တည္ဆဲဥပေဒေတြက ခ်ဳပ္ခ်ယ္ 
ထားပါတယ္။ ခြင့္ျပဳခ်က္မရဘဲ ဆႏၵျပရင္ ဒဏ္ေငြက်ပ္ ၃၀,၀၀၀ နဲ႔ 
ေထာင္ဒဏ္တႏွစ္အထိ က်ခံႏုုိင္တယ္လုုိ႔ ၂၀၁၁ ၿငိမ္းခ်မ္းစြာ စုုေ၀းခြင့္ 
နဲ႔ၿငိမ္းခ်မ္းစြာ စီတန္းလွည့္လည္ ခြင့္ဆိုင္ရာဥပေဒ ပုုဒ္မ ၁၈ မွာ ေဖာ္ 
ျပပါတယ္။ ဒါေပမဲ့ ေဒၚေနာ္အုုန္းလွကိုု ေထာင္ဒဏ္ ၂ ႏွစ္ ေပးခ်င္ 
တဲ့အတြက္ ၂၀၁၁ ဥပေဒကိုု မသံုုးဘဲ ကိုုလိုုနီေခတ္ ၁၈၆၁ မွာ ျပဌာန္း 
တဲ့ ရာဇသတ္ႀကီးပုုဒ္မ ၅၀၅ ‘အမ်ားျပည္သူ၏အက်ဳိးကိုု ပ်က္စီးေစမႈ’ 
နဲ႔ စီရင္ခ်က္ခ် ေၾကာင္း သိရွိရပါတယ္။

၂၀၀၈ ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒက ေပးထားတဲ့ လြတ္လပ္မႈေတြ 
ကို ၁၈၆၁ ရာဇသတ္ႀကီးနဲ႔ ေနာင္ျပဌာန္းတဲ့ ဥပေဒေတြက ခ်ဳပ္ခ်ယ္ 
ကန္႔သတ္ထားတာမို႔ ကိုလိုနီေခတ္ကို ျပန္ေရာက္ေနပါတယ္။ ရာဇ 
သတ္ႀကီး အခန္း (၈) မွာ ႏိုင္ငံေတာ္ၿငိမ္ဝပ္ေရးကို ပ်က္ျပားေစတဲ့ 
ျပစ္မႈေတြကိုေဖာ္ျပၿပီး၊ အခန္း (၂၂) မွာ ရာဇဝတ္မကင္းတဲ့ ေခ်ာက္လွန္႔ 
မႈ၊ ေစာ္ကားမႈနဲ႔ စိတ္ၿငိဳျငင္ေစမႈ စတာေတြကို ဥပမာနဲ႔တကြေဖာ္ျပထား 
ပါတယ္။ ကိုလိုနီအစိုးရရဲ႕ရာဇသတ္ႀကီးဟာ ဗမာအစိုးရအဆက္ဆက္ 
ရဲ႕လက္သံုးေတာ္ဥပေဒျဖစ္လာပါတယ္။ ျပည္သူ႔ေထာက္ခံမႈကို ရယူဖို႔ 
မလိုတဲ့ ကိုလိုနီအစိုးရဟာ ၿငိမ္ဝပ္ပိျပားေရးကိုသာ ဦးစားေပးၿပီးမနာခံ 
သူကို ဒဏ္ခတ္အျပစ္ေပးဖို႔သာ စိတ္ဝင္စားပါတယ္။ လက္ရွိအစိုးရ ဟာ 
ဒီမုိကေရစီျပဳျပင္ေရး ေၾကြးေၾကာ္ၿပီး ကိုလိုနီ ေခတ္ဥပေဒက်င့္သံုးတဲ့ 
အတြက္ လြတ္လပ္တဲ့ျပည္သူ႔အသံဟာ ေထာင္ဒဏ္ျဖစ္လာပါတယ္။

ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒမွာ လြတ္လပ္စြာ စီတန္းလမ္းေလွ်ာက္ၿပီး 
ၿငိမ္းခ်မ္းစြာဆႏၵျပခြင့္ရွိတယ္လို႔ ေရးထားၿပီး တကယ္ဆႏၵျပဖို႔ 
စီစဥ္တဲ့အခါ အာဏာပိုင္ဆီမွာ ခြင့္ျပဳခ်က္ေတာင္းေနရတာဟာ တရုတ္ 
ကြန္ျမဴနစ္ဆီက ကူးစက္လာတဲ့ အက်င့္ဓေလ့ျဖစ္ပါတယ္။ ၂၀၀၈ အိုလံ 
ပစ္ပြဲေတာ္ကာလမွာ ဆႏၵျပႏိုင္တဲ့ေနရာ သတ္မွတ္ေပးတာေတာင္ ခြင့္ 

ျပဳခ်က္လိုအပ္ပါတယ္။ အဲဒီတုန္းက ခြင့္ျပဳခ်က္ ေလွ်ာက္သူ (၈၀) 
ေလာက္ရွိေပမယ့္ တဦးမွဆႏၵျပခြင့္မရၾကပါဘူး။ ဒါေပမဲ့ရင္ဖြင့္ခ်င္တဲ့ 
တရုတ္ျပည္သူေတြ မ်ားျပားလာတဲ့အတြက္ ၂၀၁၀ မွာ လူထုဆႏၵ 
ျပပြဲေပါင္း ႏွစ္သိန္းနီးပါးရွိတယ္လို႔ ခန္႔မွန္းပါတယ္။ ေဒသခံျပည္သူေတြ 
ကန္႔ကြက္ဆႏၵျပမႈေၾကာင့္ ေဆာက္လုပ္ေရးစီမံကိန္း ရပ္ဆုိင္းလုိက္ 
ရတဲ့ သာဓကေတြ အမ်ားႀကီးရွိပါတယ္။ ေျမယာ သိမ္းပိုက္မႈကိုတရုတ္ 
ျပည္သူလူထုက အမ်ားဆံုး ကန္႔ကြက္ ဆႏၵျပၾကပါတယ္။

အေနာက္တိုင္း ဒီမုိကေရစီမွာေတာ့ ဆႏၵျပရင္ ခြင့္ျပဳခ်က္မလိုဘဲ 
ရဲကိုအေၾကာင္းၾကားဖို႔သာ လိုပါတယ္။ ဆႏၵျပပြဲေၾကာင့္ အမ်ားျပည္သူ 
အေႏွာင့္အယွက္မျဖစ္ေအာင္ ရဲအဖြဲ႔က တာဝန္ယူရပါတယ္။ ရဲသားအ 
ေစာင့္အေရွာက္နဲ႔ ၿငိမ္းခ်မ္းစြာဆႏၵျပတာဟာ အမ်ားျပည္သူအတြက္ 
အႏၱရာယ္အကင္းဆံုးလို႔ယူဆပါတယ္။ တိုင္းျပည္ကိုလိုက္ၿပီး ကြဲျပား 
ျခားနားတာ ရွိေပမယ့္ ကမာၻ႔သမုိင္းမွာ ကန္႔ကြက္ဆႏၵျပပြဲေတြ ထိေရာက္ 
ေအာင္ျမင္လို႔သာ ဒီမုိကေရစီႏိုင္ငံေတြမွာ လူ႔အခြင့္အေရးခံစားေနရ 
တာျဖစ္ပါတယ္။

ဗီယက္နမ္စစ္ပြဲမွာ အႏွစ္ (၂၀) နီးပါး အေမရိကန္ပါဝင္ေန 
တာကို နိဂံုးခ်ဳပ္ေစတဲ့အေၾကာင္းေတြထဲမွာ စစ္ဆန္႔က်င္ေရး ျပည္သူ 
ဆႏၵျပပြဲလည္း ပါဝင္တယ္လို႔ သံုးသပ္ၾကပါတယ္။ ဖိလစ္ပိုင္ႏိုင္ငံမွာ 
ေတာ့ ျပည္သူဆႏၵျပပြဲႀကီးေတြေၾကာင့္ အစိုးရအေျပာင္းအလဲျဖစ္တာ 
ကိုေတြ႔ႏိုင္ပါတယ္။ ရွစ္ေလးလံုးအေရးေတာ္ပံုေၾကာင့္ မဆလ ဆိုရွယ္ 
လစ္အစိုးရ နိဂံုးခ်ဳပ္သြားေပမယ့္ ေနာက္ဆံုးမွာ အၾကမ္းဖက္ ေခ်မႈန္း 
ခံ လိုက္ရပါတယ္။ ဒါေပမဲ့ ျပည္သူေတြကန္႔ကြက္လို႔ ျမစ္ဆံုေရအား 
လွ်ပ္စစ္စီမံကိန္းကို ဦးသိန္းစိန္အစိုးရက ရပ္ဆုိင္းလုိက္တဲ့ ဥပမာ 
လည္းရွိပါတယ္။ အေျခခံဥပေဒက လြတ္လပ္ခြင့္ေပးတာကို လႊတ္ 
ေတာ္က ဥပေဒျပဌာန္းၿပီး ခြင့္ျပဳခ်က္ေတာင္းခိုင္းတာဟာ သရုပ္ပ်က္တဲ့ 
လုုပ္ရပ္သာျဖစ္ပါတယ္။
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“စင္ကာပူႏုိင္ငံဟာ အက်င့္ပ်က္ျခစားမႈနဲ႔ မသင့္ေလ်ာ္တဲ႔ျပည္ 
သူ႔ေငြေၾကးေတြနဲ႔စပ္လ်ဥ္းျပီး ဥပေဒအရ အခုိင္အမာရပ္တည္ပါတယ္။ 
ဘဏ္ေတြဟာ တာ၀န္ရွိသူေတြနဲ႔  ဖထဖအခြင့္အလမ္းေတြ မတုိင္ခင္ 
မွာ ဒီအေကာင့္ေတြဟာ အႏၱရာယ္ရွိတဲ႔ လကၡဏာရပ္ေတြျဖစ္သင့္ပါ
တယ္။”လို႔ မစၥတာစမစ္ကေျပာပါတယ္။ ERI က အလြန္ၾကီးမားလွတဲ႔ 
အက်င့္ပ်က္ျခစားမႈကို အဆုံးသတ္ျပီး အထူးသျဖင့္ က်န္းမားေရးနဲ႔ 
ပညာေရးအတြက္ အစိုးရအစီအစဥ္ေတြထဲကို မတူကြဲျပားတဲ႔ ေငြေၾကး 
ပုံစံေတြနဲ႔ ေရာက္ရွိသြားဖို႔ ၾကိဳးစားအား ထုတ္မႈတရပ္ကို ႏုိင္ငံတကာ
အဖြဲ႔အစည္းေတြကို တုိင္ပင္ ေဆြးေႏြးပါတယ္။

“ျပည္တြင္းတုန္႔ျပန္မႈမရွိခဲ႔ဘူးဆိုရင္ ႏုိင္ငံေတြဟာ အေမရိကန္ 
ႏိုင္ငံလုပ္သလုိပဲ အဓိက ေငြေၾကးအေရးယူ ပိတ္ဆုိ႔မႈေတြ လုပ္ႏိုင္တယ္။ 
ဒီတားျမစ္ခ်က္ဟာ အေမရိကန္ေငြေၾကးစနစ္က ျမန္မာဘဏ္လုပ္ 
ငန္းေတြထံမွ အခြင့္အလမ္းမ်ိဳးကို ပိတ္ဆို႔တာမဟုတ္ပါဘူး၊ ဒါေပမဲ႔မည္ 
သည္႔ဘဏ္မဆို ျမန္မာဘဏ္ေတြ၊ ဒီအေကာင့္ေတြကို ထိန္းသိမ္းတဲ႔ 
ေခါင္းေဆာင္ ဒါမွမဟုတ္ ပါ၀င္ပတ္သက္ေနတဲ႔ ပါတီေတြကို ခြင့္ျပဳမယ္ 
ဆိုရင္ ဒါမွမဟုတ္ သူတို႔ကိုယ္စား အျခား၀န္ေဆာင္မႈေတြလုပ္ခဲ႔မယ္
ဆိုရင္ တားျမစ္ႏိုင္ပါတယ္”လို႔ မစၥတာတာနဲလ္ကေျပာပါတယ္။
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Mizzima/  pufwifbm 12 ? ? ရွမ္းျပည္နယ္၊ ေညာင္ေရႊၿမိဳ႕နယ္အင္း 
ေလးကန္အေနာက္ဖက္ျခမ္းရွိ ေရေ၀ေရလဲေဒသမ်ား သဘာ၀ပတ္ 
၀န္းက်င္ ထိန္းသိမ္းမႈမ်ား ျပဳလုပ္ႏုိင္ရန္အတြက္ ႏိုင္ငံတကာ ေတာင္ 
တန္းေဒသ ထိန္းသိမ္းေရးအဖြဲ႔ျဖစ္သည့္ ICIMOD က အေမရိကန္ 
ေဒၚလာ ငါးသိန္း ေထာက္ပံ့မည္ျဖစ္သည္ဟု ယင္းအဖြဲ႔ႏွင့္ ေဆြးေႏြးခဲ့ 
သည့္ အင္းစာေပႏွင့္ ယဥ္ေက်းမႈအသင္းမွ စက္တင္ဘာ ၁၁ ရက္တြင္ 
မဇၥ်ိမကိုေျပာသည္။

ယင္းသို႔ ေထာက္ပံ့ျခင္းမွာ အင္းေလး ကန္ေရေ၀ေရလဲဧရိယာ 
အတြင္းတြင္ပါသည့္ လေမာင္းေကြးေတာင္ပို႔ႀကီး ေက်းရြာအုပ္စုရွိ ေက်း 
ရြာငါးရြာကို သဘာ၀ပတ္၀န္းက်င္ ထိန္းသိမ္းမႈမ်ားျပဳလုပ္ရန္ျဖစ္ၿပီး 
ယင္းသို႔ ေဆာင္ရြက္ျခင္းမွာလည္း အင္းေလးကန္ ေရရွည္တည္တံ့ေရး 
အတြက္ျဖစ္သည္ဟု အင္းစာေပႏွင့္ယဥ္ ေက်းမႈအသင္းအမႈေဆာင္ 
စီမံကိန္းမွဴး ဦးသာဒိုးကေျပာသည္။

ထုိသို႔ေဆာင္ရြက္ရန္အတြက္ ႏုိင္ငံတကာ INGO မ်ားကို ဖိတ္
ေခၚထားၿပီးျဖစ္သည္ဟုလည္း ဦးသာဒိုးက ေျပာသည္။

၎က “သူတို႔  ICIMOD အဖြဲ႔အေနနဲ႔ကေတာ့ ဒီပေရာဂ်က္ 
ေလးလုပ္ဖို႔ စက္တင္ဘာလဆန္းကတည္းက ICIMOD တခုေခၚ 
ထားတယ္။ ႏိုင္ငံတကာ INGO အဖြဲ႔ေတြပဲေဆာင္ရြက္ခြင့္ရွိပါတယ္” 
ဟု ဆိုသည္။ ICIMOD အဖြဲ႔အေနျဖင့္ ယင္းေဒသတြင္သဘာ၀ပတ္၀
န္းက်င္ထိန္းသိမ္းေစာင့္ေရွာက္ေရး လုပ္ငန္းမ်ားလုပ္ကိုင္ ေဆာင္ရြက္ 
ေပးႏုိင္မည့္ INGO အဖြဲ႔ကို ေလွ်ာက္ထားသည့္တင္ဒါမ်ား ထဲမွ စိစစ္ 
ေရြးခ်ယ္သြားမည္ ျဖစ္ၿပီး စက္တင္ဘာ ၁ ရက္က ေလွ်ာက္လႊာေခၚယူ 
ခဲ့သည္။ လက္ရွိအခ်ိန္ထိလုပ္ကိုင္ရန္တင္ဒါ ေလွ်ာက္ထားသည့္ အဖြဲ႔ 
ႏွစ္ဖြဲ႔ရွိ သည္ဟုလည္း ဦးသာဒိုးက ေျပာသည္။

တင္ဒါေအာင္ျမင္သည့္ အဖြဲ႔အစည္းအေနျဖင့္ ယင္းေဒသရွိ ေျမ 
ဆီလႊာထိန္းသိမ္းျခင္း၊ သစ္ေတာမ်ားျပန္လည္မြမ္းမံစိုက္ပ်ိဳးျခင္းလူမႈ
ဘ၀ျမင့္တင္ေရးတို႔ကို အဓိကထား ေဆာင္ရြက္ေပးရမည္ျဖစ္သည္။

ဦးသာဒိုးက ...
 “လေမာင္းေကြးေတာင္ပို႔ ႀကီးေတာင္ကို ေတာအုပ္ႀကီးတခုလို 

ျပန္ျဖစ္လာဖုိ႔ ကၽြန္ေတာ္တုိ႔ အင္းစာေပႏွင့္ယဥ္ေက်းမႈအဖြဲ႔န႔ဲ ႏုိင္ငံတကာ 
ေတာင္တန္းေဒသ ထိန္းသိမ္းေရးအဖြဲ႕ ICIMOD အဖြဲ႔ ယာယီ တာ 
၀န္ခံတို႔ စက္တင္ဘာ ၁၀ ရက္ကလည္း ေတြ႔ဆံုမႈလုပ္ခဲ့ပါတယ္။ 

ေဒသခံလည္းျဖစ္ေနတဲ့အတြက္ ဘယ္အဖြဲ႔ပဲလုပ္လုပ္ ေစာင့္ 
ၾကည့္မယ္၊ ေလ့လာမယ္၊ လိုအပ္ရင္ ကူညီေပးသြားမယ္၊ မဟုတ္တာ 
လုပ္ေဆာင္ခဲ့ရင္လည္း မီဒီယာကေနတစ္ဆင့္ ဖြင့္ဟေျပာဆိုသြားမွာ 
ျဖစ္တယ္” ဟုဆိုသည္။

ထိန္းသိမ္းေစာင့္ေရွာက္မည့္ အင္းေလးကန္အေနာက္ဘက္ 
ျခမ္းရွိ လေမာင္းေကြးေတာင္ပို႔ႀကီး ေက်းရြာအုပ္စုရွိ ေက်းရြာမ်ားသည္ 
ေညာင္ေရႊၿမိဳ႕နယ္အတြင္းပါရွိသည့္ ေက်ာင္းနားေတာင္ရြာ၊ ေက်ာင္း 
နားေျမာက္ရြာ၊ ပန္းတင္ေက်းရြာ၊ သရက္ပင္ေက်းရြာႏွင့္ ကေလာၿမိဳ႕ 
နယ္အတြင္းပါရွိသည့္ ဇီယားေက်းရြာတို႔ ျဖစ္ေၾကာင္းသိရသည္။

ႏိုင္ငံတကာ ေတာင္တန္းေဒသ ထိန္းသိမ္းေရးအဖြဲ႔ျဖစ္သည့္ 
ICIMOD အဖြဲ႔သည္ နီေပါႏွင့္ဘူတန္တြင္ အေျခစုိက္ၿပီး ဟိမ၀ႏၲာေတာင္ 
တန္းေဒသမ်ားတြင္ သဘာ၀ပတ္၀န္းက်င္ ထိန္းသိမ္းေရး လုပ္ငန္းမ်ား 
ေဆာင္ရြက္ေနသည့္ အဖြဲ႔အစည္းတခုျဖစ္သည္။

အင္းေလးကန္ ေရရွည္တည္တံ့ခိုင္ၿမဲေရးႏွင့္ အင္းေလးေဒသ 
စိမ္းလန္းစိုေျပေရးအတြက္ ယင္းေဒသတြင္ အသစ္ ေဆာက္လုပ္ေန 
သည့္ ဟိုတယ္ ၁၄ လံုးက ေငြက်ပ္သိန္းကိုးရာေက်ာ္ကို ၿပီးခဲ့သည့္ ၾသ 
ဂုတ္လ အတြင္းက ေပးအပ္ခဲ့သည္။

ယင္းအျပင္ၿပီးခဲ့သည့္ ဇူလိုင္လအတြင္းကလည္း လူထုအ ေျချပဳ 
တိုင္းရင္းသားအဖြဲ႔ႏွင့္ အစိုးရမဟုတ္ေသာေဒသခံအဖြဲ႔အစည္း ရွစ္ဖြဲ႔ကို 
ကုလသမဂၢ ဖြံ႔ၿဖိဳးေရးအစီအစဥ္ (UNDP) က အင္းေလးကန္သဘာ၀ပ
တ္၀န္းက်င္ ထိန္းသိမ္းေရးဆိုင္ရာ လုပ္ငန္းမ်ား လုပ္ကိုင္ႏိုင္ရန္အတြက္ 
အေမရိကန္ေဒၚလာသံုးသိန္းခြဲ ေပးအပ္ခဲ့ေသးသည္။

tif;av;obm0ywf0ef;usifxdef;odrf;&ef ICIMOD rS a':vm 5 odef;axmufyHh

RFA/  pufwifbm 13 ? ? အေရွ႕ဥေရာပႏိုင္ငံေတြကုိ ခရီးထြက္ေနတဲ့ 
အမ်ဳိးသားဒီမုိကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္ဥကၠဌ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ဟာ  ပုိ 
လန္ႏုိင္ငံကေန ေသာၾကာေန႔ မေန႔က ဟန္ေဂရီႏုိင္ငံ ဘူဒါပက္စ္ၿမိဳ႕ကုိ 
ေရာက္ရွိသြားပါၿပီ။

ဘူဒါပက္စ္ၿမိဳ႕အေရာက္ သတင္းေထာက္ေတြရဲ႕ ေမးခြန္းေတြကို  
ေျဖၾကားရာမွာ ျမန္မာျပည္ရဲ႕ လက္ရိွ ဖြဲ႔စည္းပံုဥပေဒကို မျပင္ဆင္သေရြ႕ 
ျမန္မာႏုိင္ငံဟာ ဒီမုိကေရစီႏုိင္ငံတစ္ခု ျဖစ္လာမွာမဟုတ္ပါဘူးလုိ႔ သူ 
ကေျပာၾကားလုိက္ပါတယ္။

အဲဒီဥပေဒ ျပင္ဆင္ေရးနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး လႊတ္ေတာ္က ဖြဲ႔စည္း 
ထားတဲ့ ဖြဲ႔စည္းပုံအေျခခံဥပေဒ သုံးသပ္ေရးေကာ္မတီက ဒီႏွစ္ကုန္မွာ 
တင္ျပမယ့္ အစီရင္ခံစာထြက္ေပၚလာတဲ့အခါ ဒီမုိကေရစီစနစ္ ျပဳျပင္ 
ေျပာင္းလဲေရးအတြက္ လက္ရွိအစုိးရအေနနဲ႔ အမွန္တကယ္ စိတ္ဝင္ 
စားမွဳ ဘယ္ေလာက္ရွိသလဲဆုိတာ အထင္အရွားျမင္ရပါလိမ့္မယ္။

ဒါေၾကာင့္ လာမယ့္လအနည္းငယ္ဟာ ျမန္မာႏုိင္ငံရဲ႕ အနာဂတ္ 

zGJ‹pnf;yHk rjyifqifoa±G‹ 'Drdkua&pDEdkifiHjzpfvmrSmr[kwf[k a':pkajym=um;
ကုိဆုံးျဖတ္ရာမွာ အင္မတန္အေရးပါတဲ့ကာလျဖစ္မွာပါပဲလုိ႔ေဒၚေအာင္ 
ဆန္းစုၾကည္က ေျပာပါတယ္။

ဒါ့အျပင္ တဆက္တည္းမွာပဲ တကယ္လုိ႔သာ ဖြဲ႔စည္းပုံ ျပင္ဆင္ 
ေရးကို ျမန္မာအစုိးရအေနနဲ႔ ပံ့ပုိးကူညီမွဳမရွိဘူးဆုိရင္ အဲဒီ အစုိးရဟာ 
ဒီမုိကေရစီစနစ္ကုိ တကယ္လုိခ်င္တဲ့ အစုိးရမျဖစ္ႏုိင္ပါဘူးလုိ႔လည္း 
သူကေျပာၾကားခဲ့ပါတယ္။ လာမယ့္ေရြးေကာက္ပြဲကုိ NLD အေနနဲ႔ 
သပိတ္ေမွာက္ဖုိ႔ တစုံတရာ ႀကိဳတင္ထည့္သြင္းစဥ္းစားထားတာမ်ား 
ရွိပါသလားလုိ႔ သတင္း ေထာက္တဦးက ေမးျမန္းရာမွာေတာ့  ...

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က “မိမိတုိ႔အေနနဲ႔ အစုိးရနဲ႔ ပူးေပါင္း 
ဆက္ဆံေရးတံခါးကုိ ကာလရွည္ၾကာစြာ  တတ္ႏိုင္သမွ် ဖြင့္ထားမွာ 
ျဖစ္တယ္” လုိ႔ ေျဖၾကားခဲ့ပါတယ္။

ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ဟာ ဟန္ေဂရီသမၼတ Janos Ader နဲ႔ 
ဒုတိယ ႏုိင္ငံျခားေရးဝန္ႀကီး Zsolt Nemeth တုိ႔ကုိ မေန႔က ေတြ႔ဆုံခဲ့ၿပီး 
ဒီေန႔ စေနေန႔မွာ ခ်က္သမၼတႏုိင္ငံကုိ ခရီးဆက္မွာျဖစ္ပါတယ္။



Voice of Burma 936 Page �9September �5, 20�3

BBC/  pufwifbm 13 ? ? ဒီရက္ပိုင္းေတြအတြင္း ကခ်င္ျပည္နယ္အ 
တြင္းမွာ ေသနတ္သံေတြ ျပန္ျမည္လာခဲ့ပါတယ္။

တဘက္မွာ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးေတြ ေဆြးေႏြးေနၾကေပမယ့္လည္ 
ဘာေၾကာင့္ အခုလို တိုက္ပြဲျပန္ျဖစ္ေနလာပါလဲဆိုတာနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး 
ေကအိုင္အိုရဲ့ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးေဆြးေႏြးေရး လုပ္ငန္းအဖြဲ႔ရဲ႕ ေျပာခြင့္ရသူ 
ဦးေဒါင္ခါးကို ဆက္သြယ္ေမးၾကည့္ေတာ့ ...

“တပ္ တည္ရွိမႈအေနအထားေတြက နီးကပ္ေနတဲ့အတြက္အစိုး 
ရဘက္က လႈပ္ရွားသြားလာမႈနဲ႔ ေကအိုင္ေအဘက္က လႈပ္ရွားမႈေတြ 
ပက္ပင္းတိုးတာမ်ဳိးေတြရွိတတ္ေၾကာင္း၊ တခါတေလ နယ္ေျမေက်ာ္
လာတာမ်ဳိးေတြလည္းရွိတတ္လို႔ အခုလို တိုက္ပြဲေတြျဖစ္ေနတာ” လို႔ 
ဆိုပါတယ္။

အဲဒါေၾကာင့္ အခုျပႆနာေတြကို လက္ေတြ႔က်က်ေျဖရွင္းႏိုင္ 
ဖို႔လိုေၾကာင္း၊ လာမယ့္ ၁၆၊ ၁၇ ရက္ေတြမွာ အစိုးရနဲ႔ ေကအိုင္အိုတို႔ရဲ့ 
လုပ္ငန္းအဖြဲ႔ေတြ ေဆြးေႏြးၾကရင္ ေစာင့္ၾကည့္ေလ့လာေရးေကာ္မတီ 
ဖြဲ႔ဖို႔ အျမန္ဆံုး လုပ္မယ္လို႔လည္း ေျပာပါတယ္။

အဲဒီေကာ္မတီက အခုျပႆနာေတြကို ေျဖရွင္းဖို႔နဲ႔ တပ္ေနရာ 
ခ်ထားပံုေတြကို ေျဖရွင္းဖို႔ ရည္႐ြယ္ထားတယ္လို႔ ဆိုပါတယ္။ အပစ္ 
ရပ္ေရးအတြက္ဘဲေျပာေနၿပီး စစ္တပ္ပိုင္းနဲ႔ပတ္သက္လာရင္ ဆံုးျဖတ္ 
ခ်က္မခ်ႏိုင္လို႔ အစည္းအေ၀း ႀကိမ္ဖန္မ်ားစြာလာၿပီး အထမေျမာက္ 

ucsifjynfe,ftwGif; aoewfoHawG jyefjrnfvmaea=umif;

ႏိုင္တာလုိ႔ ေျပာပါတယ္။
ဒီတေခါက္ တပ္တည္မႈေျမပံုကိစၥေတြကို ေဆြးေႏြးမွာျဖစ္ၿပီး 

ပြင့္လင္းျမင္သာမႈေတြကသာ ျမန္မာျပည္က ျပႆနာေတြကို ေျဖရွင္း 
ေပးႏိုင္မလားလို႔ ေကအိုင္အိုဘက္က ေမွ်ာ္လင့္ခ်က္ရွိေနေၾကာင္းေျပာ 
ပါတယ္။

အဲဒီလို တပ္ေနရာခ်ထားမႈနဲ႔ပတ္သက္လို႔ ျမန္မာသမၼတရဲ့ ႏိုင္ ငံ 
ေရးအၾကံေပး ေဒါက္တာေနဇင္လတ္ကေတာ့ အစိုးရအေနနဲ႔ ေကအိုင္ 
အိုနဲ႔ ညႇိႏိႈင္းမႈေတြမွာ အခက္အခဲမရွိေလာက္ေပမယ့္ ေအာက္ေျခပိုင္း 
မွာေတာ့ စစ္ေရးသေဘာအရ ရွည္ရွည္ေ၀းေ၀း မေတြးလိုက္မ်ဳိးရွိႏိုင္ 
ေၾကာင္းဆိုပါတယ္။

တပ္ပိုင္းဆိုင္ရာ ေနရာခ်ထားဖို႔ကိစၥကေတာ့ ေကအိုင္အို၊ ေက 
အိုင္ေအတို႔ဘက္က တပ္မေတာ္ကို သူ႔စိတ္ႀကိဳက္ ဘယ္ေနရာမွာဘဲ 
ေနလို႔ ေျပာလို႔မရသလို၊ တပ္မေတာ္ဘက္ကလည္း ဒီလိုေျပာလို႔ မ 
ေကာင္းေတာ့ ညႇိႏိႈင္းၿပီးလုပ္ဖို႔လိုတယ္လို႔ ေျပာပါတယ္။

ႏိုင္ငံေတာ္ဘက္က ၿငိမ္းခ်မ္းေရးလိုခ်င္လို႔ လက္နက္ကိုင္အဖြဲ႔ 
ေတြနဲ႔ ညႇိႏိႈင္းခဲ့ရာ က်န္တဲ့အဖြဲ႔ေတြအားလံုးနဲ႔ ေျပလည္ခဲ့ၿပီး ေကအိုင္ 
အိုတစ္ဖြဲ႔သာ က်န္ေတာ့ေၾကာင္း၊ အဲဒီေတာ့ လိုသလို ထိန္းညႇိၿပီးလုပ္ 
ဖို႔နဲ႔ ေတာင္းဆိုမႈေတြ သိပ္မမ်ားဘဲ ဆက္လုပ္သြားရင္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရး မ 
ရႏုိင္စရာ မရွိဘူးလို႔ဆိုပါတယ္။

Mizzima/  pufwifbm 11 ? ? မႏၲေလးတိုင္း၊ ျပင္ဦးလြင္ၿမိဳ႕နယ္အ
တြင္းရွိ နည္းပညာတကၠသိုလ္ျဖစ္ေသာ ရတနာပံုဆိုက္ဘာစီးတီးမွ 
ေက်ာင္းသား ၁၇၆ ဦးသည္ ေက်ာင္းေခၚခ်ိန္ ရာခိုင္ႏႈန္းမျပည့္မီသ ျဖင့္ 
ေက်ာင္းအာဏာပိုင္မ်ားက စာေမးပြဲေျဖဆိုခြင့္ မေပးေတာ့ေၾကာင္း 
ထုိေက်ာင္းမွ ေက်ာင္းသားတစ္ဦးျဖစ္သည့္ ကိုေအာင္ခ်မ္းေျမ့က ေျပာ 
သည္။

“ေက်ာင္းေခၚခ်ိန္ ၇၅ ရာခိုင္ႏႈန္းမျပည့္လို႔ သူတို႔ကို ဒီႏွစ္အ 
တြက္အက်လို႔ (စာေမးပြဲက်႐ံႈးသူမ်ားအျဖစ္) သတ္မွတ္လိုက္တာ။ က် 
တဲ့ေက်ာင္းသားေတြထဲမွာ ဂုဏ္ထူးထြက္ေအာင္ ေျဖႏုိင္တဲ့ေက်ာင္း 
သားေတြလည္း ပါတယ္ဗ်” ဟု ၎ကဆိုသည္။

ေက်ာင္းထုတ္ခံရသည့္ ေက်ာင္းသားမ်ားထဲတြင္ ဗကသအဖြဲ႔ 
၀င္ေက်ာင္းသား သံုးဆယ္ေက်ာ္ပါ၀င္သည္ဟုလည္း ၈၈ မ်ဳိးဆက္ 
ေက်ာင္းသားေဟာင္းတဦးျဖစ္သူ ေဒၚမာမာဦးကေျပာသည္။

“ကၽြန္ေတာ္တို႔ စာေမးပြဲေျဖခြင့္မရတာသိေတာ့ အသနားခံစာ 
တင္တယ္။ အသနားခံ စာတင္ရတာကလည္း ေျဖခြင့္မရတဲ့အထဲမွာ 
စာေတာ္တဲ့သူေတြပါတယ္။ စာေမးပြဲေျဖတိုင္း ရလဒ္ေကာင္းေကာင္းနဲ႔ 
ေအာင္တဲ့သူေတြပါတယ္” ဟု စာေမးပြဲေျဖဆုိခြင့္မရသည့္ ေက်ာင္းသား 
ျဖစ္သူ ခြန္ႏုိင္ျပည့္ထြန္းက ေျပာသည္။

ထုိသို႔ ေက်ာင္းသားမ်ားအသနားခံစာ တင္ထားသည့္အတြက္ 
ထုိကိစၥႏွင့္ပတ္သက္၍ ေက်ာင္းအာဏာပိုင္မ်ားထံ ဆက္သြယ္ေမးျမန္း 
ရာ စိစစ္ေဆာင္ရြက္ေနဆဲသာျဖစ္ေၾကာင္း ေျဖၾကားသည္။

ရတာနပံုဆုိက္ဘာစီးတီးမွ ေမာ္ကြန္းထိန္း ေဒါက္တာၾကည္စိုး 
က ...

“ေက်ာင္းသားေတြ ေက်ာင္းအုပ္ႀကီးဆီမွာ အသနားခံစာ တင္ 
တာ မွန္ပါတယ္ခင္ဗ်။ ကၽြန္ေတာ္တို႔က ၀န္ႀကီး႐ံုးလမ္းၫႊန္မႈ ခံယူၿပီး 

တင္ျပထားပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္တုိ႔က ေက်ာင္းေခၚခ်ိန္မျပည့္တဲ့အ တြက္ 
ပဲ စာေမးပြဲေျဖဆိုခြင့္မျပဳတာပါ။ တျခားအေၾကာင္းအရာ မရွိပါဘူး။ေလာ 
ေလာဆယ္ အေတြးထဲမေပၚေတာ့ ဘာမွေျပာစရာမရွိေသးပါဘူး” ဟု 
မဇၩိမကို ေျပာဆိုသည္။

ေက်ာင္းသားမ်ားသည္ အသနားခံစာကို ေက်ာင္းအုပ္ႀကီးထံ
သို႔သာမက သမၼတ႐ံုး၊ သိပၸံႏွင့္နည္းပညာ၀န္ႀကီးဌာနတို႔ ထံသုိ႔လည္း 
မိတၱဴေပးပို႔ခဲ့သည္။

ေက်ာင္းအာဏာပိုင္မ်ားက စာေမးပြဲေျဖဆိုခြင့္ရပ္နားလိုက္ 
သည့္ ေက်ာင္းသားမ်ားႏွင့္ပတ္သက္သည့္ ထုတ္ျပန္ခ်က္ကို စက္တင္ 
ဘာ ၆ ရက္က ထုတ္ျပန္ခဲ့ျခင္းျဖစ္ၿပီး ယင္းစာရင္းတြင္ ေက်ာင္းသား 
၁၄၉ ဦး၊ ေက်ာင္းသူ ၂၉ ဦး စာေမးပြဲ ေျဖခြင့္ ရပ္နားခံရေၾကာင္း ေဖာ္ျပ 
ထားသည္။

ေက်ာင္းသားမ်ားအခြင့္အေရးဆုိင္ရာ ကာကြယ္ေရးေကာ္မတီ 
မွ ကိုလင္းထက္ႏုိင္က ...

“အခုလို ေက်ာင္းသားေတြကို စာသင္ႏွစ္တစ္ႏွစ္ ေျဖဆိုခြင့္ 
ပယ္လိုက္တယ္၊ မတရားတႏွစ္ အခ်ခံလိုက္ရတာက ေက်ာင္းသား၊ 
ေက်ာင္းသူေတြအတြက္ ေငြေရးေၾကးေရးပါမဟုတ္ဘူး။ ဂုဏ္သိကၡာ 
ေတြကိုလည္း ထိခိုက္ေစပါတယ္” ဟု ေျပာသည္။

ယခုကိစၥႏွင့္ပတ္သက္၍ ေက်ာင္းသားမ်ား စာေမးပြဲျပန္လည္ 
ေျဖဆိုခြင့္ေပးေရးအတြက္ အထက္ဗမာျပည္ ဗကသ အဖြဲ႔၀င္မ်ား၊ ဗဟို
လုပ္ငန္းေကာ္မတီ၀င္မ်ား ပူးေပါင္းကာ လုပ္ေဆာင္ရန္အစီအစဥ္မ်ားရွိ
ၿပီး ေက်ာင္းသားမ်ား စာေမးပြဲေျဖဆိုခြင့္၊ ေျဖဆိုရန္ကန္႔သတ္ခ်က္မ်ား၊ 
အေၾကာင္းအရင္းမ်ားကို ပယ္ဖ်က္ေပးရန္ ေတာင္းဆိုသည့္ အခမ္းအ 
နားမ်ားလုပ္သြားရန္လည္း စီစဥ္ေနေၾကာင္း ဗကသ မ်ားအဖြဲ႔ခ်ဳပ္ဥကၠ႒ 
ကိုေက်ာ္ကိုက မဇၩိမကိုေျပာသည္။
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Mizzima /  pufwifbm 11 ? ? အစိုးရ၏ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးေဖာ္ေဆာင္ေရး 
အဖြဲ႔ႏွင့္ တိုင္းရင္းသားမ်ား ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေရး လုပ္ငန္းအဖြဲ႔ WGEC 
တို႔၏ နည္းပညာအေထာက္အကူအဖြဲ႔မ်ားသည္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ၿငိမ္းခ်မ္း 
ေရးစင္တာတြင္ ႏုိင္ငံေရးေဆြးေႏြးပြဲမ်ား လုပ္ေဆာင္ရာ၌ က်င့္သံုးမည့္ 
မူေဘာင္မ်ားခ်မွတ္ေရးအတြက္ ယေန႔ေဆြးေႏြးၾကမည္ျဖစ္သည္။

ယခုေဆြးေႏြးပြဲတြင္ ျပည္ေထာင္စုၿငိမ္းခ်မ္းေရး ေဖာ္ေဆာင္ေရး 
အဖြဲ႔ႏွင့္ WGEC တို႔ ယခင္ေတြ႔ဆံုပြဲမ်ားတြင္ ေဆြးေႏြးထားခဲ့သည့္ႏုိင္ငံ 
ေရးေဆြးေႏြးမႈမ်ား အာမခံခ်က္ရွိရန္၊ တုိင္းရင္းသားအဖြဲ႔မ်ား ႏွင့္အစိုးရ 
တို႔ ယခင္က သေဘာတူထားေသာ အခ်က္မ်ားကို လိုက္နာရန္ႏွင့္ 
ဖက္ဒရယ္မူကိစၥမ်ားကို အဓိကေဆြးေႏြးမည္ဟု ရွမ္းျပည္ျပန္လည္ထူး 
ေထာင္ေရးေကာင္စီမွ လက္ေထာက္ေျပာေရးဆိုခြင့္ရွိသူ ဦးစိုင္းမိန္း 
က ေျပာသည္။

“ကၽြန္ေတာ္တို႔ Technical Team (နည္းပညာေထာက္ကူအဖြဲ႔) 
ေတြရဲ႕ အလုပ္ကေတာ့ ကၽြန္ေတာ္တုိ႔ ၀ုိင္း၀န္းေဆြးေႏြးထားတဲ့ အခ်က္ 
ေတြေပၚမွာ အခ်င္းခ်င္းအေကာင္းဆံုး ညိႇႏိႈင္းႏုိင္ေအာင္ ေဆြးေႏြးေပး 
တဲ့သေဘာပါ။ ေဆြးေႏြးပြဲကရလဒ္ကိုလည္း ျပန္လာတဲ့အခါ အထက္ 
အဖြဲ႔အစည္းကို တင္ျပမွာေပါ့” ဟု ဦးစိုင္းမိန္းက ဆုိသည္။

WGEC အဖြဲ႔တြင္ တုိင္းရင္းသားလက္နက္ကိုင္အဖြဲ႔မ်ား၊ လူထု 
အေျချပဳအဖြဲ႔အစည္းမ်ားပါ၀င္ေသာ္လည္း ယခုေတြ႔ဆံုမည္မွာရွမ္းျပည္ 
ျပန္လည္ထူေထာင္ေရးေကာင္စီမွ ဗိုလ္မွဴးႀကီးစိုင္းလွ၊ ဒုဗုိလ္မွဴးႀကီး 
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စိုင္းငင္းတို႔ႏွင့္ ကရင္အမ်ိဳးသားအစည္းအ႐ံုး KNU မွ အ ေထြေထြအ 
တြင္းေရးမွဴး ပဒိုေစာကြယ္ထူး၀င္းတို႔သာ ပါ၀င္မည္ျဖစ္သည္။

ယေန႔ေတြ႔ဆံုမႈႏွင့္ပတ္သက္၍ ျမန္မာၿငိမ္းခ်မ္းေရးစင္တာမွ အ 
ႀကံေပးဦးလွေမာင္ေရႊကို ဆက္သြယ္ေမးျမန္းရာ ယေန႔ေတြ႔ဆံုပြဲက်င္း
ပမည္ကို အတည္ျပဳေသာ္လည္း မည္သည့္ကိစၥမ်ားေဆြးေႏြးမည္ကိုမူ 
အေသးစိတ္ထုတ္ေဖာ္ မေျပာခဲ့ေပ။

ဦးစိုင္းမိန္းကမူ ယေန႔ေဆြးေႏြးပြဲတြင္ “အခ်ိန္ကာလသတ္သတ္ 
မွတ္မွတ္နဲ႔ ႏုိင္ငံေရးေဆြးေႏြးပြဲလုပ္ဖို႔၊ ႏုိင္ငံေရးေဆြးေႏြးတဲ့ ေနရာမွာ 
လည္း ဘယ္သူေတြပါ၀င္မယ္ဆုိတဲ့ မူေဘာင္ကို တိတိက်က်သတ္မွတ္ 
ဖုိ႔” ေဆြးေႏြးၾကမည္ဟုေျပာသည္။ WGEC ကို ၂၀၁၂ ခုႏွစ္ ေဖေဖာ္ 
၀ါရီလ ၂၆ ရက္မွ ၂၈ ရက္အတြင္း က်င္းပသည့္ တုိင္းရင္းသားအဖြဲ႔ 
၁၈ ဖြဲ႔တို႔ ေဆြးေႏြးပြဲအၿပီးတြင္ ဖြဲ႔စည္းခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

WGEC တြင္ ယခင္က UNFC  (ညီညြတ္ေသာ တုိင္းရင္းသားလူ 
မ်ိဳးမ်ား ဖက္ဒရယ္ေကာင္စီ) မွ ၁၁ ဖြဲ႔အပါအ၀င္ UNFC မဟုတ္ေသာ 
RCSS/SSA (ရခုိင္လြတ္ေျမာက္ေရးပါတီ) အပါအ၀င္ လူထုအေျချပဳ 
လူမႈ အဖြဲ႔အစည္းေျခာက္ဖြဲ႔ ပါ၀င္သည္။

၂၀၁၃ ဧၿပီလတြင္ ယင္းအဖြဲ႕သည္ ႏုိင္ငံေရးေရးဆြဲခဲ့သည့္မူ 
ၾကမ္းအား ေရးဆြဲခဲ့ၿပီး ထုိမူၾကမ္းအား အစိုးရႏွင့္ ေဆြးေႏြးရာတြင္ေကာ္ 
မတီတခု ထပ္မံဖြဲ႔ၿပီး ေဆြးေႏြးရန္ ဆံုးျဖတ္ခဲ့သည့္ ေနာက္ပိုင္း ၂၀၁၃ 
ဇြန္လတြင္ UNFC က WGEC မွ ႏႈတ္ထြက္ခဲ့သည္။


